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Karayolunda sınırların kapandığı, havayolunda kapasitenin yetersiz 
kaldığı ve denizyolunda navlunun rekor seviyelere ulaştığı pandemide, 
demiryolu sürdürülebilir bir taşıma modu olarak öne çıktı. Bu dönemde 
Avrupa yönlü taşımalarının yanı sıra özellikle Orta Koridor’da ciddi bir 
hareketlilik yaşandı. Türkiye Çin’e tren seferleri başlattı. 

Ancak yakalanan fırsat çok da iyi değerlendirilemedi. Altyapı sorunları, 
tren kapasitelerinin yetersiz kalması ve ülkeler arasındaki mevzuatların 
uyumsuzluğu nedeniyle Orta Koridor’da demiryolu taşımacılığı zorlaştı. 
Bugün yüksek maliyetler ve uzun süreli geri dönüşler nedeniyle zaten 
oldukça riskli bir alan olan demiryolu pazarında bir durgunluk yaşanıyor. 

Fakat küresel iklim krizine karşı konulan karbonsuzlaştırma hedeflerine 
ulaşmada demiryollarının en önemli kaldıraç olması nedeniyle, bu 
durumun tersine dönmesi ve yerini hareketliliğe bırakması kaçınılmaz. Yük 
taşımacılığında demiryolunun payının 2053’te yüzde 22’lere çıkarılması hedefi 
bulunuyor. 

Rakamlarla güncel tabloya baktığımızda hala yük taşımacılığında 
demiryolu en zayıf halkayı oluşturuyor. Demiryolunun payı yurt içi 
taşımalarda yüzde 4, uluslararası taşımalarda ise yüzde 1 civarında. 
Avrupa’da bu oran yüzde 20’leri aşıyor. 2013’te başlatılan serbestleşme 
sürecine rağmen özel sektörün pazar içindeki payı ise yüzde 13 gibi düşük bir 
seviyede. Avrupa’da özel sektörün toplam taşımalardaki payı 50’yi aşıyor. 

Özellikle altyapı, demiryolu taşımacılığı için zorluklar yaratıyor. 
Uluslararası taşımalarda her ülkenin kendi düzenlemeleri ve teknik 
standartları işleri zorlaştırıyor. Demiryolu ağlarının genişletilmesi yeterince 
hızlı ilerlemiyor. 

Geçtiğimiz aylarda Demiryolu Taşımacılığı Derneği (DTD), hazırladığı 
kapsamlı bir raporla demiryolu yük taşımacılığının mevcut durumunu ve 
sektörün gelişimini engelleyen temel sorunları çözüm önerileriyle birlikte 
ortaya koydu. Bu raporda 5 temel noktaya dikkat çekiliyor: 

1 -Demiryolu yük taşımacılığı sektöründe, Serbestleşme Kanunu’na uygun 
şeffaf, eşit ve adil bir rekabet ortamı sağlanmalı, 

2 -İltisak hatları eksiklikleri ve ray geometrisinden kaynaklanan sorunlar 
çözümlenerek, altyapı verimli bir taşımacılık yapmaya uygun hale getirilmeli, 

3 -Demiryolu yük taşımacılığı için özel ve orta vadeli bir maddi destek, 
teşvik paketi devreye alınmalı, 

4-Mevzuat eksikliklerinin giderilmesi için sektörel çalıştaylar düzenlenmeli, 
5-Demiryolu enerji giderleri düşürülmeli. 
Demiryolunda işlerin rayına oturması ve hedeflerin gerçeğe 

dönüştürülmesi için; altyapının güçlendirilmesi, modernleştirilmesi ve 
dijitalleştirilmesi, rekabet edilebilir bir piyasanın oluşturulması şart. 

Keyifli okumalar… 

DEMİRYOLU TAŞIMACILIĞININ 
GELECEĞİ
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Capella 
Logistics’ten 
10 bin m2’lik 
iki yeni depo 

yatırımı

Barsan Academy gençleri geleceğe hazırlıyor

INTEREAST LOGISTICS TÜRKIYE’NIN ÜLKE MÜDÜRLÜĞÜ’NE MURAT KAYA GETIRILDI

İsveç merkezli, uluslararası entegre lo-
jistik hizmetler sunan InterEast Logistics’in 
Türkiye Ülke Müdürlüğü görevine Murat Kaya 
atandı. Lisans ve Yüksek Lisans eğitimlerini 
Almanya’daki Universitat Stuttgart’ta İktisat 
ve İşletme bölümlerinde tamamlayan Kaya, 
profesyonel kariyerine Almanya merkezli DPD 
Deutschland’da başladı. Daha sonra Stutt-
gart’taki bir başka küresel lojistik şirketi olan DB 

Schenker’da çalışan Kaya, ardından Türkiye’ye 
döndü. Ekol Logistics, Fevzi Gandur Logistics, 
Blue Water Shipping Türkiye ve Batu Logistics’te 
Müşteri Hizmetleri Müdürlüğü, Satış Müdürlüğü, 
Bölge Müdürlüğü, Fuar Lojistiği, Deniz ve Hava 
Departman Müdürlüğü gibi farklı görevlerde 
bulunan Kaya, InterEast Logistics Türkiye’nin 
Ülke Müdürlüğü göreviyle birlikte ülkedeki yeni 
dönem yapılanmasından da sorumlu olacak.

C
apella Logistics, Çatalca 
ve İzmir’de toplam 10 bin 
metrekarelik depo yatırımı 
gerçekleştirdi. Capella Logistics 

CEO’su Aytaç Aykanat, Çatalca’nın 
konumu sebebiyle Avrupa kara yolu 
taşımaları için önemli bir merkez 
olduğunu ifade ederek, aynı zamanda 
Muratbey Gümrük Müdürlüğü’ne 
yakınlığına da dikkati çekti. Aykanat, 
İzmir’deki depoyu da ro-ro çıkışları 
öncesi, yüklerin bir araya getirildiği 
bir nokta olarak konumlandırdıklarını 
vurguladı. Çatalca’daki yeni deponun, 
şirketin büyüme hedeflerine önemli 
katkı sağlayacağını belirten Aykanat, “Bu 
yatırımımız sayesinde Avrupa’ya ihracat 
taşımalarındaki trafiğimizi artıracağız. 
Önümüzdeki 3 yıl içinde yurt dışı 
operasyonlarımızı iki katına çıkarmayı 
hedefliyoruz. Çatalca’daki depomuzun 
dışında İzmir’de de kullandığımız bir 
yatırımımız bulunuyor. Özellikle bu 
şehirden gerçekleştirdiğimiz Ro-Ro 
çıkışlarımızı koordine ettiğimiz nokta 
diyebiliriz” dedi. Depoların şu aşamada 
kapasite olarak operasyonel ihtiyaçlarını 
karşılayacak büyüklüğe sahip olduğunu 
da vurgulayan Aykanat, sundukları 
katma değerli hizmetlerle markalara 
ekstra maliyet avantajı yarattıklarını 
söyledi. 

66
5 ülkede, 150’den fazla lojistik 
merkezi ve genel müdürlükleri ile 
küresel bir aktöre dönüşen Barsan 
Global Lojistik, eğitim ve gelişim 

alanında attığı adımlarla da sektörüne 
örnek oluşturuyor. Bu vizyonuna paralel 
olarak 19 Mayıs 2023 tarihinde Atatürk’ü 
Anma, Gençlik ve Spor Bayramı’nda 
İzmir’de açtığı Barsan Academy ile ulus-
lararası arenada Türk gençlerinin lojistik 
sektöründeki geleceğinde önemli bir rol 
üstlenirken, Türkiye’de daha güçlü bir 
lojistik topluluğun oluşması için de adımlar 
atıyor. 210 çalışanı ile hizmet veren Barsan 

Academy, farklı üniversitelerden mezun 
olan gençlere lojistik sektöründe başarılı bir 
kariyer sahibi olma fırsatı sunarken, nitelikli 
eğitmenler ve uygulamalı eğitim program-
ları ile onları yarının liderleri olarak yetişti-
riyor. Eğitim programları arasında sektöre 
dayalı sürekli güncellenen eğitimler, kişisel 
gelişim eğitimleri ve dil eğitimleri gibi farklı 
alanlara yer veren Barsan Academy, tekno-
lojik gelişmeleri yakından takip ederek bu 
gelişmeleri kendi sistemine entegre ediyor 
ve sektör çalışanlarının becerilerini güncel 
tutmalarında, kariyerlerinde ilerlemelerinde 
bir kaldıraç görevi üstleniyor.

T
HY’de yeni atamalar yapıldı. 7 
yıldır Turhan Özen’in yürüttüğü 
THY Kargo’dan Sorumlu Genel 
Müdür Yardımcılığı görevine Ali 

Türk getirildi. THY’den yapılan açıklamada, 
Turhan Özen’in, 7 yılı aşan başarılı çalışma 
döneminin ardından kariyerini Ortaklık 
dışında sürdürme kararı aldığı ve görevini  
1 Ocak 2024 itibarıyla Ali Türk’e devredeceği 

belirtildi. “Kuruluşumuzdaki değerli 
katkılarından dolayı Turhan Özen’e teşekkür 
eder, kariyerinde başarılarının devamını 
dileriz” denildi. THY Kargo’dan Sorumlu 
Genel Müdür Yardımcılığı görevine getirilen 
Ali Türk, İTÜ Endüstri Mühendisliği 
bölümünden mezun olduktan sonra aynı 
üniversitede Executive MBA programını 
tamamladı. 2011’de katıldığı THY A.O’da 
2012’de Kargo Başkanı olarak görevine 
devam etti. Mayıs 2016’da Turkcell’de 
çalışmaya başlayan Türk, Mart 2017’den 
Aralık 2023’e kadar Tedarik Zinciri Yönetimi 
Genel Müdür Yardımcılığı görevini yürüttü. 
Açıklamada ayrıca Ortaklığın organizasyonel 
yapılanmasında Genel Müdür (Ticari) 
Yardımcılığının, Genel Müdür (Operasyon) 
Yardımcılığına tadil edilmesine karar 
verildiği, bu kararla birlikte Genel Müdür 
(Ticari) Yardımcısı olarak görev yapan Kerem 
Sarp’ın Ajet Hava Taşımacılığı A.Ş’nin Genel 
Müdürlüğü görevinin devam etmesine, 
Mehmet Akif Konar’ın Genel Müdür 
(Operasyon) Yardımcısı olarak istihdam 
edilmesine karar verildiği belirtildi.

Ali Türk, THY’de Kargo Başkanı oldu 
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BSH TÜRKIYE, SERVIS LOJISTIK DEPOLARINI TEK ÇATI ALTINDA TOPLADI

A
vrupa İmar ve Kalkınma 
Bankası (EBRD), Borusan 
Lojistik Dağıtım Depolama 
Taşımacılık ve Ticaret AŞ’ye 33,2 

milyon dolar finansman sağlanmasına 
karar verildiğini açıkladı. Bankadan 
yapılan açıklamada, kredinin, şirketin 
rekabet gücünü artıracak önlemler de 
dahil olmak üzere sermaye harcamalarını 
finanse etmek amacıyla sağlandığı 
kaydedildi.

Açıklamada, EBRD’nin başta özel 
sektör olmak üzere Türk ekonomisine 
19 milyar eurodan fazla yatırım yaparak 
ülkedeki sürdürülebilir ekonomik büyü-
meye önemli katkıda bulunduğu aktarıldı. 
Finansman, Borusan Lojistik bünyesindeki 
Borusan Limanı’nın faaliyetlerini genişlet-
mesine, şirketin dijitalleşmesini hızlandır-
masına ve lojistik filosunu yenilemesine 
katkı sağlayacak.

BSH Ev Aletleri, dünya çapındaki 7 ana yedek parça lojistik merkezin-
den birini İstanbul Arnavutköy’de açtı. 36 bin metrekarelik alanda kurulan 
Servis Lojistik Deposu, Türkiye’de üretilen tüm ürünler için kıtalararası bir 
yedek parça, aksesuar, temizlik & bakım ürünleri ve lojistik operasyon 
sorumluluğunu üstleniyor. BSH Ev Aletleri Grubu Yönetim Kurulu Üyesi 
Klötscher, Türkiye’de daha önce üç ayrı depoda yürütülen müşteri hizmet-
leri lojistik operasyonlarının tek çatı altında toplanmasıyla sağlanan fay-
daya dikkati çekerek, şunları kaydetti: “Bu tesis, Türkiye’de üretilen bütün 
ürünlerin yedek parça ihtiyacını karşılamak gibi kritik bir görevi üstleniyor. 
Kıtalararası bir yedek parça merkezi gibi hareket ederek, değerli müşteri-

lerimizin taleplerini karşılamamıza katkı sağlayacak. BSH olarak sorumlu-
luğumuzun verimlilik ve müşteri hizmetinin ötesinde sürdürülebilirliği de 
kapsadığına inanıyoruz. Bu tesisin inşası sürecinde, su arıtma sistemleri ve 
güneş panelleri eklenmesine hazırlık gibi sürdürülebilir uygulamalara yö-
nelik yatırımlar da gerçekleştirdik.” BSH Gelişen Pazarlar Bölgesi CEO’su 
Gökhan Sığın da yeni Servis Lojistik Deposu’nun şirketin gelişen pazar-
lardaki kaliteli hizmet taahhüdünün önemli bir kilometre taşı olduğunu 
vurgulayarak, “BSH Türkiye Çerkezköy Üretim Tesisleri’ndeki fabrikalarda 
üretilen ve gelişen bölgeler pazarına sunulan BSH ürünleri için kıtalararası 
yedek parça merkezi olarak faaliyet gösterecek” ifadelerini kullandı.

Rosatom ve DP World, küresel lojistik operatörü kuruyor

Borusan Lojistik’e 
Avrupa’dan 
33,2 milyon 

dolarlık 
finansman

R
usya Devlet Nükleer Enerji Ku-
ruluşu Rosatom ve DP World 
küresel pazarda uluslararası lojistik 
operatörü kurmak için anlaşma 

imzaladı. Dubai’deki COP28’de düzenlenen 
imza törenine Rosatom Genel Müdürü Alek-
sey Likhachev ile DP World Grup Başkanı 
ve İcra Kurulu Başkanı Sultan Ahmed Bin 
Sulayem katıldı. Şirketten yapılan açıklamaya 
göre, anlaşma BRICS ülkeleri ve partnerleri 
arasında uluslararası ticaretin verimliliğini 
artırmayı ve kesintisiz, sürdürülebilir küresel 
taşımacılık ve lojistik tedarik zincirleri oluş-
turmayı amaçlıyor. Anlaşma, Kuzey Deniz 
Rotası dahil Rusya, Avrasya, Orta Doğu, 
Afrika ve Güney Amerika’nın temel altyapısı-
na dayanarak hayata geçirilecek.” ifadelerine 
yer verildi.

Rosatom Genel Müdürü Aleksey Likhac-

A
lışan Lojistik, “BRCGS Depolama 
ve Dağıtım Standardı” 
gerekliliklerini yerine getirerek tüm 
dünyada geçerli gıda güvenliği 

standardı olan ve bu konuda dünyanın en 
önemli belgesi şeklinde adlandırılan “Gıda 
Güvenliği Belgesi”ni almaya 
hak kazandı. Depolama 
ve dağıtım sırasında ürün 
bütünlüğünü sağlamayı, 
denetim ve belgelendirme 
yoluyla müşteri güvenini 
korumayı amaçlayan  
“BRCGS Depolama ve 
Dağıtım Standardı” gerekliliklerini yerine 
getirerek “A Seviye Gıda Güvenliği Belgesi” 
almaya hak kazanan Alışan Lojistik adına 
açıklama yapan Alışan Lojistik CEO’su 
Damla Alışan, şunları belirtti: “Gıda 
güvenliği, insan gıdası ve hayvan yemi olarak 
kullanılan her türlü hammadde, yarı mamul 

ve mamul maddelerin çiftlikte yetiştirilmesi, 
üretimi, bakımı, hasadı ve depolanması 
da dahil olmak üzere işleme, paketleme, 
taşıma, hazırlık, dağıtım ve satış aşamalarını 
kapsayan tedarik zinciri sürecinde insan 
sağlığına zararlı olabilecek biyolojik, kimyasal 

ve fiziksel kökenli 
tehlike ve zararlıların 
bulaşmasından korunması 
için tasarlanan işlemler ve 
uygulamalardan oluşan bir 
eylemler bütünüdür. Bu 
süreçte depolama, taşıma 
ve lojistik hizmetleri ve bu 

hizmetlerdeki profesyonellik büyük önem 
arz ediyor. Alışan Lojistik olarak yıllardır 
bu konuda da oldukça hassas çalışmalar 
yürütüyor; yatırımlarımıza bu yönde de 
ağırlık veriyoruz. Bu başarının arkasında olan 
ve emeği geçen tüm takım arkadaşlarıma çok 
teşekkür ediyorum.” 

Alışan Lojistik, ‘Gıda Güvenliği Belgesi’ aldı 

hev, “Özellikle Avrasya, Orta Doğu, Afrika 
ve Güney Amerika’daki gelişmekte olan 
ülkelerde taşımacılık ve lojistik hizmetlerinin 
şeffaflığını ve erişilebilirliğini artıracak kü-
resel bir lojistik operatörü oluşturmak üzere 
uzmanlığımızı, yetkinliklerimizi ve altyapı 
kapasitemizi birleştirmek için DP World ile 
anlaşmaya vardık” dedi. 
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eTaşın, kargoları 
CARGOLOCKED 

güvencesiyle taşıyacak

Arkas Line, 2024 projeksiyonu oluşturdu 

TEHLIKELI MADDE TAŞIMACILIĞINDA YETKI BELGESI SAYISI BELIRLENDI

Ulaştırma ve Altyapı Bakan-
lığınca hazırlanan “Tehlikeli 
Madde Güvenlik Danışmanlığı ve 
Tehlikeli Mal Taşımacılığı Sürücü 
Eğitimi Yönetmeliğinde Değişiklik 
Yapılmasına Dair Yönetmelik” 
Resmi Gazete’de yayımlanarak 
yürürlüğe girdi. Buna göre, nüfu-
su 400 binin altında olan her ile 
2 yetki belgesi, nüfusu 400 bin-
den fazla olan illere ise ilk 400 
bin nüfus için 2, sonraki her 400 
binlik bölüm için ise ilave 1 yetki 
belgesi verilecek. Nüfusu azalan 

illerde, bir önceki sayıya göre dü-
zenlenmiş eğitim merkezlerinin 
faaliyetleri devam edecek. Ancak 
bu illerde yetki belgesinin her-
hangi bir nedenle iptal edilmesi 
halinde, illere göre en son yayım-
lanan yetki belgesi sayısına göre 
işlem yapılacak. Türkiye İstatistik 
Kurumunca (TÜİK) yayımlanan 
nüfus sayısında değişiklik olması 
ve bu değişikliğin yetki belgesi 
sayılarında değişikliğe sebebiyet 
vermesi halinde illere göre yetki 
belgesi sayıları da güncellenecek.

O
nline taşıma platform eTaşın, 
kargo, kurye ve lojistik sektörüne 
özel teknolojiler geliştiren 
CARGOLOCKED ile yeni bir iş 

birliğine imza attı. Anlaşma kapsamında özel 
eşyalar, antikalar, sanat eserleri, mücevher, 
kişisel ilaç, önemli evrak gibi değerli eşyalar, 
CARGOLOCKED akıllı kilitli kutularda 
taşınacak. CARGOLOCKED akıllı kilitli 
kutular, gönderici ile alıcı arasında herhangi 
bir dış müdahale olmadan teslimat yapılmasını 
mümkün kılıyor, bulut tabanlı yönetim ve tek 
kullanımlık kod sistemi ile taşıma, daha güvenli 
ve takip edilebilir bir hizmete kavuşuyor. eTaşın 
kurucu ortaklarından Ozan Özdemir, konuya 
ilişkin; “eTaşın olarak 2020 yılından itibaren 
taşıma sektörüne anahtar teslim taşıma hizmeti 
sunuyoruz. Teknolojiye ve insana yatırım yaparak 
sürdürülebilir büyümeyi hedefliyoruz. Sektörde 
yeni bir hizmeti CARGOLOCKED Akıllı Kilitli 
Taşıma Sistemleri ile hayata geçirmekten ve 
önemli bir yeniliğe imza atmaktan mutluluk 
duyuyoruz” dedi. CARGOLOCKED Akıllı 
Kilitli Taşıma Sistemleri kurucularından Semih 
Üstün ise, “Akıllı kilitli kutularımız, çift katmanlı 
doğrulama sistemi ile yüksek seviyede güvenlik 
sağlayacak. Alıcıya özel üretilen tek kullanımlık 
kodlar ile online ya da offline olarak açılabilen 
akıllı kilitli kutuların açılış ve kapanış tarih ve 
saatleri takip ekranlarından raporlanabilecek” 
dedi. CARGOLOCKED Akıllı Kilitli Taşıma 
Sistemleri kurucularından Kürşat Kurt da, 
‘’Patent aşamasındaki Akıllı Kilitli Taşıma 
Sistemleri Teknolojisi ile Türkiye ve dünyada bir 
ilke imza atmaktan ve lojistik sektörüne katma 
değerli teknolojik yenilik getirmekten mutluluk 
duyuyoruz” diye konuştu. 

AA
rkas Line “Yıllık Değerlendirme ve 
Strateji Toplantısı”nı 24 ülkeden 
gelen ülke yöneticileri ile İzmir’de 
gerçekleştirdi. Üç gün süren top-

lantılarda 2023 yılı değerlendirmesinin yanı 
sıra önümüzdeki yıl projeksiyonu paylaşıldı. 
Arkas Acente Grubu CEO’su Cenk Değer top-

lantı sonrası yaptığı değerlendirmede, “Ülke 
yönetimlerimizle genel bir değerlendirme 
yaptık. Tabii ofislerimizin olduğu tüm ülke-
leri göz önüne aldığımızda her birinin farklı 
ekonomik ve sosyal dengeleri var. Onları 
dinleyerek bu dengelere göre planlamalarımı-
zı yapıyoruz. Öte yandan çalışma arkadaşla-
rımızla bir araya gelerek bu süreci yönetmek 
hem motivasyon açısından hem de planlama 
açısından büyük bir katma değer sağlıyor. 
Bu şekilde 2024’e de emin adımlarla girmeyi 
planlıyoruz” dedi. Arkas Line CEO’su Can 
Atalay ise “Biz büyük bir takımız, yüz yüze 
birlikte olmak, global bakış açımız, ortak 
çalışma ve proje yaratmak için ayrı bir sinerji 
ve motivasyon sağlıyor. Çok başarılı ve iyi bir 
yılı geride bıraktık. Arkadaşlarıma teşekkür 
ediyorum. Birlikte gelecek planlarımızı ko-
nuştuk. Her zamanki gibi amacımız işimizi 
büyütmek, daha fazla yük taşımak daha 
ileriye gitmek. 2024 kolay bir yıl olmayacak. 
Sağlam ve tecrübeli altyapımızla biz bu zor 
döneme güçlü gireceğiz. Önümüzdeki yılla-
rın zorluklarını ancak iyi bir takım çalışmasıy-
la aşabiliriz ki toplantılarımız neticesinde tüm 
ekibimizde bu enerjinin olduğunu gördük. 
2024’e umutla giriyoruz” diye konuştu. 

E
kim ayında küresel lojistik devi 
DHL Group’un bünyesine dahil olan 
MNG Kargo’nun logosu yenilendi. 
Yeni logoda MNG Kargo markasının 

yanında “A Company of DHL” ifadesi de 
yer alacak. MNG Kargo’nun karakteristik 
renkleriyle, DHL’in ikonik sarı ve kırmızı 
renklerinden oluşan logonun bir araya 
gelmesinin güçlü bir geleceği simgelediğini 
belirten MNG Kargo Ticari Faaliyetlerden 
Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı Veysi 
Armağan Kesen, “Yeni logomuz, DHL ile 
yaratacağımız güçlü bir geleceği temsil 
ediyor. MNG Kargo’nun köklü geçmişi 
ve DHL’in küresel uzmanlığı arasında 
kurduğumuz bu köprü, müşterilerimize 
daha rekabetçi ve yenilikçi lojistik 

çözümleri sunmamıza olanak tanıyor. DHL 
eCommerce’in yaygın global ağını ve dijital 
uzmanlığını MNG Kargo’nun yerel kimliğiyle 
birleştiren DHL Group, Türkiye pazarındaki 
büyüme potansiyelinden faydalanmayı 
hedefliyor. Bu güçlü birlikteliği temsil eden 
yeni logomuz ile küresel pazarda daha güçlü 
bir konumda yer almayı amaçlıyoruz” dedi.

MNG Kargo’nun logosu değişti 
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Diginak.com’dan 
“Geleceğe Çift 

Kanat ile Uçalım” 
projesi

BATI Innovative Logistics’ten 
ISOtank taşımacılığında dijital çözümler 

EKOL, MARMARAY’DAN ILK TRENINI GEÇIRDI 

Ekol Lojistik, Marmaray hattından ilk treyler 
geçişini gerçekleştirdi. Ekol Lojistik, Rail Cargo iş 
birliğinde blok tren taşımacılığı ile Anadolu yaka-
sından Avrupa’ya Marmaray Tüneli’ni kullanarak 
ihracat yönünde dorse trenini ilk defa sefere

sokan Ekol Lojistik, bir süre önce de 
Avrupa’dan Asya’ya ilk treyler geçişini yaptı. 
İhracat yükleri için Köseköy (Kocaeli) istasyonun-
dan hareket eden Ekol treni, Bulgaristan, Ro-
manya, Macaristan hattını izleyerek Slovakya’nın 
başkenti Bratislava’da yolculuğunu tamamlaya-
cak. Köseköy’den vagonlara yüklenen altı ihracat 
dorsesinin, transit süresinin yedi günde tamam-
lanması bekleniyor.

D
ijital taşımacılık platformu 
Diginak.com sosyal 
sorumluluk projelerine 
bir yenisini daha ekledi. 

Sürdürülebilir bir gelecek için Toplumsal 
Cinsiyet Eşitliğini destekleyen firma, 
lojistik sektöründe kadın istihdamını 
artırmayı hedefliyor. “Lojistik işi 
kadınlara göre değildir” anlayışını 
tersine çevirmek için hayata geçirilen 
“Geleceğe Çift Kanat ile Uçalım” 
projesi ile EYT’li genç emekli kadınlara 
yeni bir kariyer fırsatı da sunuluyor. 
Diginak.com CEO’su Oğuzhan Karaca, 
lojistik sektöründe kadın istihdamının 
artmasının sektöre neler kazandıracağını 
şu sözlerle açıkladı: “Cumhuriyetimizin 
100. Yılında Güçlü Kadınlar Güçlü 
Türkiye” mottosu ile hayata geçirdiğimiz, 
her anlamda bir sürdürülebilirlik projesi 
olan “Geleceğe Çift Kanat ile Uçalım” 
projesi ile ana hedefimiz, sektöre 
nitelikli kadın lojistikçiler kazandırmak. 
Geleceğe tek kanat ile uçmamız mümkün 
değildir. Lojistik, birçok paydaş 
arasında koordinasyon gerektiren bir 
alandır. Güçlü iletişim ve insan ilişkileri 
becerilerine sahip olan kadılar, lojistik 
süreçlerinde müşteri memnuniyetini 
artırabilir ve işbirliği içinde çalışma 
ortamını güçlendirebilir. Sektörümüz 
gün geçtikçe daha fazla dijitalleşiyor. 
Teknolojiye yatkın ve yeni dijital araçları 
hızla benimseyebilen genç kızlarımız 
da lojistik işlemlerindeki verimliliği 
artırabilir ve sektörün teknolojik 
dönüşümüne katkıda bulunabilir.” 

SS
on yıllarda yaptığı yatırım-
lar, açtığı yeni ofislerle 
büyüme ve gelişme 
konusunda önemli bir 

ivme yakalayan BATI Innovative 
Logistics, ISOtank alanında da 
önemli hizmetler sunuyor. BATI 
Innovative Logistics ISOtank 
Direktörü İstek Akbulut, lider-
liğinde hizmet veren ekiple müş-
terilerine daha güvenli ve verimli 
seçenekler sunmayı hedeflediklerini, 
Isotank alanına dair yeni yaklaşımlarının 
altını çizdi. Akbulut, “Teknoloji, operasyon-
larımızın temel bir parçasıdır. Akıllı izleme 

sistemleri, veri analitiği ve dijital 
güvenlik önlemleri, taşıma işlem-

lerimizi daha güvenli ve verimli 
hale getiriyor. Müşterilerimize 
güvende oldukları ve ürünle-
rinin doğru bir şekilde taşındı-
ğı konusunda tam bir güvence 
sunuyoruz. Müşteri memnu-

niyeti, işimizin merkezindedir. 
Müşterilerimizin ihtiyaçlarına 

daha iyi yanıt verebilmek için 
sürekli olarak inovasyon yapmaya 

devam ediyoruz. Her müşterinin benzersiz 
gereksinimlerini anlayarak, özelleştirilmiş 
çözümler sunuyoruz” dedi.

C
BN Logistics Genel Mü-
dür Yardımcısı Ömer 
Dai, markalaşma sü-
recindeki firmalar 

için lojistiğin kritik önemde 
olduğunu söyledi. Dai, 
“Türkiye genelinde etkin 
olmak isteyen markalar, 
dağıtım ağını iyi kurgu-
lamalı. Ürünü fabrikadan 
başka şehirlere göndermek 
belki de en kolay olanı. Son-
rasında ise profesyonel stok 
yönetimi ve mağazaya dağıtım 
süreci başlıyor. Stok yönetiminde 
verimliliği artırmak, müşteri taleplerini 
en hızlı şekilde karşılayacak bir lojistik 
kurgu yaratmak gerekiyor. Aksi takdirde 
markanın imajı olumsuz etkileniyor” dedi. 
CBN Logistics olarak uzun yıllardır yurt 
içinde soğuk zincir ile hızlı tüketim gıda 
ürünlerinin sıcak ve soğuk satış dağıtım-
larını yaptıklarını vurgulayan Dai, yaygın 
lojistik ağlarıyla müşterilerine il il, ilçe ilçe 
kusursuz bir hizmet sağladıklarını ifade etti. 

Dai, “Dağıtım operasyonlarımızı 
500’ün üstünde aracımızla or-

ganize ediyoruz. Univera ve 
SAP gibi yazılımlarla müş-
terilerimizin sipariş yöne-
tim sistemlerine entegre 
oluyoruz. Türkiye’nin 81 
iline donuk, soğuk, kuru 
ve serin taşımalar gerçek-
leştiriyoruz” bilgilerini 

paylaştı. Yurt içinde 10 
ilde depolarının olduğunu 

aktaran Ömer Dai şunları da 
kaydetti: “Doğru bir dağıtım 

planlaması için geniş bir depolama 
ağına da ihtiyacınız var. Biz ülkemizin tüm 
bölgelerini kapsayacak bir depo yapılanma-
sıyla her ile dağıtım yapabilecek kapasiteye 
sahibiz. Yurt içinde sıcaklık kontrollü top-
lam 90 bin metrekarelik depolama kapasi-
temiz bulunuyor. Bu sayede kesintisiz, tam 
zamanında ve taleplere hızlı yanıt veren bir 
dağıtım organizasyonu sağlıyoruz. Minivan 
ve panelvan araçlarımızla da doğrudan 
adrese teslim hizmet veriyoruz.”

CBN Logistics 500’ün üzerinde araçla 
81 ile dağıtım yapıyor 
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1
833’te İngiltere’de kurulan Good 
Logistics ile 1866’da İskoçya’da 
kurulan Denholm Logistics, 1 Ocak 
2024 itibarıyla Denholm Good Lo-

gistics çatısı altında güçlerini birleştirdi. 
Good Logistics adıyla Türkiye’de de hiz-
met veren şirketin Türkiye Genel Müdürü 
Levent Aydinç, “2024’ün zor bir yıl olacağı 
aşikâr. Ama bu güç birlikteliği zorlukları 
daha kolay aşmamızı, her coğrafyada 
daha güçlü ve enerjik olmamızı sağlaya-
cak” diye konuştu.

İki küresel lojistik devinin başta Bir-
leşik Krallık, ABD, Uzak Doğu ve Orta 
Doğu olmak üzere dünya genelinde güçlü 
bir altyapıya sahip olduğunu da vurgu-
layan Aydinç, “Güç birliği sonrası oluşan 
sinerji, hizmetlerimizde önemli bir verim-
lilik artışı sağlayacak. Bu da müşterileri-
mize rekabet avantajı olarak yansıyacak” 
dedi.

Aydinç, NVOCC lisansları sayesinde 
deniz yolu taşımacılığında gemisi olma-

yan armatör olarak hareket edebildiklerini 
ve kendi konşimentolarını düzenleyebil-
diklerini anlattı. IATA sertifikasıyla hava 
kargo hizmetleri sunduklarını da dile 
getiren Aydinç, ayrıca Birleşik Krallık’ta 
yerinde gümrükleme yetkisi olan az sayı-
da şirketten biri olduklarına dikkati çekti.

Aydinç, “Büyüme beklentilerimizi 
yüzde 15 düzeyinde tutuyorduk. Denholm 
Good Logistics’in yaygın küresel ağının 
da katkısıyla 2024 yılında ciro bazında 
büyüme hedefimizi yüzde 25 olarak gün-
celledik. Birleşme ile daha da güçlenerek 
hali hazırda da hizmet verdiğimiz yedek 
parça, ambalaj ürünleri, demir çelik ve 
tehlikeli madde başta olmak üzere farklı 
sektörlerden müşterilerimize hızlı, güvenli 
ve kaliteli lojistik hizmeti sunmaya devam 
edeceğiz” değerlendirmesinde bulundu.

ç

ç

ç

İki lojistik devi güçlerini Denholm Good Logistics 
çatısı altında birleştirdi

MSC, yeni servisiyle Türkiye’yi 
Batı Afrika’ya direkt bağlayacak 

DFDS, FRS Iberia/Maroc’u 
bünyesine kattı

M
editerranean Shipping Company (MSC), Bolloré Group 
şirketlerinden, Bolloré Africa Logistics’in %100’ünü sa-
tın almasıyla, Afrika’daki varlığını güçlendirerek servis 
sayısını artırıyor. Son yıllarda Batı Afrika’nın Türk mal-

larına artan ilgisine ve Türk ihracatçısının pazara yönelik taleplerine 
kayıtsız kalmayan MSC, yenilediği servis yapısıyla Türkiye’den Batı 
Afrika’ya direkt servisini başlatıyor. MSC, bu direkt servis ile Batı 
Afrika’ya yükü olan Türk ihracatçısının bölge limanlarına ulaşımını 
kolaylaştıracak. Çatısı altındaki Bolloré Africa Logistics’in sunduğu 
hizmetlerle de diğer lojistik ihtiyaçları karşılarken, sürdürülebilir 
maliyet ve aktarmasız sevkiyat sayesinde öngörülebilir transit süre 
avantajı sağlayacak. Batı Afrika direkt servisi, 5000 TEU taşıma kapa-
siteli MSC ANIELLO gemisinin 21 Şubat Salı günü Tekirdağ Asyaport 
Limanı’ndan kalkmasıyla başlayacak. Geminin, Tekirdağ Asyaport 
Limanı sonrası Batı Afrika’daki Dakar Limanı’na 26 günde, Abidjan 
Limanı’na 30 günde, ardından Tema, Lome ve Tincan limanlarına da 
birer gün arayla varması planlanıyor. MSC, 5000 TEU segmentindeki, 
50 bin ton taşıma kapasitesine sahip 8 gemi ile Türkiye - Batı Afrika 
rotasında haftalık olarak servis verecek. 

D
FDS, Cebelitarık Boğazı’nda yük ve yolcu 
gemisi işletmeciliği yapan FRS Iberia/
Maroc’u satın aldı. Şirketten yapılan açık-
lamada bu satın almayla beraber Avrupa’yı 

Türkiye ve Tunus’a bağlayan Akdeniz rota ağının 
genişletildiği bildirildi. FRS Iberia/Maroc Genel 
Müdürü Ronny Moriana Glindemann, “Bu satın 
alma, yalnızca büyüme vizyonumuzda ileri bir 
adım olmakla kalmıyor, aynı zamanda operasyonel 
mükemmellik, yenilikçilik ve sürdürülebilirliğe 
olan bağlılığımızı da güçlendiriyor” dedi. DFDS 
CEO’su Torben Carlsen, bu satın almayla beraber 
ekonomik büyümenin devam etmesi beklenen bir 
bölgede ileriye yönelik büyük bir adım attıklarını 
söyledi. Carlsen, “FRS Iberia/Maroc entegrasyonu-
nu başlatmaktan heyecan duyuyoruz ve hem yol-
culara hem de kargo müşterilerine güvenilir, verim-
li feribot hizmetleri sağlamaya devam ederken işi 
büyütmek için ortak yeteneklerimizi uygulamayı 
sabırsızlıkla bekliyoruz” dedi. Türkiye’ye 2018’de 
U.N. Ro-Ro’yu satın alarak giren DFDS’nin 14 bin 
500’den fazla çalışanı buluyor.

İngiltere’de 1833’te John Good adıyla 
kurulan Good Logistics, 2 asra yaklaşan 
tecrübesiyle dünyanın en köklü lojistik 
şirketleri arasında yer alıyor. İskoçya’da 
1866’da kurulan Denholm Grubu ise lojis-
tik, deniz ürünleri ve endüstriyel hizmet-
ler alanlarında faaliyet gösteriyor. Grup 
bünyesindeki Denholm Logistics, küresel 
entegre lojistik çözümleri ve liman hiz-
metleri ile dünyanın önde gelen şirketleri 
arasında bulunuyor.
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D
ünyanın önde gelen lojistik 
sağlayıcısı DHL Group, 2023 
yılında gerçekleştirdiği en sıra 
dışı taşımacılık hizmetlerin-

den beşini paylaştı. Gönderiler arasın-
da ABD Houston’dan yaklaşık 12.000 
km uzaklıktaki İzmir’e taşınan üç adet 
rüzgâr türbini kanadı da bulunuyor.

HOUSTON’DAN İZMİR’E 
ÜÇ RÜZGÂR TÜRBİNİ KANADI

DHL, ağustos ayında ABD 
Houston’dan yaklaşık 12.000 km 
uzaklıktaki İzmir’e üç adet rüzgâr tür-
bini kanadı taşıdı. Her kanat 50 metre 
uzunluğunda ve yaklaşık 14 ton ağırlı-
ğındaydı. Bir Amerikan şirketi, Türki-
ye’deki bir rüzgâr enerjisi çiftliğindeki 
hasarlı kanatları değiştirmek için sevki-
yatı ayarladı. DHL, yeni kanatların bir 
aylık yolculuğu için kargoyu güvenli 
ve hızlı bir şekilde taşıyabilen ağır kal-
dırma vinçleriyle donatılmış özel bir 
gemi kullandı. İzmir’e vardıktan sonra, 
uzatılabilir römorklar yeni kanatları 
son varış noktalarına taşıdı.

ÜÇ DENİZ İNEĞİ İÇİN 
KURTARMA YOLCULUĞU

Ekim ayında DHL, ABD’de bulu-
nan üç deniz ineğini 1.600 km’den fazla 
bir mesafe uçurarak Ohio eyaletindeki 
Cincinnati’den Florida eyaletindeki 
Orlando’ya taşıdı. “Soleil”, “Callio-
pe” ve “Piccolina isimli deniz inekleri 
oradan da tırla Tampa’ya nakledildi. 
Hayvanlar yaklaşık 300 ila 450 kilo 
ağırlığındaydı. Bu üçlü 2021 yılında 
Florida’nın yaban hayatı yetkilileri 
tarafından yavruyken kurtarıldı. Cin-
cinnati ve Tampa’daki hayvanat bahçe-
leri onlara bakmak için iş birliği yaptı. 
Cincinnati Hayvanat Bahçesi yavrula-
rın kilo almalarına ve vahşi doğaya geri 
dönecek kadar büyümelerine yardımcı 
oldu, ZooTampa ise şimdi rehabilitas-
yonlarının son aşamasını üstleniyor. 
Gelecek yılın başlarında Florida’nın 
sularına geri bırakılacaklar. DHL, 
deniz ineklerinin Tampa’ya mümkün 
olduğunca çabuk ve güvenli bir şekilde 
ulaşmasını sağlamak için onları özel 
yapım konteynerlerde, özel olarak 
planlanmış bir kargo uçağıyla taşıdı. 
Bir veteriner, uçuş boyunca hayvanla-
rın durumunu izledi. Konteynerlerde 
deniz ineklerini sıcak tutmak için 20 cm 
kalınlığında köpük yataklar ve batta-
niyeler de vardı. Ayrıca vücutlarının 
nemli kalmasını sağlamak için sürekli 
olarak suyla ıslatıldılar.

PERU’YA BEŞ LOKOMOTİF
DHL, eylül ayında beş adet ikinci el 

lokomotifi ABD Houston’dan Peru’nun 
Callao şehrine gemiyle yaklaşık 4.800 
km taşıdı. Perulu bir demiryolu şirketi 
tarafından satın alınan lokomotiflerin 
her biri 20 metreden uzundu ve 186 ton 
ağırlığındaydı. Karmaşık bir operasyon-
la, geminin vinçleri kullanılarak hepsi 
dikkatlice gemiye yerleştirildi. Uzman-
lardan oluşan bir ekip, her adımı titiz-
likle planlamak, süreçleri hesaplamak, 
planlar oluşturmak, malzemeleri kontrol 
etmek ve olası rotaları değerlendirmek 
için yaklaşık iki ay çalıştı. Gemi, Meksi-
ka Körfezi ve Panama Kanalı’ndan Peru 
kıyılarına kadar on iki gün boyunca yol 
kat etti.

TUNUS’A ALMANYA’YA HAYAT 
KURTARAN ANAHTAR

Nisan 2023’te DHL, küçük bir ku-
şun son anda kurtarılmasını sağladı. 
Almanya’da yaşayan bir adam evini 
kilitlemiş ve Tunus’a giderken yanlış-
lıkla anahtarı yanında götürmüştü. Da-
iredeki küçük kuşun acilen yiyecek ve 
suya ihtiyacı vardı, bu yüzden adamın 
anahtarı hemen ülkesine geri götürmesi 
gerekiyordu. DHL sadece birkaç saat 
içinde anahtarı yaklaşık 1.900 km uçura-
rak Tunus Havaalanı’ndan Leipzig’deki 
DHL Hub’ına taşıdı. Bir DHL hizmet 
ekibi, Tunus’tan gelen diğer birçok 
gönderi arasında anahtarı hızla buldu. 
Yolcunun eşi anahtarı doğrudan Leipzig 
Hub’dan teslim aldı. Daha sonra DHL’e 

ç2023’ün en sıra dışı beş taşıması!

bir teşekkür mektubu göndererek mutlu 
sonucu doğruladı: Kuşa, kapıyı kırması 
gerekmeden zamanında ulaşabilmişti.

ALMANYA’DAN 
ÇİN’E 21 YARIŞ KIZAĞI

DHL, ekim ayında Almanya’nın 
Köln şehrinden Çin’in Yanqing şehri-
ne 21 adet yarış kızağı teslim etti. Bu 
kızaklar, IBSF Kızak Dünya Kupası’na 
başlayabilmek için onlara ihtiyaç duyan 
çeşitli Avrupa ülkelerinden sporculara 
aitti. Her kızak yaklaşık dört metre 
uzunluğundaydı. DHL, ekipmanı ulusal 
yarış kızağı federasyonlarından aldı 
ve ilk olarak Köln’e getirdi. Bir sonraki 
durak Lüksemburg’du ve DHL buradan 
tüm kızakları yaklaşık 8.000 km yol kat 
ederek Pekin’e uçurdu. Sonunda iki tır 
onları Yanqing’deki Olimpik kızak pisti-
ne götürdü. Birçok sporcu son dakikaya 
kadar antrenman yaptığından, nakil 
işlemi zaman açısından çok kritikti ve 
gecikme şansı yoktu. Ayrıca, profesyo-
nel yarış kızakları kendi pilotlarına göre 
hassas bir şekilde ayarlanmış ve kalibre 
edilmiş, ince ayarlı hassas makineler 
olduğundan çok dikkatli taşınmaları 
gerekiyordu.
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Türkiye’den İngiltere’ye 
sağdan direksiyonlu 

otomobiller
Skywell Automobile, Türkiye ve Kıta 

Avrupası’nı kapsayan iş birliklerinin ardından 
Ulu Motor’a dünyanın en büyük pazarlarından 
biri olan İngiltere pazarını da emanet 
etti. Skywell markasının Doğu Avrupa ve 
Balkanlar temsiliyetine İngiltere pazarını da 
ekleyen Ulu Motor, böylece 2024 yılı ocak 
ayı itibariyle markanın binek otomotivde 
sağdan direksiyonlu tüm Avrupa pazarlarının 
yönetimini üstlendi. Bu stratejik karar, Ulu 
Motor’un Skywell Automobile grup şirketiyle 
gerçekleştirdiği iş birliği ve yatırım kararıyla 
taçlandı.

 Ulu Motor CEO’su Mahmut Ulubaş, 
“Türkiye’de bir süredir altyapı çalışmaları 
ve görüşmelerini sürdürdüğümüz üretim 
projelerimiz gerçekleştiğinde, Türkiye’den 
tüm sağdan direksiyonlu otomotiv pazarlarına 
ihracatın da mümkün hale geleceğini” belirtti.

Atılan bu adımla Türk otomotiv sektörünün 
uluslararası alanda güçlenmesine önemli bir 
katkı sağlanacağını belirten Ulu Motor CEO’su 
Mahmut Ulubaş, “Bu stratejik iş birliği ve 
yönetim devralma kararı, Ulu Motor’un gücünü 
ve güvenilirliğini bir kez daha kanıtlıyor. Skywell 
Automobile ile gerçekleştirdiğimiz yatırım, 
Ulu Motor’u Avrupa pazarlarında lider kılma 
hedefimize önemli bir adım daha attı. Türk 
otomotiv sektörünü dünya sahnesinde temsil 
ederek, sağdan direksiyonlu otomobillerimizi 
Türkiye’den İngiltere’ye ihracat yapma 
potansiyelimizi değerlendireceğiz.” dedi.

1971 yılında kurulan Ulubaşlar Grubu’nun 
2004 yılında kurulan distribütör şirketi Ulu 
Motor, bu yıl 20. yılını kutluyor. 15 ülkede 
distribütörlüğü olan Ulu Motor; otomotiv 
sektöründe önemli bir konuma sahip. Ulu 
Motor, sağdan direksiyonlu otomobillerin 
Avrupa pazarlarında daha fazla yer bulmasını 
sağlamaya ve Türk otomotiv sektörünü küresel 
arenada temsil etmeye devam ediyor.

Özellikle Covid 19 sonrası sağlıklı 
beslenmeye olan ilginin artmasıyla, temiz 
içerikli ürünlere ve organik gıda tüketimine 
olan ilgi de arttı. Gıda endüstrisi, taleplere 
yanıt olarak daha sağlıklı ve doğal ürünler 
üretmeye yöneldi, organik gıda pazarı 
büyüdü. 2017 yılında, öncelikle çocukların 
sağlıklı beslenmelerine katkı sağlamak 
misyonuyla kurulan Humm Organic, nitelikli 
ve iyi beslenmenin yaygınlaşması adına atılan 
doğru adımlar sayesinde son 3 yılda 3 kat 
büyüme kaydederek, organik atıştırmalık 
pazarının lider markaları arasına yerleşmeyi 
başardı. 

2019-2022 yılları arasında tonajda ve 
ciroda 3 haneli büyüme kaydettiklerini 
söyleyen Humm Organic Genel Müdürü Şirin 
Işık; “Bu yılki hedefimiz tonajda % 50’den 
fazla büyüme. 2024 ve 2025 yıllarında 
ise tonajda yüzde 100’ün üzerinde bir 
artış, ciroda da ise yaklaşık 2 kat büyüme 
hedefliyoruz. 
Kurabiye, meyve 
lokumu, kraker, 
bar, kek, grissini, 
atıştırmalık puf ve 
kahvaltılık gevrek 
olmak üzere 8 
ana grupta 20’ye 
yakın farklı lezzetle 
Türkiye’nin en geniş 
organik atıştırmalık 
ürün yelpazesine sahibiz. Son olarak 5 yeni 
ürünümüzü lanse ettik. Zeytinli grissini, 
çilekli yulaf bar, glütensiz kakaolu fındıklı kek, 
glütensiz muzlu kek ve glütensiz havuçlu 
tarçınlı kek. Yüzde 100 organik bu lezzetlerin 
tümü vegan” dedi.

Organik gıda pazarındaki büyüme ile 
beraber hedeflerini büyüttüklerini söyleyen 
Humm Organic Genel Müdürü Şirin Işık şöyle 
devam etti: “Satış kanallarımız genişliyor. 
Türkiye genelinde yaygın satış ağımızla 
tüketicilerimizi ürünlerimizle buluşturuyoruz. 
Hedefimiz bu ağı daha da yaygınlaştırarak, 
tüm satış kanallarında tonajda çift haneli 
büyümeyi sağlamak. Önümüzdeki 5 yıl 
içinde hedefimiz 5 kat büyümek. Bu nedenle 
2024’teki iş planımızın başında yurt dışına 
açılmak var. İlk yıl itibariyle ciromuzun 
yaklaşık yüzde 10’a yakınının ihracat 
kaynaklı olacağını öngörüyoruz. Yüzde 
100 yerli sermayeli bir Türk markası olarak 
global pazarlarda da başarılı olacağımıza 
inanıyoruz.”

Türkiye genelinde 2023 yılında 120 bin 
ihracatçı firma aracılığıyla toplamda 254 milyar 
dolarlık ihracat gerçekleşirken, Ege Serbest 
Bölgesi’nde ise 194 firma, yurt dışı satışlardan 
ülkeye 2.8 milyar dolar kazandırdı. Bu verilere 
göre; ülke genelinde ihracatçı firma başına 
düşen 2.1 milyon dolarlık ihracat gelirine 
karşılık, Ege Serbest Bölgesinde firma başına 
14.6 milyon dolarlık ihracat düşüyor. Bu 
miktar Türkiye ortalamasının 7 katına denk 
geliyor. İhracata konu ürünlerin katma değeri 
açısından karşılaştırıldığında ise Bölge ihracatı 
9 doları bulan kilogram değeri ile, 1.57 dolar 
olan Türkiye’nin ihracatını kilogram değerinden 
yaklaşık 6 kat yüksek değere sahip. 

ESBAŞ Yürütme Kurulu Başkanı Dr. Faruk 
Güler, ticaret hacminde sağlanan yaklaşık 
yüzde 10 oranındaki artışın beklentilerin 
üzerinde gerçekleştiğini vurguladı. Ege Serbest 
Bölgesinde yüksek katma değerde ürünlerin 
üretilip ihraç edildiğine dikkat çeken Güler, 
“Bölgemiz birim değer bazında 9 kg/dolar 
ihracatla en yüksek katma değerde ürünlerin 
üretildiği bir endüstri merkezidir. 2023 yılında 
Türkiye’nin ihracatının ortalama birim değerinin 
1.57 kg/dolar olarak gerçekleştiğini dikkate 
aldığımızda, birim değer olarak bölgemizden 
Türkiye ihracatından 6 kat yüksek değerde 
ihracat yapıldığını görüyoruz. Firmalarımızın 
ihracatı 4 kg/dolar seviyesinde olan 
Almanya’nın ihracatından da 2 kattan fazla 
yüksek değere sahip” diye konuştu.

Dr. Faruk Güler, Ege Serbest Bölgesindeki 
firmaların sağladığı döviz geliri ile Türkiye’nin 
dış ticaret dengesinin düzelmesine katkıda 
bulunmanın yanı sıra, ekonominin diğer önemli 
sorunu olan işsizliğin azalmasına da destek 
sağladığını belirterek, “Ege Serbest Bölgesi 
ticaret hacmini 2021 yılında yüzde 21.56 ve 
2022 yılında yüzde 13.49 ve 2023 yılında yüzde 
10 artırabildi. Son 3 yıldaki ihracat artışı ise 
yüzde 16, yüzde 10 ve 13.48 gibi çift hanelerde 
gerçekleşti. Rakamların da gösterdiği gibi 
bölgemiz son 3 yıldır küresel ekonomideki 
kötü gidişattan pozitif ayrışmayı başardı. Bu 
gelişmeler buradaki firmaların istihdamını da 
arttırıyor. 2023 yılında bölgedeki istihdam 
yaklaşık bin kişi artarak yıl sonunda 25 bin kişiye 
ulaştı” diye konuştu.

OTOMOTİV GIDA SANAYİ 

Humm Organic
 rotayı yurt dışına çevirdi  

Firma başına 
Türkiye ortalamasının 

7 katı ihracat!
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Orka Holding 
İtalya’ya lojistik 

üs kuruyor 

Agrotech 
yatırımlarla ihracatını 

büyütecek
2024’te global büyümesini sürdürmeyi 

hedefleyen Orka Holding, Amerika, Asya, Afrika 
ve Avrupa kıtalarında çeşitli ülkelerde mağaza 
açmayı planlıyor. Orka Holding Yönetim Kurulu 
Başkanı Süleyman Orakçıoğlu, 2023 yılında 
en büyük pazarları olan AB’de büyümeyi 
sürdürdüklerini, Damat Tween ve D’S damat 
markaları ile İtalya’da 12, İspanya’da 7 ve 
Romanya’da 10 satış noktalarının bulunduğunu 
söyledi. Orakçıoğlu, ciro ve ihracatta 
hedeflerinin üzerinde büyüdüklerini, ocak-
kasım döneminde dolar bazında yıllık yüzde 
45 büyümeyi başardıklarını belirterek, yıl sonu 
itibarıyla 50 milyon dolarlık ihracat hedefini 
geçeceklerini dile getirdi.

Süleyman Orakçıoğlu, ‘değer yaratma’ 
vizyonları kapsamında gelecek dönemde de 
farklı coğrafyalarda yeni mağazalar açmayı 
ve lojistik alanda yatırımlar yaparak büyümeyi 
planladıklarını söyledi. “Bu doğrultuda 2024 
yılında Amerika kıtasında güçlü bir varlık 
oluşturmak amacıyla ABD’nin Atlanta ve Miami 
şehirlerinde yeni mağaza açılışları planlıyoruz” 
diyen Orakçıoğlu, şunları kaydetti: “Avrupa 
kıtasındaki e-ticaretten mağazacılığa tüm 
satış operasyonlarımızı çok daha güçlü ve 
verimli bir şekilde yönetmek üzere bir lojistik 
merkezi açılışı hazırlığındayız. İtalya’nın Bologna 
şehrinde 12 dönümlük bir arazi üzerine inşa 
edilmiş 1000 metrekarelik bir villaya Avrupa 
genelinde kapsamlı omnichannel operasyonu 
yönetecek şekilde taşınıyoruz. İngiltere’nin 
başkenti Londra’da açılacak mağazamız, şehrin 
kozmopolit yapısı sayesinde geniş bir müşteri 
profiline ulaşmayı hedefliyor.”

Orakçıoğlu, Cezayir’in Oran kentindeki 
yeni mağazalarının da bölgedeki dinamik 
tüketici taleplerini karşılama stratejilerinin 
bir parçası olacağını belirterek, “Mısır’ın 
başkenti Kahire, dünya turizminin önemli 
merkezlerinden biri olarak yeni mağazamızın 
açılışına ev sahipliği yapacak. Suudi 
Arabistan’ın finans ve ticaret merkezi olan 
Riyad’da açılacak mağazamız, bölgede daha 
etkin bir rol oynamamıza olanak sağlayacak. 
Ayrıca Dubai, Rusya ve Romanya’da yeni 
mağaza açılışlarımız olacak” dedi.

Tarım ve teknoloji şirketi Agrotech, yeni satın 
alımlarla ve ihracatla büyümeyi hedefliyor. 
Şirket, biri Hollanda, diğeri ise Manisa merkezli 
iki şirketle görüşüyor. Hisse devir işlemlerinin 
önümüzdeki aylarda tamamlanması planlanıyor.

İyi tarım uygulamalarıyla ihracatta hedef 
pazar Avrupa başta olmak üzere, iç pazarda 
da faaliyetlerini artırmayı hedeflediklerini 
belirten Agrotech Yönetim Kurulu Başkanı 
Hümeyra Keskin, “Son olarak, merkezi 
Hollanda’da bulunan ve Avrupa’daki zincir 
marketlere ürün tedarik eden bir şirketle ön 
görüşmelere başladık. Ayrıca Manisa’da da 
Türkiye’nin tarım sektöründe önde gelen ve en 
önemli ihracatçılarından biri olan bir şirketle de 
görüşmelerimiz devam ediyor. Önümüzdeki 
aylarda hisse devir işlemlerinin tamamlanmasını 
hedeflediğimiz yatırımlarımızı, ihracatla 
büyümeye ve dış ticaret açığımıza pozitif katkı 
sağlaması nedeniyle oldukça önemsiyoruz. 
Bu satın alımlarla birlikte planlarımızı olumlu 
anlamda revize ederek, gelecek yıl pek çok 
başlıkta hedeflerimizi 10 katı kadar artırmayı 
amaçlıyoruz. Son dönemde yaşadığımız 
pandemi ve jepopolitik krizler bize gıdanın ve 
tarımın ne kadar hayati sektörler olduğunu 
bir kez daha hatırlattı. Biz de Agrotech olarak 
tarımı ulusal güvenlik meselesi olarak görüyoruz 
ve önümüzdeki yıllarda da tarımsal üretimin 
her aşamasında üreticimize destek olmayı 
amaçlıyoruz” dedi.

Bugün 15 ülkeye ihracat gerçekleştiren 
Agrotech için sözleşmeli tarımın bir amiral 
gemi olduğunu belirten Demiröz, “Agrotech, 11 
yıldır tarımsal teknoloji, bahçecilik ve seracılıkla 
uğraşan bir şirket olarak, sözleşmeli tarımla 
ürünü tarladan alıp pazara en iyi şartlarda 
sunacak donanıma sahip. Tarımda girdilerin 
yüzde 60’ını gübre oluşturuyor. Bu anlamda 
geçtiğimiz günlerde Profert’in yüzde 70 hissesini 
satın aldık. Firmanın ürünleri Avrupa Birliği 
tarafından da ruhsatlanmış durumda. Bu kararla 
sürdürülebilir tarım için önemli bir adım attık; aynı 
zamanda raflara çıkmasını planladığımız tüm 
ürünlerimizde ülkemizin tarımsal kalkınmasına 
katkı sunmayı hedefledik” diye konuştu. 

Aksa Enerji, Afrika yatırımlarına devam 
ediyor. Firmanın yeni durağı ise Senagal. 
8 ülkedeki 13 santral yatırımıyla 2 bin 700 
MW’tan fazla kurulu güce sahip Aksa Enerji, 
grup şirketlerinden Aksa Global Investments 
B.V.’nin bağlı ortaklığı NDAR Energies SA’nın 
Senegal’in Saint Louis şehrine 255 MW 
kurulu güçte yeni bir doğal gaz kombine 
çevrim santralinin finansmanı, kurulması, 
işletilmesi ve sahip olunmasına yönelik 
çalışmalara başladığını duyurdu.

Yatırıma ilişkin açıklamalarda bulunan 
Aksa Enerji Yönetim Kurulu Başkanı ve 
CEO’su Cemil Kazancı, Aksa Enerji’nin 
globalleşme yolculuğuna başladığı Afrika 
kıtasının şirketin “Sürdürülebilir Yüksek 
Büyüme” ve “Globalleşme” stratejisinin 
önemli bir bileşeni olduğunu söyledi. Kazancı, 
“Biz Aksa Enerji olarak Afrika’nın enerji arz 
güvenliği ihtiyacını erken evrede keşfedip 
2017 yılında Gana santralimizle ticari üretime 
başladık. Bugün Afrika kıtasında dört ülkede 
kurulu 546 MW kapasitemiz bulunuyor. 
Gana Kumasi ve 2026 yılı içerisinde ticari 
üretime başlamayı planladığımız Senegal 
Saint Louis yatırımlarımızla Afrika kıtasındaki 
kurulu gücümüzü iki kat artırarak 1,151 
MW seviyesine çıkaracağız. Senegal’de bu 
önemli projeye başlamaktan ve Senegal 
devletinin bize duyduğu güvenden büyük 
gurur duyduk. Teknolojimiz, deneyimimiz ve 
yetkin insan kaynağımız ile bu projeyi en iyi 
şekilde sonuçlandıracağımıza inanıyorum” 
diye konuştu.

Aksa Enerji’nin Senegal’in Saint Louis 
şehrinde kurup, 25 yıl süreyle işleteceği 
255 MW kurulu güce sahip olacak doğal 
gaz çevrim santralinin, ülkenin kendi ürettiği 
doğal gaz ile elektrik üreteceği ilk santral 
olacağını belirten Kazancı, “Aksa Enerji 
olarak gerçekleştirdiği yatırımlarla enlere ve 
ilklere imza atıyor, milli kaynakların verimli 
kullanımına verdiğimiz destekle ülkelerin 
kalkınmasına somut katkı sunmanın haklı 
gururunu yaşıyoruz” dedi.

Santral kurulum çalışmalarına hızla 
başlayacaklarını ifade eden Kazancı, küresel 
ölçekte ülkelerin enerji arz güvenliklerine 
ve enerji dönüşümlerine katkı sunabilecek 
projeleri yakından takip ettiklerinin altını çizdi.

TEKSTİL ENERJİ TARIM

Aksa Enerji’nin Afrika’daki 
yeni durağı Senegal



14  www.lojistikhatti.com

UTİKAD Yönetim Kurulu  Başkanı 
bilgehan.engin@fms-logistics.com

PerspektifLojistikBİLGEHAN ENGİN

T
ürkiye’nin dünya tedarik zinciri üssü olma 
hedefinde demiryolu taşımacılığının önemli bir 
yeri vardır. Avrupa, Orta Doğu ve Asya arasında 
bir köprü konumunda olan Türkiye için, demiryolu 

taşımacılığının kullanılması bu bağlantıyı güçlendirecektir.
Demiryolu ağının deniz, hava ve kara taşımacılığıyla 

entegrasyonu sağlandığında daha sürdürülebilir bir tedarik 
zinciri oluşturulacaktır, ayrıca en çevre dostu taşıma modu 
olması dolayısıyla özellikle büyük hacimli ve uzak mesafeli 
taşımalar için tercih edilmesiyle de taşımacılıktan kaynaklı 
emisyon salınımlarının azaltılmasına katkı sağlayacaktır. 

Türkiye’nin demiryolu taşımacılığı altyapısını güçlendirmesi 
ve bu taşıma modunu daha etkin bir şekilde kullanması, 
ülkenin dünya tedarik zinciri üssü olma hedefine ulaşmasına 
katkı sağlayabilir. Bu kapsamlı bir strateji ve yatırım gerektirir, 
ancak demiryolu taşımacılığının avantajları, tedarik zincirinin 
etkinliğini ve sürdürülebilirliğini artırabilir.

Türkiye’de demiryolu yük taşımacılığının payına 
baktığımızda diğer taşıma modlarından daha düşük oranlarda 
olduğunu görüyoruz. Son on yıllık dönemde demiryolu 
taşımacılığının payı pandemi dönemindeki daha yoğun 
kullanıma rağmen yüzde 1,5’e ulaşamamaktadır.

Demiryolu yük taşımacılığının toplam ithalat taşımalarında 
değer bazındaki en yüksek payı yüzde 1,23’lük oran ile 
2021 yılında elde ederken 2022 yılında yüzde 1,01 oranına 
geriledi ve 2020 yılındaki seviyenin altına indi. Demiryolu yük 
taşımacılığının toplam ihracat taşımalarında değer bazındaki 
payı ise son on yıllık dönemde en yüksek yüzde 0,98’lik oran 
ile 2022 yılında gerçekleşti. Limanlara demiryolu ile getirilen 
ihracat yükleri göz önüne alındığında bu oran daha yukarı 
çıkabilmektedir.  

2023 yılının ilk 6 ayında demiryolu yük taşımacılığının 
toplam ithalat taşımalarında değer bazındaki payı yüzde 
0,69 olurken, ağırlık bazındaki payı yüzde 0,40 oldu. İhracat 
taşımalarında değer bazındaki payı yüzde 0,91 olarak 
gerçekleşirken, ağırlık bazındaki payı yüzde 0,86 oldu.

Türkiye’de, demiryolu altyapısına yönelik hızlı tren hatları, 
yüksek standartlı raylar, elektrifikasyon ve sinyalizasyon 
çalışmaları gibi önemli yatırımlar yapıldı. Özellikle yolcu 
taşımacılığı alanında yapılan iyileştirmelerin ve yatırımların yük 
taşımacılığına ağırlık verilerek devam etmesi ve demiryolu 
taşımacılığının kullanımının yaygınlaştırılması gerekiyor.

UTİKAD olarak lojistik merkezler ve iltisak hatları ile 
ilgili çalışmaları yakından takip ediyoruz. Yakın zamanda 
yayınlanmasını beklediğimiz mevzuatlar ile lojistik merkezlerin 

doğru kurgulanmasını ve verimli kullanılmasını ümit ediyoruz. 
Bu anlamda demiryolu hatlarının karayolu ve denizyolu ile 
bağlantısının yapılması oldukça önemli.

Demiryolu hatlarının kapasitesinin artırılması, mevcut 
hatların optimize edilmesi ve yeni demiryolu hatlarının 
oluşturulması, bunun yanı sıra terminallerin hizmet kalitesinin 
artırılması demiryolu taşımacılığını geliştirecek diğer önemli 
unsurlar diyebiliriz.

Demiryolu taşımacılığı için Orta Koridor’a da değinmek 
gerekiyor. Gürcistan’ın merkez ülke konumunda olduğu Orta 
Koridor’da Azerbaycan da demiryolu bağlantılı limanlar ile 
yaptığı yatırımlar sayesinde güçlenmeye çalışıyor. Türkiye’nin 
de bu koridordan gereken payı alması için büyük bir ticari 
akışı sağlayacak Karadeniz’de demiryolu bağlantısı olan 
Zonguldak ve Samsun Limanlarında ek terminallerin hizmete 
açılarak burada oluşacak yük trafikleri için ekonomik ve 
sağlıklı operasyonların sağlanması, demiryolu bağlantısı 
olmayan Karadeniz Limanları’nın demiryolu bağlantılarının 
tamamlanması, bu yatırımlara bağlı oluşacak yük hacimleri 
için örneğin Samsun – İzmir / Samsun – Bursa gibi limanlar 
arası RO-LA seferleri konularak ürünlerin doğrudan açık 
denizlere kavuşmasını sağlamak gibi projelerin hayata 
geçirilmesi gerekiyor. 

Demiryolu taşımacılığını ön plana çıkaracak önemli 
gelişmelerden biri de Avrupa Yeşil Mutabakatı’na uyum için 
yapılması gerekenler oluşturacak. Türkiye Ulusal Katkı Niyet 
Beyanı ile sera gazı emisyonunu 2030 yılı için artıştan azalım 
hedefi olarak yüzde 41’e yükseltti. Dolayısıyla taşımacılık 
sektöründe bir dönüşüm yaşanması kaçınılmaz olacak. 
Bu dönüşümde ilk tercih de çevreci taşımacılık anlayışını 
destekleyen demiryolu taşımacılığı olacak. İhracatçıların yeşil 
lojistik uygulamalarına sahip firmaları tercih etmesi yeni bir 
rekabet alanı oluşturacak.

Yeşil lojistik uygulamaları konusunda ülkemizde atılan 
önemli adımlardan biri 27 Mayıs 2022 tarihinde yayınlanan 
Kombine Taşımacılık Yönetmeliği’nde yer alan Yeşil Lojistik 
Belgesi oldu. Yeşil Lojistik Belgesi alınabilmesi için gerekli yeşil 
lojistik faaliyetlerden biri yılda en az 200 adet kombine yük 
taşımacılığı seferi gerçekleştirmek olarak belirlendi. Yakın 
zamanda Ulaştırma ve Altyapı Bakanımız Abdulkadir Uraloğlu, 
net sıfır emisyon hedefine göre 2053 yılına kadar demiryolu 
yük taşımacılığının payının yüzde 22’ye çıkarılacağını ve 
demiryolu hat uzunluğunun da artırılacağını açıkladı. Bu 
sayede demiryolunun önümüzdeki dönemlerde yükselişe 
geçeceğini ve taşımacılıktaki payını artıracağını söyleyebiliriz.

YEŞİL DÖNÜŞÜM BÜYÜMENİN 
LOKOMOTİFİ OLACAK 



SGS.COM.TR/TRANSITNET

11 ÜLKEDE İZİNLİ GÖNDERİCİ, 6 ÜLKEDE YYS HİZMETİ 
SGS TransitNet, transit beyannameleri (Transit refakat belgesi/T1/T2/TR) oluşturmanızı, gümrüklere 
sunmanızı ve takip etmenizi sağlayan güvenli, çok lisanlı ve web tabanlı bir e-transit platformudur.

AB, Birleşik Krallık, Sırbistan, Makedonya ve Türkiye gümrüklerinde, NCTS Avrupa Ortak Transit 
bölgesinde ve ayrıca toplam 24 ülkede Asıl Sorumludur. SGS TransitNet’i kullanarak bu ülkelerdeki 
herhangi bir hareket noktasından, NCTS Ortak Transit, Avrupa Birliği üyesi 36 ülkenin herhangi birine 
yönelik T1/T2/TR/BY beyannamesi oluşturabilirsiniz.

YYS ve İzinli Gönderici Hizmeti ile 
SGS TransitNet farkını yaşayın

SGS TRANSİTNET TRANSİT SİSTEMİ DESTEK HİZMETLERİ A.Ş.

Merkez
Bağlar Mah. Osmanpaşa Cad. No:95  
İş İstanbul Plaza Güneşli Bağcılar - İstanbul
t +90 212 368 40 20  
f +90 212 224 78 96
e transitnet.turkey@sgs.com

TransitNet Çerkezköy YYS/ 
İzinli Gönderici Deposu
Karamehmet Mah. Emin Dede Cad. 
No:81/1 (Tem Otoyol Hizmet Tesisi 
İstanbul Edirne Yönü) Ergene - Tekirdağ

Sienzi Lojistik Antrepo 
ve Dış Ticaret Ltd.
Ömerli Mah. Sadullah Sok. 
No:2 Arnavutköy 
İstanbul Türkiye
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G
ünümüzde, demiryolu taşımacılığı 
dünya genelinde ve özellikle 
Türkiye’de, sürdürülebilir ulaşım 
sistemlerinin önemli bir parçası 

olarak öne çıkmaktadır. 
Demiryolu taşımacılığı, diğer ulaşım 

modlarına kıyasla çevre dostu bir 
alternatif sunmaktadır. Elektrikle çalışan 
trenlerin yaydığı karbon salınımı, karayolu 
taşımacılığından daha düşüktür. Bu nedenle, 
demiryolu taşımacılığı çevre üzerindeki 
negatif etkileri en aza indirme potansiyeline 
sahiptir. Doğa dostu bu özellik, iklim 
değişikliği ve hava kalitesi gibi çevresel 
sorunlarla mücadelede önemli bir rol oynar.

Demiryolu ağının genişletilmesi 
ve iyileştirilmesi, ekonomik büyümeyi 
destekleyebilir. İyi planlanmış demiryolu 
hatları, ticaretin canlanmasına katkı 
sağlar. Özellikle lojistik açıdan Türkiye 
gibi stratejik konumda bulunan ülkeler, 
demiryolu taşımacılığı sayesinde mal ve 
hizmet alışverişini daha hızlı ve ekonomik bir 
şekilde gerçekleştirebilirler. Küresel ulaştırma 
koridorlarına daha rahat entegre olabilirler. 
Bu da ülke ticaretinin gelişimine önemli katkı 
sunar.

Demiryolunun bir diğer avantajı da yolcu 
ve yük taşımacılığında enerji verimliliğidir. 
Uzun mesafeli seyahatlerde ve büyük 
miktarlarda malzeme taşımada demiryolu, 
enerji tüketimini minimize eder. Bu, fosil 
yakıtların daha etkin kullanılması ve enerji 
maliyetlerinin azaltılması anlamına gelir.

Demiryolu taşımacılığı, karayolu 
taşımacılığından farklı olarak trafiği 
rahatlatma potansiyeline sahiptir. Yoğun 
şehir trafiği ve kara yollarında meydana 
gelen sıkışıklıklar, demiryolu hatları sayesinde 
azaltılabilir. Bu, şehir içi hareketliliği 
iyileştirerek zaman ve yakıt tasarrufu sağlar.

Demiryolu taşımacılığı, güvenilir ve 
güvenli bir ulaşım alternatifidir. Diğer taşıma 
araçlarına göre daha az kaza riskine sahiptir. 

Ayrıca, demiryolu hatları genellikle doğal 
afetlere karşı daha dirençlidir, bu da güvenilir bir 
ulaşım altyapısı sağlar.

Ülkemizde demiryolu erişimi eksikliğinin 
giderilmesi için konteynerlerin demiryolu – 
denizyolu – karayolu ile hareketini etkin bir 
şekilde yapmasını sağlayan intermodal tesislerin, 
lojistik merkezlerin geliştirilmesi gerekmektedir. 

Demiryolu taşımacılığı uzun mesafelerde 
verimli bir taşımacılık yapmaya imkan sunar. 
Demiryolu taşımacılığında güvenilir hizmet, 
bakımları düzenli gerçekleştirilen demiryolu 
araçları, verimli intermodal terminaller ve 
rekabetçi fiyatlandırma demiryolu taşımacılığının 
payını arttırmak için önemli konulardır. 

Ülkemizde ise bu verimliliği sağlamanın 
yolu, özel demiryolu tren işletmelerinin sektöre 
girmesini teşvik eden uygulamalar ve eşit, adil 
bir rekabet ortamının tesis edilmesi ile mümkün 
olabilecektir. 

Demiryolu taşımacılığı çevre dostu, ekonomik 
ve sürdürülebilir bir ulaşım çözümüdür. Türkiye 
gibi ülkeler, demiryolu ağlarını geliştirerek, bu 
avantajlardan en iyi şekilde yararlanabilir ve 
gelecek nesillere daha sürdürülebilir bir ulaşım 
sistemi bırakabilirler.

DEMİRYOLU SÜRDÜRÜLEBİLİR 
GELECEĞİN ANAHTARI

Demiryolu Taşımacılığı Derneği
Yönetim Kurulu Başkanı

ONUR KÜÇÜKAKDERE

GeleceğimizdirDemiryolu
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DOSYA

Demiryollarına son 22 yılda 960 milyar TL’nin üzerinde 
yatırım yapıldı ve hat uzunluğu 13 bin 919 km’ye 
çıkarıldı. Demiryolu ağının geliştirilmesi amacıyla doğu-
batı ve kuzey-güney yönünde birçok proje yürüttüklerini 
belirten TCDD Genel Müdürü Hasan Pezük, 2053 Ulusal 
Ulaştırma Ana Plan hedefleri kapsamında demiryolunun 
yük taşımacılığı içindeki payının yüzde 21,93’e, hat 
uzunluğunun 28 bin 590 kilometreye çıkarılacağını söyledi. 

alınmıştır. Küreselleşen dünyada AB’ye 
entegrasyon sürecinde bulunan, stratejik 
konumu itibariyle Doğu ile Batı arasında 
bir köprü konumunda olan ülkemiz, 2002 
yılından bu yana Sayın Cumhurbaşkanı-
mızın önderliğinde ve hükümetlerimizin 
destekleriyle yürüttüğü demiryolu ön-
celikli ulaşım politikaları ile başta ulus-
lararası koridorların geliştirilmesi olmak 
aşağıdaki çalışmalara hız verilmiştir: 

» Yüksek Hızlı Tren ve Hızlı Tren 
ağının yaygınlaştırılması, 

» Hatların tamamının elektrikli ve 
sinyalli hâle getirilmesi, 

» Yerli ve milli demiryolu sanayinin 
geliştirilmesine hız verilmesi,

» Lojistik merkezlerin yaygınlaştırıl-
ması,

» Sanayinin ihtiyaç duyduğu lojistik 
altyapısının güçlendirilmesi amacıyla 

T
CDD Genel Müdürü Hasan 
Pezük, demiryolu taşımacılığına 
yönelik gerçekleştirilen ve 
planlanan yatırımlar hakkında 

UTA Lojistik’e açıklamalarda bulundu. 
Türkiye’de demiryolu ulaşım sistemi-

nin 167 yıllık tarihinde birçok değişime 
uğradığını vurgulayan Pezük, süreci 
şöyle özetledi: “Yabancı şirketlere verilen 
imtiyazla onların denetiminde ülke dışı 
ekonomilere hizmet eder türde başla-
yan süreç, Cumhuriyetin ilk yıllarında 
Anadolu’nun birçok noktasına demiryolu 
ulaşımının yaygınlaştırılmasını hedefle-
yen demiryolu atağı ile devam etmiş, ar-
dından 1950’li yıllardan sonra uygulanan 
kara yolu öncelikli politikalarla 2000’li 
yılların başına kadar ihmal dönemi 
yaşanmış ve nihai olarak 2002 yılından 
sonra tekrar devlet politikası olarak ele 

YÜZDE 22 HEDEFIYLE 
DEMIR AĞLAR ÖRÜYORUZ

yük merkezlerinin demiryolu bağlantısı-
nın sağlanması, 

» Sektörün serbestleştirilmesi uygula-
malarının hayata geçirilmesi

Son 22 yılda demiryollarına toplam 
960 milyar TL’nin üzerinde yatırım yapıl-
mıştır. Demiryollarına verilen önem ve 
yapılan yatırımlarla 2023 yılı sonu itiba-
riyle 2.251 km’si hızlı ve 11 bin 668 km’si 
konvansiyonel olmak üzere toplam 13 bin 
919 km’lik demiryolu hattımızda işletme-
cilik faaliyetleri devam etmektedir.”

YATIRIMLAR İÇİNDEKİ PAYI 
YÜZDE 48’E ÇIKARILDI 

Pezük, demiryollarının tüm ulaştır-
ma yatırımları içerisindeki payının 2013 
yılında yüzde 33 iken, 2023’te yüzde 48’e 
çıkarıldığını söyledi. Yatırımlarla elektrikli 
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TCDD Genel Müdürü Hasan PEZÜK
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DEMIRYOLU TAŞIMACILIĞI

YATIRIMLAR HIZ KESMEDEN 
DEVAM EDİYOR 

Demiryolu yük taşımacılığına yönelik 
gerçekleştirilen yatırımlar hakkında da 
detaylı bilgi veren Hasan Pezük, şunları 
aktardı: “Türkiye’nin en büyük demir-
yolu modernizasyon projesi olan ve 2015 
yılında başlatılan Samsun- Sivas (Kalın) 
Demiryolu Projesi ile 431 km’lik demir-
yolu hattı tüm altyapısı ve üstyapısı ile 
birlikte yenilenmiştir. Modernizasyon 
çalışmaları tamamlanan, işletmecilik 
kalitesi artırılan Samsun-Sivas demiryolu 
hattı kuzey-güney koridorunda Karade-
niz ile İç Anadolu’yu birbirine bağlayarak 
lojistik taşımacılığına yepyeni bir ivme 
kazandırmaktadır. Artan işletme hızı ve 
sağlanan ilave kapasite ile birlikte Sam-
sun Limanı’na gelen ve giden yüklerin 
daha hızlı taşınması sağlanacaktır.

Benzer şekilde, Doğu Akdeniz’in ve 
ülkemizin en önemli hinterlandına sahip 
Mersin ve İskenderun limanları ile Yeni-
ce Lojistik Merkezi gibi yük potansiyeli 
ülkemiz için stratejik önem taşıyan mer-
kezlerin, Anadolu ile bağlantısının hızlı 
ve güvenli bir şekilde sağlanması ve yol

hat uzunluğunun son 22 yılda yüzde 
237 oranında artırılarak 7.142 km’ye 
ulaştırıldığını ifade eden Pezük, “Hat-
larımızdaki kapasite artışı ve emniyet 
açısından önemli bir etken olan sinya-
lizasyon çalışmalarına da ağırlık veril-
miş ve sinyalli hat uzunluğumuz son 
22 yılda yüzde 221 artışla 8.046 km’ye 
(yüzde 58) ulaşmıştır. 2023 yılı önemli 
yatırım projelerinden Ankara-Sivas Yük-
sek Hızlı Tren Projesi ve Kayseri-Sivas 
Elektrifikasyon Projeleri de tamamlana-
rak hizmete sunulmuştur. Hâlihazırda, 
Altyapı Yatırımları Genel Müdürlüğü 
(AYGM) ile birlikte toplam yaklaşık 
3.800 km yeni demiryolu hattında yapım 
çalışmaları devam etmektedir. Yaklaşık 5 
bin 800 kilometrelik hattın proje çalışma-
ları tamamlanmış, 5 bin kilometrelik hat 
kesiminde ise etüt ve proje çalışmaları 
devam etmektedir” dedi.

2013 MİLAT YILI OLDU 
2013 yılının demiryolu sektörü açı-

sından milat olarak değerlendirildiğini 
belirten Pezük, çıkarılan kanun ile de-
miryollarının serbestleştirildiğini ve özel 
sektörün de tren işletebilmesinin önü-
nün açıldığını aktardı. Pezük, bu sayede, 
“Demiryolu Tren İşleticisi’’ belgesi alan 
özel sektör firmalarına demiryolu altya-
pısı üzerinde yük ve yolcu trenleri işlete-
bilme imkânı sağlandığını söyledi. 

DOĞU-BATI ARASINDA 
KESİNTİSİZ BİR AĞ KURULDU

Asya ve Avrupa arasında köprü 
görevi gören Türkiye’nin coğrafi konu-
munun sağladığı avantajların ekonomik 
ve ticari avantaja dönüşebilmesi, transit 
taşımacılıkta güçlenen rolünün koruna-
bilmesi için kesintisiz demiryolu taşıma-
cılığının yapılabilmesinin büyük önem 
taşıdığına dikkat çeken Pezük, “Bu 
itibarla demiryollarına yapılan yatırım-

lara hız kesmeden devam edilmesi gereği 
ortadadır. Ülkemiz, Pekin ile Londra’yı 
birbirine bağlayan doğu-batı demiryolu-
nun Orta Koridor’unda bulunmaktadır. 
İpek Yolu’nu yeniden Demir İpek Yolu 
olarak canlandırmak için Avrupa’yı Tür-
kiye, Gürcistan Azerbaycan ve Kazakistan 
üzerinden Çin’e ulaştıran Bakü-Tiflis-Kars 
demiryolu ve MARMARAY projeleri ile 
doğu-batı arasında kesintisiz demiryolu 
ulaşımı sağlanmıştır. Yapılan yatırımlar 
aynı zamanda Çin önderliğinde başlatılan 
Bir Kuşak Bir Yol Projesi’nin de omurgası-
nı oluşturmaktadır. Bu kapsamda Edirne-
İstanbul (Halkalı-Kapıkule) demiryolu, 
MARMARAY, İstanbul-Ankara YHT hat-
tı, Ankara-Sivas YHT hattı, Sivas-Erzincan 
Hızlı Tren ve Erzincan-Erzurum-Kars 
Hızlı Tren projeleri ile Bakü-Tiflis-Kars 
Demiryolu Projesi Pekin’den Londra’ya 
kesintisiz demiryolu projesinin en önemli 
halkalarını oluşturmaktadır. Ayrıca ülke-
miz kuzey- güney aksında yer alan, ana 
koridoru besleyen hatlardan olan ve halen 
yapımı devam eden Mersin-Gaziantep 
HT Projesi de önemli projelerdendir” 
dedi. 
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12 LOJISTIK MERKEZLE, 13,6 MILYON TON KAPASITE OLUŞTURULDU

TCDD Genel Müdürü Hasan Pezük, ülke içerisinde demiryolu taşımacılığının 
artırılması, trafik tıkanıklığı ve kaza oranlarının düşürülmesi, çevre kirliliğinin 
azaltılması kapsamında özellikle liman bağlantılı demiryolu hatlarının 
yaygınlaştırılmasına ve modernizasyonlarının tamamlanmasına hız 
verildiğini, sanayi bölgelerine erişim imkânı sağlayan iltisak hatlarının belirli 
prensipler dâhilinde artırılmasının hedeflendiğini söyledi. Önemli planlardan 
birinin de diğer ulaştırma türeleri ile entegre, kapıdan kapıya hizmet 
altyapısına haiz lojistik merkezlerin kurulması olduğunu aktaran Pezük, bu 
konuya ilişkin şunları aktardı: 

“Ulaşım koridorlarının merkezinde olan ülkemizi, bölgesinin lojistik 
üssü haline getirmek ve sanayicilerimizin yükünü demiryolu ile taşıyarak 
rekabet gücünü artırmak amacıyla lojistik merkez yapımlarına ağırlık 
verilmiştir. Planlana 23 adet lojistik merkezde toplam 19 milyon metrekare 
alanda 73,2 milyon ton taşıma kapasitesi oluşturulması hedeflenmiştir. 

Hâlihazırda hizmete alınan 12 adet lojistik merkezde toplam 5,1 milyon 
metrekare alan ve 13,6 milyon ton kapasite oluşturulmuştur. İstanbul’da 
Halkalı, Balıkesir’de Gökköy, İzmit’te Köseköy, Eskişehir’de Hasanbey, 
Denizli’de Kaklık, Kahramanmaraş’ta Türkoğlu, Mersin’de Yenice, 
Samsun’da Gelemen, Erzurum’da Palandöken, Konya’da Kayacık, Kars ve 
Uşak Lojistik Merkezlerimizde depolama, bakım onarım, yükleme, boşaltma, 
elleçleme gibi faaliyetlerle ulaşım modları arasında etkin bağlantılar 
kurulmaktadır. İşletme altındaki lojistik merkezlerin işletim modeli ile ilgili 
TÜBİTAK tarafından yürütülen araştırma projesi tamamlanmış ve lojistik 
merkezlerin yük potansiyelleri tespit edilmiştir. Projenin ikinci aşamasında 
ise önceliklendirme ve işletim modellerinin belirlenmesine yönelik 
çalışmalarımız devam etmektedir. Proje sonunda önerilen modeller dâhilinde 
lojistik merkezlerimizin geliştirilmesi ve maksimum faydanın sağlanması 
hedeflenmektedir.” 
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lılığına haiz ulaşım türlerinin yaygınlaştırıl-
ması ile ulaşılabilecektir. Demiryolu ulaşım 
sisteminde, diğer ulaşım türlerine göre 
karbondioksit salımının çok daha az olması, 
bu ulaşım türünü günümüz küresel iklim 
koşullarında en sürdürülebilir ulaşım türü 
haline getirmiştir. Bu itibarla söz konusu 
Plan’da, ulaştırma ve lojistik sektöründe 
çevresel etkilerin ve maliyetlerin en aza in-
dirilmesi ile enerji verimliliğinin artırılması 
amacıyla demiryolu taşımacılığına öncelik 
verileceği vurgusu, demiryolu sektörüne 
yapılacak yatırımların artarak devam edece-
ğinin en önemli göstergesidir. 

12.Kalkınma Planı kapsamında belir-
lenen politika ve tedbirlerle güvenli, çevre 
dostu, ekonomik ve verimli bir ulaşım türü 
olan demiryolu taşımacılığının yaygınlaştı-
rılması, mevcut hatlardaki elektrifikasyon 
ve sinyalizasyon çalışmalarına hız kesme-
den devam edilmesi gerektiği belirtilmiş, 
Plan döneminde elektrikli hat uzunluğu 
oranının yüzde 72’ye, sinyalli hat uzunluğu 
oranının ise yüzde 80’e çıkarılması hedef-
lenmiştir. Bu kapsamda, 993 km’lik hat kesi-
minde elektrifikasyon çalışmaları, yaklaşık 
1.460 km’lik hat kesiminde ise sinyalizasyon 
çalışmaları devam etmektedir.” 

DEMİRYOLU HAT UZUNLUĞU 
28.590 KM’YE ÇIKARILACAK 

Hasan Pezük, iklim değişikliği ve enerji 
yönetiminin her geçen gün daha fazla önem 
kazanmasıyla birlikte, bu alanda yeni ön-
lemlerin alınmasını ve yeni projelerin haya-
ta geçirilmesini zorunlu kıldığını söyledi. 
Bu amaç doğrultusunda, Genel Müdürlük 
olarak Enerji Yönetimi ve İklim Değişikliği 
Eylem Planı ile “Demiryolunda Yeşil Ula-
şım” temasıyla, sürdürülebilir enerji yöne-
tim sisteminin sağlanması ve çevre dostu 
demiryolu ulaşım ağının yaygınlaştırılması 
için hedefler belirlendiğini ifade eden Pe-
zük, Ulaştırma ve Lojistik Ana Planı 2053 
hedefleri kapsamında demiryolu ulaşım sis-
teminin yaygınlaştırılması açısından belirle-
nen hedefleri; demiryolu hat uzunluğunun 
28.590 km’ye çıkartılması, yolcu taşımacılığı 
payının yüzde 0,96’dan yüzde 6,20’ye, yük 
taşımacılığı payının yüzde 5,08’den yüzde 
21,93’e çıkartılması şeklinde sıraladı. 

cu potansiyeli her geçen gün artan Çu-
kurova ile İç Anadolu Bölgesi arasındaki 
yolcu taşımacılığının geliştirilmesi için 
Konya, Karaman, Adana ve Mersin ara-
sında 200 km/s hıza uygun hızlı tren hattı 
inşa edilmesi planlanmıştır. Güzergâh 
boyunca, Konya- Karaman arası yapım 
çalışmaları tamamlanan hızlı tren hattı 
2022 yılı başında hizmete sunulmuş, 
Karaman-Ulukışla ile Adana-Mersin hat 
kesimlerinin yapım çalışmaları, Ulukış-
la-Yenice arasının ise ihale çalışmalarına 
devam edilmektedir. 

HALKALI-KAPIKULE 
HATTINDA SÜRE
2.30 SAATE DÜŞECEK 

Gaziantep, Osmaniye gibi Güneydo-
ğu Anadolu bölgesinin sanayi kentlerinin 
liman bağlantılarının sağlanması için 
planlanan Mersin-Adana-Osmaniye-Ga-
ziantep Demiryolu Projesi’nde de yapım 
çalışmaları büyük bir hızla devam etmek-
tedir.  Projenin tamamlanması ile bu hat 
kesiminde 6 saat 23 dakika olan seyahat 
süresi 2 saat 15 dakikaya düşecektir.

Yapım çalışmaları devam eden 
Halkalı-Kapıkule Demiryolu Projesi, 
Asya-Avrupa koridorunun ilk parçasını 
oluştururken aynı zamanda İpek Demir-
yolu güzergâhının ülkemizden geçen ve 
Avrupa bağlantısını oluşturan en önemli 
halkalarından birini teşkil etmektedir. 
Çerkezköy-Halkalı ve Halkalı-Kapıkule 
olarak iki farklı aşamada devam eden ve 
229 km uzunluğa sahip proje kapsamın-
da 200 km/s hıza uygun, çift hatlı, elekt-
rikli ve sinyalli olarak hem yük hem de 
yolcu taşımacılığı yapılabilecek hızlı tren 
hattı inşa edilecektir. Çerkezköy-Kapıku-
le kesiminin finansmanında, 275 milyon 
Euro Avrupa Birliği Hibe Fonlarından 
kullanıldı. Halkalı-Kapıkule Projesi’nin 
tamamlanmasıyla; Halkalı-Kapıkule 
(Edirne) arası yolcu seyahat süresinin 4 
saatten 1 saat 30 dakikaya; yük taşıma 
süresinin ise 6 saat 30 dakikadan 2 saat 30 
dakikaya düşmesi, mevcut hat kapasite-
sinin 4 kat artırılması hedeflenmektedir.

VAN GÖLÜ’NDE FERİBOT 
KAPASİTESİ 7 KAT ARTIRILDI 

Tatvan-Van arasındaki demiryolu bağ-
lantısı Van Gölü üzerinde TCDD tarafın-
dan işletilen feribotlar ile sağlanmaktadır. 
Van Gölü geçiş süresini azaltmak ve tek 
seferde daha fazla vagonun Van Gölü ge-
çişini sağlamak için 50 vagon kapasiteli 2 
feribot hizmete verilmiştir. Geçmişte 9-10 
vagon kapasiteye sahip feribotlarla günde 
en fazla 1.500 ton yük taşınabilirken yeni 
feribotlarla kapasite 7 kat artırılarak 10 
bin 500 tona çıkarılmıştır.

Demiryolu yük taşımacılığının artı-
rılması amacıyla fabrika, liman, organize 
sanayi bölgeleri gibi yük potansiyeli olan 
merkezlere demiryolu bağlantısının sağ-
lanması amacıyla iltisak hatları yapım ça-
lışmaları da devam etmektedir.  Mevcutta 
439 km olan iltisak hat uzunluğunun 663 
km’ye çıkarılması hedefi kapsamında 
çalışmalar devam etmektedir. 

Sonuç olarak, demiryolları ile ya-
pılan taşımacılığın artırılması amacıyla 
yürütülen çalışmalar neticesinde her yıl 
taşınan yük miktarlarında özellikle yurt 
dışı taşımalar olmak üzere önemli artışlar 
yaşanmaktadır. 2002 yılında demiryolları 
ile taşınan yük miktarı 14,6 milyon ton 
iken 2023 yılında yüzde 122 artarak 32,41 
milyon tona ulaşmıştır.” 

NET SIFIR HEDEFİNE 
RAYLAR TAŞIYACAK 

TCDD Genel Müdürü Hasan Pezük, 
AB Yeşil Mutabakatı ve karbonsuzlaş-
tırma hedeflerinin demiryolu sektörüne 
yansımalarına ilişkin de değerlendir-
melerde bulundu. Avrupa Birliği’nin, 
2019 tarihinde açıkladığı Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ile 2050 yılında iklim-nötr 
ilk kıta olma hedefini ortaya koyduğunu 
hatırlatan Pezük, “Bu hedef, Avrupa Bir-
liği tarafından 2050 yılına kadar yeni bir 
büyüme stratejisi paralelinde sanayisini 
dönüştürmeyi ve tüm politikalarını iklim 
değişikliği ekseninde yeniden şekillendir-
meyi zorunlu kılmaktadır. Bu kapsamda 
enerji ve ulaştırma olmak üzere birçok 
alanda her geçen gün artan şekilde dönü-
şümler planlanmaktadır” dedi. 

Türkiye’nin gelecek 5 yıllık dönemine 
yön veren ve 2024-2028 yıllarını kapsayan 
12. Kalkınma Planın da benzer şekilde 
çoğu sektörde iklim değişikliği etkileşimi-
nin oldukça belirleyici bir faktör olarak iş-
lendiğini vurgulayan Pezük, şöyle sürdür-
dü: “2021’de taraf olunan Paris Anlaşması 
doğrultusunda 2053 net sıfır emisyon 
hedefi konulması önemli bir açılım olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Ülkemiz açısın-
dan bakıldığında, net sıfır emisyon hedefi 
kapsamında etkilenecek temel sektörlerin 
başında ulaştırma sektörü gelmektedir. 
Söz konusu hedeflere ancak çevre duyar-
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Blok tren, TIR kasası ve 
kombine taşımacılığın 
artırılması, karbonsuzlaştırma 
mücadelesinin yanı sıra 
öncelik verdikleri alanlardan 
birinin de dijitalleşme 
olduğunu vurgulayan 
TCDD Taşımacılık A.Ş. 
Genel Müdürü Ufuk Yalçın, 
bu kapsamda 1-2 gün 
süren gümrük süreçlerinin 
dakikalara düşürülmesi, 
trenlerin takibi, Müşteri Talep 
Yönetim Sistemi, Lojistik 
Terminal Yönetimi Sistemi ve 
Lojistik Terminal Planlama 
Sistemi gibi birçok önemli 
proje üzerinde çalışma 
yürüttüklerini söyledi. 

Hızlı Tren (YHT) güzergâhlarına 27 Nisan 2023 
tarihinden itibaren Ankara-Sivas da eklenmiştir. 
Cumhuriyetimizin 100. yaşını kutladığımız 29 
Ekim 2023 tarihinde Marmaray’ın da 10. yaşını 
kutladık. Marmaray’ın açılışından 2023 yılı 
sonuna kadar taşınan toplam yolcu sayısında 1 
milyar yolcunun üzerine çıkılmıştır. Ayrıca, 23 
Ocak 2023 tarihinde Gayrettepe-İstanbul Ha-
valimanı metro seferleri başlatılmıştır. Başkent 
Ankara’da ise Başkentray ile 2023 yılında 21 
milyon 938 bin 421 kişi seyahat ederken, günlük 
ortalama yolcu sayısı 60 bin kişiyi geçti. Günlük 
700 bin vatandaşımıza ulaşım hizmeti verirken, 
müşteri memnuniyetinin artırılmasına 
yönelik çalışmalarımız kapsamında 2023 
Nisan ayında Müşteri Hizmetleri Daire Baş-
kanlığı kurularak faaliyetlerine başlamıştır.

KONTEYNER TAŞIMACILIĞI 
YÜZDE 28 ARTI 
Karbonsuzlaştırma mücadelesi demiryolu 
taşımacılığına talebi nasıl etkiledi? TCDD 
Taşımacılık olarak bu alanda ne tür 
çalışmalar yürütüyorsunuz? 

2
023 yılı TCDD Taşımacılık 
A.Ş. açısından nasıl geçti? 
Demiryolunda nasıl bir yük 
trafiğine ulaşıldı?

2023 yılı başında yaşadığımız deprem 
felaketi sonrasında taşıma imkanlarımızın 
ticari taşımalardan deprem bölgesinin acil ih-
tiyaçlarına kaydırılması, depremin ve yoğun 
yağışların ardından meydana gelen sellerin 
demiryolu altyapımızda oluşturduğu fiziksel 
hasarlar, BTK hattının Gürcistan içerisinden 
geçen bölümündeki yenileme çalışmaları, 
nedeniyle yük taşımalarımızda 2022 yılına 
göre düşüş yaşandı. 2023 yılında Şirketimizce 
yaklaşık 23 milyon 740 bin tonu yurt içi, 3 
milyon 330 bin tonu (1.410.000 ton ithalat, 
1.881.500 ton ihracat ve 38.500 ton transit) 
yurt dışı olmak üzere 27 milyon 70 ton yüke 
ulaşılmıştır. 

Genel Müdürlüğümüz tarafından taşınan 
toplam yolcu sayısı, 2022 yılında 236,2 mil-
yon iken, 2023 yılında yüzde 8 artış göstere-
rek yaklaşık 255,4 milyona ulaşmıştır. Genel 
Müdürlüğümüz tarafından işletilen Yüksek 

Dijitalleşme demiryollarının 
MARKA DEĞERINI ARTIRACAK
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tarafından otomatik olarak tespit edilerek 
merkezde alarm oluşturuluyor. Bu alarm so-
nucu her vardiyada 4 kişi olarak görev yapan 
operatörler tarafından makinistlere doğrudan 
ulaşılarak gerekli uyarılar yapılıyor. Zamanında 
yapılan müdahalelerle planlı trenlerin vaktinde 
işletilmesi, tehirlerin minimum seviyeye çekil-
mesi hedefleniyor. 

Müşteri taleplerinin alınması ve blok tren 
programının eşleştirilmesi amacıyla çevrimiçi 
sistem üzerinden Müşteri Talep Yönetim Sis-
temi oluşturuldu. Taşıma kaplarının takibi ve 
ücretlendirilmesi amacıyla Kombine Taşımacılık 
Yönetim Sistemi geliştirildi, halen pilot uygu-
lama devam ediyor. Kombine taşıma kapları 
ve Tırların giriş-çıkışı, verilen hizmetlerin ta-
kibi ve ücretlendirilmesi konusunda Gümrük 
İdaresi’yle birlikte ortak çalışma yürütülen 
Lojistik Terminal Yönetim Sistemi’nde son aşa-
maya gelindi. Lojistik saha yerleşimi, iş ataması, 
kuyruklama ve depolama süreçlerinin takip 
edileceği Lojistik Terminal Planlama Sistemi 
planlama aşamasındadır.

YERLİ VE MİLLİ ÜRETİM 
DESTEKLENİYOR 
TCDD Taşımacılık A.Ş.’nin yatırım  
planları neler?

Demiryolu çeken araçlarının yerli ve milli 
olarak üretimi desteklenmektedir. Bu kapsamda 
Milli Hızlı Tren Seti, Milli Elektrikli Tren Seti 
(Yeni Sakarya), Milli Elektrikli Lokomotif, Milli 
Hibrit Manevra Lokomotifi ile Akülü Manevra 
Aracı, Dizel Elektrik Anahat Lokomotifi temini 
süreçleri devam etmektedir.

Tasarruf ve emniyeti ön plana çıkaran Enerji 
Ölçüm ve Faturalandırma Sistemi, ERTMS 
Araçüstü Sinyalizasyon Ekipmanı takılması, 
müşteri memnuniyetimizi üste seviyeye çıkara-
cak YHT Setlerine Yolcu Bilgilendirme ve Eğlen-
ce Sistemi temin edilmektedir. Çeken ve çekilen 
araçlarımızın bakım, onarım, revizyon, imal ve 
modernizasyonları yapılmaktadır.

Ülkemizin 2053 Net Sıfır Emisyonu Hede-
fi, Avrupa Yeşil Mutabakatı, Yeşil Mutabakat 
Eylem Planı, Sınırda Karbon Düzenleme 
Mekanizması, Emisyon Ticaret Sistemi gibi 
ulusal ve uluslararası düzenlemeler karbon-
suzlaştırma mücadelesinde yasal prosedürleri 
oluşturmaktadır.

Ülkemizin 2024-2028 yıllarını kapsayan 12. 
Kalkınma Planı’nda da yeşil dönüşüm temalı 
tedbirler bulunmaktadır. Karbonsuzlaştırma 
mücadelesinin demiryolu taşımacılık talebine 
etkisi henüz tam olarak ortaya çıkmamıştır. 
Ancak özellikle uluslararası bağlamda Sınırda 
Karbon Düzenlemesi Mekanizması’nın, ulusal 
bağlamda ise ülkemizin 2053 Net Sıfır Emisyo-
nu Hedefi’nin tüm tarafları düşük emisyonlu 
yeni arayışlara yönelttiği açıkça gözlemlen-
mektedir. 

Kuruluşumuz, AB’nin Avrupa Yeşil Muta-
bakatı kapsamında açıkladığı Sürdürülebilir ve 
Akıllı Ulaşım Stratejisi doğrultusunda; kombine 
taşımacılığa önem vermekte, konteyner taşıma-
larında indirimli tarife uygulamaktadır. Yıllara 
göre konteyner taşımalarına bakıldığında dü-
zenli artış olduğu görülmektedir. 2022 yılında 
konteyner ile yapılan yük taşımacılığı 2018 
yılına göre yüzde 28’lik bir artış göstermiştir.  

TIR KASASI İLE 
2 MİLYONDAN FAZLA YÜK TAŞINDI 

TIR kasası taşımacılığı ile karayolunda 
kamyonlarla taşınan yükler demiryoluna 
kaydırılmaktadır. Ülkemiz ile Bulgaristan 
arasında devam eden TIR kasası taşımacılığın-
da haftada karşılıklı 9 sefer yapılmaktadır. 31 
Aralık 2023 tarihi itibariyle toplam 45 bin 137 
adet vagon ile 85 bin 833 adet TIR kasası ile 2 
milyon 60 bin ton yük taşınmıştır. 

Demiryolu taşımacılığını geliştirmek için 
iltisak hattı yapımları sürdürülmektedir. Bura-
lardan yapılan yükleme miktarları da yıllar iti-
bariyle artmaktadır. Taşımalarımızın yaklaşık 
yüzde 41,5’i iltisak hatlarından yapılmaktadır. 
İltisak hatları sayesinde demiryolu ile daha 
fazla kapıdan kapıya taşımacılık yapılmasını 
sağlanacaktır. 

Elektrikli lokomotiflerle yapılan taşımaların 
oranı yıllar itibariyle artış göstermektedir. Elekt-
rikli demiryolu altyapısının geliştirilmesi ve 
lokomotif yatırımlarının arttırılması bu oranın 
daha fazla yükselmesine katkı sağlayacaktır. Bu 
nedenle Kuruluşumuzca yeni yatırımlarda da 
öncelikli olarak elektrikli lokomotif temini ko-
nusunda çalışmalar sürdürmekte ve çekilen araç 
parkını iyileştirme stratejisi benimsenmektedir.

KARBONSUZLAŞTIRMADA 
YOL HARİTASI OLUŞTURULUYOR 

Karbonsuzlaştırma mücadelemiz kapsamın-
da çevre ve enerji yönetimi sistemlerini Şirke-
timiz bünyesinde sağlam bir zemine oturtmak 
üzere yola çıkılmış ve bu kapsamda Sera Gazı 
Emisyon Envanteri çalışmalarımız 2022 yılı için 
hazırlanmış bulunmaktadır. Ayrıca araç bakım 
ve onarımlarının yapıldığı 43 tesisimiz için çevre 

yönetim sistemi kurulumu tamamlanmış, 
“TCDD Taşımacılık A.Ş. Enerji Yönetimi ve 
İklim Değişikliği Eylem Planı”nın hazırlan-
ması çalışmaları da son aşamaya gelmiştir. 

BLOK TREN İŞLETMECİLİĞİ 
ARTIRILACAK 
2024 yılında demiryolu taşımacılığı 
sektörünün öncelikli gündem maddeleri 
neler olacak?

TCDD Taşımacılık olarak limanları, Or-
ganize Sanayi Bölgelerini, lojistik merkezleri, 
üretim merkezlerini iltisak hatları ile ana 
demiryolu ağına bağlayarak blok tren işlet-
meciliğinin artırılması planlanmaktadır. 

Bu kapsamda, halen faaliyet gösteren 12 
adet Lojistik Merkez sayısı inşası devam eden 
3 adet ve proje aşamasında olan 8 adet lojistik 
merkezle birlikte 23’e ulaşacaktır. Lojistik 
Merkezlerin doğru ve verimli kullanılması ile 
ilgili işletme modellerini Bakanlığımızla bir-
likte koordineli olarak yürütülmektedir. 

DİJİTALLEŞME PROJELERİ BİRER 
BİRER HAYATA GEÇİRİLİYOR 

Mevcut lokomotif, vagon, kapasite ve 
makinist planlamalarını en verimli bir şekilde 
gerçekleştirmek amacıyla dijital teknolojileri 
birer birer hayata geçiriyoruz. Yine şebeke-
deki ortalama tren hızlarını yükseltmek ama-
cıyla altyapı birimlerimizle koordineli olarak 
birçok projeyi eş zamanlı olarak yürütüyoruz. 

Uluslararası taşımalarda transit sürelerin 
azaltılması ile ilgili olarak Ticaret Bakanlı-
ğımız ve Gümrük Genel Müdürlüğümüzce 
koordineli çalışma sonucunda 1-2 gün süren 
gümrük geçiş sürelerini dakikalar seviyesine 
düşürmeyi başardık.

Trenlerin takibi ve tehir / iptallerin azaltıl-
ması amacıyla Tren İzleme ve Koordinasyon 
Merkezi faaliyete alındı. Gerçek zamanlı 
olarak izlenen trenlerde makinistlerin uyku, 
dalgınlık, yorgunluk, algının yoldan kayması 
gibi durumları yapay zeka destekli sistem 

“Deprem ve sel gibi doğal afetler ile BTK hattının Gürcistan içerisinden 
geçen bölümündeki yenileme çalışmaları nedeniyle yük taşımalarında 

2022 yılına göre düşüş yaşandı. 2023’te 23 milyon 740 bin tonu yurt içi, 
3 milyon 330 bin tonu yurt dışı olmak üzere 27 milyon 70 ton yük taşındı.”  
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B
OLTAS, demiryolu 
taşımacılığında hangi 
hatlarda, hangi bölgelere, 
hangi transit sürelerle 

hizmet sunuyor? 
Demir yolu taşıma hizmetlerimizi 

Türkiye ile Avrupa ülkeleri arasında 
yapıyoruz. Özellikle Türkiye-
Almanya hattında blok tren seferleri 
gerçekleştiriyoruz. Bulgaristan, 
Romanya, Macaristan ve Avusturya 
üzerinden Almanya’ya ulaşıyoruz. 
Transit sürelerimiz 6-7 gün arasında 
değişiyor. Ekstrem bir durum olmadıkça 
termin açısından taahhütlerimize sadık 
kalıyoruz. Bu seferlerimizde Avrupa’nın 
önemli demir yolu şirketlerinden hizmet 
alıyoruz.

2024 yılında demir yolu 
taşımalarımızı Güney Almanya 
hattında şirketimize ait blok 
trenimizle, Tekirdağ terminali ile 
bağlantılı olarak Romanya’nın 
Curtici terminali üzerinden; 
Orta Almanya ve Benelüks 
hattında ise anlaşmalı operatör 
partnerlerimizle yönetmeyi 
planlıyoruz.

Türkiye, Almanya ve 
Benelüks hattında hem 
Ro-Ro bağlantılı hem 
de direkt kara treni 
seferleriyle hizmet 
verebiliyoruz. 
İtalya’nın 
Trieste Limanı 
ve Fransa’nın 
Sete 
Limanı’na 
Ro-Ro ile 
götürdüğümüz 
yükleri ise Avrupa 
ülkelerine demir 
yolu taşımalarımızla 
ulaştırabiliyoruz. 

Demir yolu 
taşımalarımızda, talebe 

göre deniz ve kara yolunu da entegre 
şekilde kullanıyoruz. 

Almanya’nın Münih veya Köln 
şehirlerinde indirdiğimiz yükleri, 
Avrupa’nın farklı ülkelerine tekrar 
farklı hatlar üzerinden demir yolu veya 
kara yolu ile ulaştırabiliyoruz. 

Demiryolu taşımacılığında 
Özellikle hangi sektörlerden talep 
alıyorsunuz? Nasıl bir müşteri 
yelpazesine sahipsiniz? Pandemi 
ve Yeşil Mutabakat süreci 
sonrasında müşteri yelpazenizde 
bir değişiklik yaşandı mı?

Otomotiv, tekstil, kimya, sanayi gibi 
birçok sektöre ait yükleri demir yoluyla 
taşıyoruz. Köklü geçmişimiz ve üst 
düzey müşteri deneyimimiz sayesinde, 

birçok müşterimiz ile uzun 
süredir birlikte çalışıyoruz. 

Ağırlıkla intermodal 
taşımalar üzerine kurulu 
bir kurguya sahip 
olmamızdan ötürü 
özellikle pandemi 
sürecinde kara yolunda 
ve sınır kapılarında 

meydana gelen 
aksaklıkları, 
intermodal ile aştık. 
Bu durum mevcut 
müşterilerimizin 
bağlılığını artırırken 
yeni müşteri 
kazanma anlamında 

da bize önemli bir 
katkı sağladı.

Yeşil Mutabakat 
sürecini de yakından 
takip ediyor, uyum 
sürecinde ciddi 
adımlar atıyoruz. Tüm 
yatırımlarımızı gelecek 
odaklı yapmamızdan 
dolayı Yeşil 
Mutabakat’a uyum 

konusundaki hassasiyetimiz birçok 
müşterimiz tarafından iyi biliniyor. 
Bu durum müşteri portföyümüzü 
geliştirmek ve mevcut müşterilerimize 
daha iyi hizmet verebilmemiz için önemli 
bir rehber oluyor.

YÜZDE 20’YE YAKIN  
MALİYET AVANTAJI 
Demiryolu taşımacılığıyla 
karbon azaltımı, navlun avantajı 
gibi alanlarda diğer taşıma 
modlarına göre ne tür avantajlar 
sağlıyorsunuz? 

Türkiye-Almanya hattımızda 
kara yoluna göre karşılıklı tek seferde 
karbon salımını 80 ton azaltıyoruz. 
Yüzde 15-20 civarında maliyet avantajı 
sağlayabiliyoruz. Türkiye’de ve küresel 
çapta yaşanan navlun artışlarını, demir 
yolu ve intermodal taşımalarımızla 
bir miktar dizginleyebiliyoruz. Bu 
da müşterilerimize rekabet avantajı 
kazandırıyor. Bunun yanında yol 
şartlarından, sınır kapılarındaki bekleme 
sürelerinden ve hava koşullarından 
da etkilenmiyoruz. Sabit transit süre 
sunabilmek, ihracatçı ve ithalatçılarımıza 
da planlamalarını daha doğru yapabilme 
imkânı tanıyor. 

Demiryolu taşımacılığı ciro ve 
operasyonlarınız içinde nasıl bir pay 
alıyor? 

Yıllık taşıma sayımız 50 bini aşıyor. 
Toplam taşımalarımızın yüzde 85’ini 
demir yolu ve deniz yoluna entegre 
intermodal taşımalarımız oluşturuyor. 

EKİPMAN HAVUZUNU 
BÜYÜTECEK 
2024 yılında demiryolu 
taşımacılığına yönelik ajandanızda 
neler var? Yatırım, büyüme, yeni 
servis vb. alanlarda hedefleriniz 
neler? 
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Almanya-Türkiye hattında blok tren seferleri düzenleyen, Avrupa içine intermodal 
bağlantılı demir yolu çözümleriyle ulaşan BOLTAS, yeni hatlar üzerinde çalışıyor. 
Yeni yatırım planları içinde sadece Türkiye bağlantılı değil, Avrupa içi ve Avrupa 
bağlantılı diğer bölgelerin de bulunduğunu belirten BOLTAS İntermodal Müdürü 
Merih Ünal, ayrıca özmal ekipman havuzlarını büyüteceklerini söyledi. 

BOLTAS demir yolunda BOLTAS demir yolunda 
YENI YATIRIMLAR PEŞINDE! YENI YATIRIMLAR PEŞINDE! 

Merih Ünal



Ro-Ro + demir yolu, Ro-Ro + 
demir yolu + kara yolu ve kara blok 
treni çözümlerimizle yeni demir 
yolu ve intermodal hatları üzerinde 
çalışıyoruz. Yeni hatlarla sadece 
Türkiye bağlantılı değil, Avrupa içi 
ve Avrupa bağlantılı diğer bölgelere 
taşımalarımızda da yeni yatırımlar 
için planlamalarımız sürüyor. 
Ayrıca demir yolu taşımalarımızda 
kullandığımız geniş özmal ekipman 
havuzumuzu daha da büyütmek, 
yatırım ajandamızdaki önemli 
başlıklar arasında yer alıyor. 

Türkiye’de demiryolu 
taşımacılığında işler rayında 
gidiyor mu? Özel sektörün bu 
taşıma modu içinde payının 
artırılması için ne tür adımların 
atılması gerekiyor?  

Demir yolu altyapısının 
geliştirilmesi ve yeni hatların 
açılmasının, lojistik sektörü açısından 
büyük önem taşıdığına inanıyoruz. 
Bu anlamda Türkiye’nin “Net Sıfır 
Emisyon Hedefi” doğrultusunda 
2053 yılına kadar demir yolu yük 
taşımacılığının payını yüzde 5’ten 

yüzde 22’ye çıkarma planını olumlu 
buluyoruz. Deniz limanlarımızla 
sanayi bölgeleri arasındaki demir yol 
bağlantılarının güçlendirilmesi, demir 
yolu taşımalarını hızlandıracaktır. 
Özellikle elektrikli trenlerin yaygın 
şekilde kullanılacağı yatırımların hız 
kazanmasının da Yeşil Mutabakat’a 
uyumu kolaylaştıracağını 
düşünüyoruz. Özel sektörün dinamik 
ve esnek yapısı sayesinde, tüm bu 
yatırımların daha hızlı ve verimli 
gerçekleşebileceği kanaatindeyiz.

Bunun yanında gerek parasal 
sıkılaştırmanın gerekse akaryakıt 
fiyatlarındaki dalgalanmanın negatif 
etkisi tüm dünyada hissediliyor. 
Son günlerde Almanya başta olmak 
üzere bazı Avrupa ülkelerinde otoyol 

geçiş ücretlerindeki artışların, 
bölge geneline yayılabileceği 
konuşuluyor. Boltas olarak bu 
noktada müşterilerimizi olabildiğince 
demir yolu ve intermodal taşımalara 
yönlendirmeye çalışıyoruz. Bu taşıma 
modunda, fiyat dalgalanmalarından 
minimum düzeyde etkilenmelerini 
sağlıyoruz. 

Tüm bunlara ek olarak 
ülkemizde, Avrupa’da uygulanan 
kombine taşımacılık istisnası 
olan ilave 2 ton taşıma imkânı 
bulunmuyor. Kara yolu yasasına göre 
maksimum 40 ton + %5= 42 ton/araç 
taşıma izninin +2 ton kombine taşıma 
istisnası ile Avrupa’daki taşıma 
sınırlarına çekilmesinin önemini 
vurgulamak istiyoruz.
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“2024 yılında demir yolu taşımalarımızı Güney Almanya 
hattında şirketimize ait blok trenimizle, Tekirdağ terminali 
ile bağlantılı olarak Romanya’nın Curtici terminali 
üzerinden; Orta Almanya ve Benelüks hattında ise 
anlaşmalı operatör partnerlerimizle yönetmeyi planlıyoruz.”



2
023 yılının ilk günlerinden bu 
yana küresel ekonomideki 
dalgalanmalar, hammadde 
problemleri ve lojistik maliyetleri 

ile yılı birçok krizle mücadele ederek 
geçiren küresel ticaret aktörleri, 
Kızıldeniz’de gemilere gerçekleştirilen 
saldırılarla yeni bir zorlukla daha karşı 
karşıya kaldı. Asya ve Avrupa arasındaki 
en kısa nakliye rotası olmasının yanı 
sıra dünya ticaret lojistiğinin yüzde 
12’sinin gerçekleştiği bölgede yaşanan 
gerilim, Süveyş Kanalı’nı kullanan lojistik 
şirketlerini alternatif rotalara yönlendirdi.

Yılda yaklaşık 1 trilyon dolarlık 
ticaretin gerçekleştiği bölgede yaşanan 
gerilim nedeniyle, küresel ticaretin 
aksamasını istemeyen DHL ise tedarik 
zincirini daha iyi yönetmek isteyen 
firmalara hem uygun maliyetli hem de 
pratik alternatif rotalar ortaya koydu. 
Denizyolu ve havayolunu kombine eden 
seair ile lojistik süresini 21 güne kadar, 
demiryolu çözümleri ile de 28-35 güne 
kadar düşüren DHL Global Forwarding, 
müşterilerine hem maliyet hem de 
zamandan tasarruf sağlayacak. 

İKİ YENİ ROTA OLUŞTURDU 
DHL Global Forwarding Türkiye 

Genel Müdürü Berna Yılmaz Ciğeroğlu, 
Kızıldeniz’deki durumu ve gemilerin 
Ümit Burnu rotasına yönlenmesini 
yakından takip ettiklerini söyleyerek, 
bölgedeki gerilimden etkilenen 40 gemi 
tespit edildiğini, bazı gemilerin Kızıldeniz 
üzerinden refakatçiler ile geçtiğini 
belirtti. Ciğeroğlu, “Kızıldeniz yerine 
Ümit Burnu rotasını kullanan gemiler 
için varış yerine ulaşmada ortalama 30 
günlük bir gecikme olabileceğini tahmin 

ediyoruz ve oluşabilecek zamanlamayı 
müşterilerimize bildiriyoruz” 
dedi. Müşterilerinin sevkiyatlarını 
“myDHLi” uygulaması üzerinden de 
takip edebileceklerini ve sevkiyatlarla 
ilgili yeni bilgilerin uygulamaya anlık 
yüklendiğini de belirten Ciğeroğlu, 
“Krize karşı iki yeni rota çıkardık. 
Denizyolu ile Dubai veya Colombo 
aktarmalı havayolu ile İstanbul’a 
getiriyoruz veya Rusya üzerinden 
Polonya tren ile ardından karayolu ile 
Türkiye’ye geliş rotasını kullanma yolları 
içerisindeyiz” açıklamasında bulundu.

HIZLI VE EKONOMİK  
SERVİS: SEAIR

Berna Yılmaz Ciğeroğlu, DHL SEAIR 
adıyla müşterilere bu süreçte sundukları 
çözüme dikkat çekerek, DHL SEAIR 
taşımacılık modelinin kargo için hava 
ve deniz taşımacılığının birleşiminden 
oluştuğunu ve deniz taşımacılığından 
daha hızlı, hava taşımacılığından daha 
ekonomik olduğunu ifade etti. Gemilerin 
Kızıldeniz yerine alternatif rotaya 
yönelmesinin varış sürelerinin ortalama 
30 gün uzamasına, maliyetlerin de 
yükselmesine sebep olacağını ifade eden 
Ciğeroğlu, bu süreçte hızlı ve ekonomik 
lojistik ile birlikte yaratılan alternatiflerin 
öneminin ortaya çıktığını vurguladı. 
Tedarik zincirlerini daha iyi yönetmek 
isteyen müşteriler için çok modlu çözüm 
olan DHL Seair alternatifinin kapsamlı 

çözümleriyle ticaretin aksamamasını 
hedeflediklerini belirtti.

‘DEMİRYOLU YAŞANAN 
AKSAKLIKLARDAN  
DAHA AZ ETKİLENİYOR’

Çin’den Avrupa’ya hali hazırda 
Rusya üzerinden direkt giden trenler ile 
lojistik hizmeti sunduklarının altını çizen 
Berna Yılmaz Ciğeroğlu, “Polonya’ya 
varış yapan konteynerleri gümrük ve 
aktarma işlemlerinin ardından karayolu 
ile Türkiye’ye ulaştırıyoruz. Demiryolu 
ile lojistik, Avrupa için en gelişmiş 
taşıma modellerinden biri olup oldukça 
güvenli bir taşıma biçimidir. DHL Global 
olarak Çin ve Avrupa arasında tren ile 
sunduğumuz hizmetimizi yıllardır başarılı 
bir şekilde devam ettiriyoruz. Demiryolu 
taşımacılığının dünyada yaşanan 
aksaklıklardan daha az etkilendiğini 
bir kez daha görmüş olduk. Kızıldeniz 
rotasını göz önünde bulundurduğumuzda 
tedarik zinciri üzerindeki olumsuz etkileri 
en aza indirmek için demiryolu oldukça 
verimli bir çözüm olarak karşımıza çıktı 
tekrar. Gelecek süreçte güvenilir ve etkili 
bir alternatif olarak demiryolu taşımacılığı 
tedarik zincirini güçlendirmenin bir 
anahtarı olabilir” dedi. DHL Global 
Forwarding bu süreçte taşıyıcı ortakları 
ile sıkı iletişimde olduğu gibi acil durum 
planları ve hizmet değişiklikleri karşısında 
müşterileriyle anlık bilgilendirme 
paylaşıyor. 
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Dünya ticaret lojistiğinin yüzde 
12’sinin gerçekleştiği Kızıldeniz 
rotasını kullanan gemilere 
gerçekleştirilen saldırılar 
Süveyş Kanalı’nı kullanan 
lojistik sektörünün işleyişini 
zora sokarken, alternatif 
rota arayışları başladı. DHL 
Global Forwarding, denizyolu 
ve havayolunu kombine 
eden seair ve demiryolu 
çözümleriyle 1 trilyon dolarlık 
ticaretin gerçekleştiği bölgede 
yaşanan krize alternatif iki 
yeni rota oluşturdu. 

Berna Yılmaz Ciğeroğlu

DHL Global Forwarding’den
seair ve 
demiryolu 
çözümü
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‘YATIRIMLARIMIZIN DEĞERİ 
250 MİLYAR DOLAR’

Son 21 yılda ulaştırma ve haberleşme 
alanında büyük ve önemli projeler ile ilklere 
imza atıldığını belirten Bakan Uraloğlu, 
“Son 21 yılda 198 milyar dolar yatırımı 
hayata geçirdik. Uluslararası döviz emtia 
fiyatlarını dikkate aldığımızda, Bakanlık 
yatırımlarımızın bugünkü varlık değeri 
toplam 250 milyar dolar. Bu durum, doğru 
zamanda doğru finansman yöntemleriyle 
verdiğimiz yatırım kararlarının ülkemize 
ne derece katkı sağladığının bir örneği” 
değerlendirmesinde bulundu. 

U
laştırma ve Altyapı 
Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu, 
Bakanlığın 2024 

yılı bütçesi üzerinde 
TBMM Plan ve Bütçe 

Komisyonu ile TBMM 
Genel Kurulu’nda 
yaptığı konuşmalarda 
Bakanlığın faaliyet, 
proje ve hedefleri 
hakkında önemli 

açıklamalarda 
bulundu. 

ULAŞTIRMADA
yatırım fırtınası devam edecek

Ulaşım ve haberleşmede 21 yılda 198 milyar dolar 
yatırım yaptıklarını belirten Ulaştırma ve 

Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, ‘Ulaştırma ve altyapı 
yatırımlarını önümüzdeki 30 yıl için planladık, 197 milyar 

dolar ilave yatırım gerçekleştireceğiz, 2023 yılında yatırım 
bedeli 230,4 milyar lira olan 57 projeyi tamamladık, 
2024 yılı için ise, 661 milyar lira olan bütçe teklifinin, 

348 milyar lirasını yatırımlara ayırdık” dedi.
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geçirilecek İstanbul Limanı, Airport 
City, Teknoloji Vadisi, Akıllı Şehirler ve 
Lojistik Üsler ile dünyanın yeni lojistik 
üssünün İstanbul olacağına işaret 
ederek, Türk bayraklı gemilerin 2008’den 
bu yana “Beyaz Liste”de yer aldığına 
işaret etti.

Dijitalleşen denizcilik hizmetleriyle 
e-Devlet’i denizcilik işlemlerinde de 
kullandıklarını bildiren Uraloğlu, 
“Tersanelerimizde teknolojik gelişimlere 
uyumlu, güvenli ve çevreye duyarlı 
gemiler inşa ediyoruz. İnşa edilen gemi 
ve yat tonajımız yıllık ortalama 140 bin 
detveyt ton seviyesindedir. Türk ve 
yabancı bayraklı gemilerin boğazlar ve 
deniz yetki alanlarımızdan emniyetli 
geçişlerini sağlıyoruz. İstanbul ve 
Çanakkale boğazlarında kurulu, Gemi 
Trafik Hizmetleri Sistemi’nin Radar 
Kapsama Alanı’nı Marmara Denizi’ni 
kapsayacak şekilde genişletiyoruz” dedi.

Denizcilerin güvenliği için hızlı 
çözümleri devreye aldıklarını anlatan 
Uraloğlu, “Türk arama kurtarma 
sahamızı, Mavi Vatan doktrininde 
belirlenen sınırlara kadar genişlettik. 
Limanlarda enerji verimliliğinin 
arttırılmasına yönelik projemiz ile 
‘Yeşil Liman Sertifika Programı’na 
daha çevreci kurallar getirdik. Türk 
gemi insanlarının ülkeler arası karşılıklı 
denkliklerinin verilmesi ve uluslararası 
sularda etkin çalışabilmesi için 37 
ülkeyle denizcilik anlaşması sağladık” 
ifadesini kullandı.

Uraloğlu, Doğu Akdeniz’de 
etkinliğin artırılması için Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde (KKTC) 
kurulacak Doğu Akdeniz Gemi 
Trafik Hizmetleri Sistemi Projesi’nde 
çalışmaların devam ettiğini belirterek, 
Ulusal Deniz Emniyeti Başkanlığınca 
denizlerde emniyet sağlandığını, deniz 
kirliliğine müdahale edildiğini dile 
getirdi.

HAVALİMANI SAYISI 61’E 
ÇIKARILACAK 

Havayolu ulaşımının ülkenin sosyal 
ve ekonomik refahının artmasında 
stratejik öneme sahip olduğunu belirten 
Bakan Uraloğlu, “2003’te 489 olan 
toplam hava aracı sayısı yüzde 270 
artışla günümüzde 1821’e ulaşmıştır. 
Bugün hava ulaştırma işletmeleri 
sayımız toplamda 228’dir” ifadesini 
kullandı. 2003’te 26 olan iç hat uçuş 
noktasının 2023’te 57’ye ulaştığına işaret 
eden Bakan Uraloğlu, 2003’te 50 ülkede 
60 noktaya uçuş gerçekleştirilirken 
uçuş ağını 283 yeni nokta ekleyerek 
2023’te 130 ülkede 343 noktaya 
yükselttiklerini, 150 olan uçak sayısını 
658’e çıkardıklarını anlattı.

Bu yatırımların 42 milyar dolarlık 
bölümünün, Kamu Özel İşbirliği 
Projeleri kapsamında yapıldığını aktaran 
Bakan Uraloğlu, “Küresel eğilimleri 
dikkate alarak planladığımız ulaştırma 
politikalarımızı yatırımlara dönüştürüyor, 
yatırımlarımızı, insanımızın yaşam 
kalitesini yükseltmek ve ülkemizin 
kalkınmasına destek olmak için 
gerçekleştiriyoruz. Büyük bir aile olarak 
bugün itibarıyla; ülke sathında 2 bin 
751 projede görev alan arkadaşlarımız 
ile birlikte toplam 223 bin kişiyle, 
çalışmalarımıza hız kesmeden devam 
ediyoruz” dedi. İhtiyaç duyulan ulaştırma 
ve altyapı yatırımlarını önümüzdeki 30 yıl 
için planladıklarını ifade eden Uraloğlu, 
toplam 197 milyar dolar tutarında ilave 
yatırım gerçekleştirmeyi hedeflediklerini 
aktardı. 2023 yılında toplam yatırım 
bedeli 230,4 milyar lira olan 57 projeyi 
tamamlayarak hizmete sunduklarını 
vurgulayan Bakan Uraloğlu, 2024 yılında 
ise 661 milyar lira olan bütçenin 348 milyar 
lirasının yatırımlara ayrıldığını ifade etti. 

‘DEMİRYOLUNUN ETKİN 
KULLANIMINI SAĞLAYACAĞIZ’

Türkiye Ulaştırma ve Lojistik Ana 
Planı, 12’nci Kalkınma Planı ve Orta 
Vadeli Program hedefleri doğrultusunda; 
lojistik sektöründe demiryolunun etkin 
bir şekilde kullanımını sağlayacaklarını 
kaydeden Bakan Uraloğlu, “10 bin 
948 kilometre olan ağımızı 13 bin 
919 kilometreye, 2 bin 505 kilometre 
olan sinyalli hat uzunluğunu 8 bin 
046 kilometreye, 2 bin 122 kilometre 
olan elektrikli hat uzunluğunu 7 bin 
142 kilometreye çıkardık. Mevcut 439 
kilometre olan iltisak hattı uzunluğunu 
2028 yılına kadar 663 kilometreye 
çıkartacağız. 2053 hedeflerimiz 
kapsamında, demiryolu ve haberleşme 
sektörlerine ağırlık vererek yatırımlarımızı 
sürdüreceğiz” diye konuştu. 

‘YENİ LOJİSTİK KORİDORLARI 
OLUŞTURUYORUZ’ 

Türkiye’nin Asya, Afrika ve 
Avrupa olmak üzere üç kıtayı birbirine 
bağlayan jeopolitik konumu itibarıyla 
oldukça stratejik bir noktada olduğunu 
vurgulayan Bakan Uraloğlu, Asya’dan 
Avrupa’ya yeni lojistik koridorları 
oluşturduklarını aktardı. Türkiye’nin 
dünyaya entegre olduğu uluslararası 
karayolu koridorlarının ülkeden geçen 
kesiminin yaklaşık 13 bin kilometre 
olduğunu aktaran Uraloğlu, Bakü-Tiflis-
Kars demiryolu ile Çin’den Türkiye’ye 
ulaşan Yeni İpek Yolunu, Marmaray 
üzerinden Avrupa’ya bağladıklarını 
söyledi. Bakan Uraloğlu, Bakü Limanı’nın, 

Azerbaycan ile aradaki mesafeyi kısaltacak 
olan Zengezur Koridoru ile doğrudan 
Türkiye’ye bağlanacağına işaret etti.

Kalkınma Yolu Projesi’ne yönelik 
çalışmaların devam ettiğini aktaran 
Abdulkadir Uraloğlu, “Kalkınma Yolu 
Projesi ile Hindistan, Doğu Asya ve Basra 
Körfezi ülkelerinden Irak’ın güneyinde 
inşa edilmekte olan FAV Limanına gelecek 
yüklerin, Türkiye’ye ve oradan Avrupa’ya 
ulaştırılması amacıyla 1200 kilometrelik 
çift yönlü otoyol ve demiryolu inşa 
edilmesi planlanmaktadır. Bu koridorun 
ülkemizdeki demiryolu geçişi 2 bin 88 
kilometre olacaktır. Önemli bölümü 
halen işletmede olan güzergahın eksik 
bölümlerini hızla tamamlıyoruz. Kalkınma 
koridorunun ülkemizdeki karayolu 
geçişi ise 1912 kilometre olacaktır. 1592 
kilometrelik mevcut otoyolumuza ilaveten, 
‘Şanlıurfa-Ovaköy’ arasında 320 kilometre 
uzunluğunda ve yaklaşık 2 milyar dolarlık 
yeni otoyol yatırımımızla, karayolu geçişi 
tamamlanacaktır” dedi. 

Uraloğlu, demir yolu sektöründe 
tüm raylı sistem araçlarının milli ve yerli 
imkanlarla tasarımının ve üretiminin 
gerçekleştirilmesine öncelik verdiklerini 
kaydetti. 

DENİZYOLUNDA ROTA 
BÜYÜMEYİ GÖSTERİYOR 

Uraloğlu, denizlerde sağlanan 
kaynakların ekonomiye kazandırılmasının 
bakanlığın önceliklerinden olduğuna 
işaret ederek, 152 olan uluslararası liman 
sayısını 190’a, 190 milyon ton/yıl olan yük 
elleçlemesini 543 milyon ton/yıla, 37 olan 
tersane sayısını 85’e, 8,9 milyon detveytton 
olan Türk sahipli filo büyüklüğünü 45,7 
milyon detveytton’a yükselttiklerini 
vurguladı. Uraloğlu, liman sayısını 2053 
hedefleri doğrultusunda 255’e yükseltmeyi 
planladıklarını söyledi. Bakan Uraloğlu, 
Filyos Limanı’nın, Karadeniz doğal 
gazının ekonomiye kazandırılmasında 
önemli lojistik desteği sunduğunu ifade 
eden Uraloğlu, Karadeniz’deki ticaretin 
gelişmesine katkı sağlayacak Rize İyidere 
Lojistik Limanı’nın yapımına devam 
ettiklerini aktardı. 

Mersin ve Adana limanlarında 
çalışmalar yürütüldüğünü anlatan 
Uraloğlu, “İstanbul Boğazı’nı kullanan 
gemilerin her geçen yıl boyutu büyümekte, 
sayısı artmaktadır. Gemi geçişlerinde 
ortalama bekleme süresi 14 saati bulmakta, 
önümüzdeki yıllarda 4-5 gün olacağı 
tahmin ediliyor. 1936 Montrö Boğazlar 
Sözleşmesi hükümlerinde belirtilen ‘Altın 
Frank’ biriminde son iki yılda yapılan 
güncellemelerle boğaz geçişinden sağlanan 
35 milyon dolarlık yıllık gelir 185 milyon 
dolara çıkartılmıştır” diye konuştu. 
Uraloğlu, Kanal İstanbul ile hayata 
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Batı (Sakızgediği) Kavşağını, Çiğdemli-
Kadışehri İl Yolunu, Ordu-Topçam-
Mesudiye Dere Yolunu, Kahta-Narince-
Nissibi Yolunu, Siirt-Kurtalan Yolunu, 
Yusufeli Merkez Viyadüğünü, Tatvan-Bitlis-
Baykan Yolunu, Van Çevre Yolunu, Bursa ili 
Çalı Yolu 2. Etabını, Balıkesir Kuzey Çevre 
Yolu 1.Etabını, Yenişehir-Bilecik Devlet 
Yolunu, Simav Çevre Yolunu, İznik Çevre 
Yolunu, Bursa TEKNOSAB Kavşağı’nı, 
Aşık Şenlik Tünelini ve birçok projeyi 
tamamlayarak milletimizin hizmetine 
sunacağız” açıklamasında bulundu.

‘204 MİLYON DOLAR 
FAYDA SAĞLADIK’

Bakanlık olarak, iklim krizinin ülkeye 
ve dünyaya verdiği olumsuz etkileri 
önemsediklerini ifade eden Uraloğlu, 
“Gerçekleştirdiğimiz projelerin çevreye olan 
olumlu etkisini tespit etmek için emisyon 
azalımını hesaplıyoruz. Hayata geçirdiğimiz 
mega projeler ile yaklaşık 25 milyon ton 
karbondioksit emisyonunda azalıma bağlı 
olarak toplam 204 milyon dolar fayda 
sağladık” açıklamasında bulundu. 

Türkiye’de, 21 yılda Hava Ulaştırma 
Anlaşması yapılan ülke sayısını 81’den 
173’e çıkardıklarını ifade eden Uraloğlu, 
“Sivil havacılıkta, kurumsal imkan 
ve kabiliyetlerin güçlendirilmesi için 
‘Kurumsal Dönüşüm Modeli’ni hayata 
geçiriyoruz. Mania Projesi kapsamında, 
sivil hava ulaşımına açık havaalanlarının 
mania planları çizilebilmekte, seyrüsefer 
yardımcı cihazlarının etki alanları 
oluşturulmaktadır. ‘Emisyon Veri Yönetim 
Projesi’ ile hava yollarından kaynaklı 
emisyonların, uluslararası standartlara göre 
takibinin yapılmasını sağladık. Yolcu ve 
çevre dostu 50 havalimanımız, Uluslararası 
Havalimanları Konseyi Karbon 
Akreditasyonu Programı sertifikası almaya 
hak kazandı” şeklinde konuştu.

Uraloğlu, Türkiye’nin dünyada küresel 
bir havacılık merkezi olmaya başladığını 
vurgulayarak, 57 olan havalimanı sayısını 
61’e çıkartarak bu konumu daha da 
güçlendireceklerini dile getirdi. İstanbul 
Havalimanı ile ülkenin dünyanın bölgesel 
transit merkezlerinden olduğunu söyleyen 
Uraloğlu, Sabiha Gökçen Havalimanı’nın 

kapasitesini iki katına çıkaracak 2. pist 
inşaatını tamamladıklarını ve yakında 
hizmete alacaklarını ifade etti. 

‘KARAYOLU YATIRIMLARINA 
HIZ KESMEDEN 
DEVAM EDECEĞİZ’ 

Bakan Uraloğlu karayollarında; 
1.714 kilometre olan otoyol ağını 3 bin 
722 kilometreye, 6 bin 101 kilometre 
olan bölünmüş yol ağını 29 bin 283 
kilometreye, 50 kilometre olan tünel 
uzunluğunu 725 kilometreye, 311 
kilometre olan köprü ve viyadük 
uzunluğunu ise 765 kilometreye 
çıkardıklarını söyledi. Bu alana dönük 
2024 yılı içerisinde çalışmaların hız 
kesmeden sürdürüleceğini ifade 
eden Bakan Uraloğlu, “Aydın-
Denizli Otoyolunun 74 kilometrelik 
uzunluğundaki 2. Kesimini, TEM Edirne-
Karaağaç Bağlantı Yolunu, Bergama-Soma 
Yolunu, Ankara-Çankırı Yolu Akyurt 
Geçişini, Çayırhan Köprüsü ve Bağlantı 
Tünelini, Erdemli-Silifke-Taşucu Yolu 
Altınorfoz Viyadüğünü, Osmaniye 
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ÜÇÜNCÜ BOĞAZ KÖPRÜSÜNE TREN GELIYOR! 

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, Yavuz Sultan 
Selim Köprüsü’nden geçecek olan demiryolu projesinin ihalesinin 
bu yıl içerisinde yapılacağını açıkladı. “Kalkınma Yolu” ve “Zengezur 
Koridoru” projelerinin Türkiye’nin ticari, lojistik ve siyasi bağlarını 
güçlendirmesi açısından önemli olduğuna dikkati çeken Uraloğlu, 
“Çin ve Hindistan gibi büyük ülkelerden Basra Körfezi’ne gelen her 
türlü emtianın FAW Limanı’ndan Ovaköy Sınır Kapısı vasıtasıyla 
ülkemize ulaştırılması yönünde çalışmalarımıza devam ediyoruz. 
Basra Körfezi’nde elleçlenen bir ürün buradan yüklendiğinde 
Türkiye üzerinden şimdilik Marmaray’dan Avrupa’nın her 
noktasına ulaşabilecek durumdadır. İlerde de ‘Yavuz Sultan Selim 
Köprüsü’ üzerinden hayata geçireceğimiz demir yolu projesiyle 
beraber buradaki kısıtlı kapasiteyi, kısıtlı saatler kullanımını artık 
tüm zamanlara yayma imkânımız olacak. ‘Kalkınma Yolu Projesi’ 
kuzey-güney koridorları arasındaki Uzak Doğu, Güney Asya ve Orta 
Doğu’ya, Avrupa’ya bağlayacak en kısa ve en ekonomik koridor 

olacaktır. Yine Türkiye ile Azerbaycan arasında doğrudan demir 
yolu ve karayolu ulaşımını sağlayacak olan ‘Zengezur Koridoru 
Projesi’ni de hayata geçiriyoruz” diye konuştu. Gebze’den başlayan 
Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nü geçerek İstanbul Havalimanı 
üzerinden Çatalca’ya gidecek demir yolu projesinin ihalesinin bu 
yıl yapılacağını ifade eden Uraloğlu, “İhalesini yaptığımız takdirde 
4-5 yıl iş olacaktır. İnşallah 2028 yılı içerisinde hayata geçirmiş 
oluruz” ifadelerine yer verdi. Demir yolu projesi güzergâhını aktaran 
Uraloğlu, “Gebze- Yavuz Sultan Selim Köprüsü – Çatalca Demiryolu 
güzergâhı Marmaray hattının Çayırova mevkiinden ayrılarak, Sabiha 
Gökçen Havalimanı’ndan sonra kuzeye yönelerek Yavuz Sultan 
Selim Köprüsü’nü geçerek, İstanbul Havalimanı’na ulaşmakta ve 
devamında Halkalı –Kapıkule hattına bağlanmaktadır. Söz konusu 
demir yolu hattı 120 kilometre uzunluğunda olup; yük ve yolcu 
olarak işletilecektir. Ayrıca, proje kapsamında 29 viyadük, 11 aç-
kapa, 21 tünel yapılacaktır” açıklamasında bulundu.
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IATA Başkanı Turgut Erkeskin, 
UTİKAD değerlendirme 
toplantısında önemli 
açıklamalarda bulundu. FIATA 

Başkanlığı görevini devraldığı Ekim 
ayından bu yana Türkiye’de iki önemli 
FIATA etkinliğini gerçekleştirdiklerini 
belirten Erkeskin, Türkiye’nin konumunun 
demiryolu ve karayolu için oldukça değerli 
olduğunu dünyaya göstermek açısından 
bu toplantıların önemini vurguladı.

Turgut Erkeskin konuşmasında, 
“Dünya Bankası’nın açıklamalarına 
göre son 5 yılda, son 30 yılın en yavaş 
büyümesi gerçekleşti. 2024’te de %2,4 
oranında bir büyüme öngörülüyor. Bu 
öngörünün arkasında jeopolitik gerçekler, 
iklim gerçekleri ve ekonomik gerçekler 
bulunuyor” dedi.

 
KORİDORLARIN 
REKABETİ BAŞLADI 

Dünyanın tek merkezli bir yapıdan 
giderek çok merkezliliğe doğru 
evrildiğini belirten Turgut Erkeskin, 
farklı güzergahların, yeni rotaların lojistik 
sektörü için değerlendirilmesi gereken 
bir fırsat olduğunu söyledi. Küresel 
ticarette müttefik ülkelerden tedarik 
konusunun yakın ülkeden ya da kardeş 
ülkeden tedarik yapmaktan daha önemli 
hale geldiğini vurgulayan Erkeskin, 
“Türkiye de küresel ekonomiden aldığı 
payı artırmak için müttefik ülke sayısını 
çoğaltmalı” dedi. 

“Artık koridorların rekabetini görmeye 
başladık” diyen Erkeskin, Türkiye’nin yeni 
planlanan ticaret koridorlarında mutlaka 
yer alması gerektiğini belirtti. Erkeskin, 
Türkiye’nin Orta Koridor’da mutlaka etkin 
olarak yer alması gerektiğini, bu sayede 
küçük ve orta ölçekli şirketlerin dahi 
rekabetçiliklerini artıracaklarını belirtti. 
Erkeskin, bu doğrultuda maliyetlerin 
düşeceğini, altyapı için Orta Koridor’un 

bağlantılı olduğu diğer ülkelerle de 
görüşmeler yapılmasını, Türkiye’nin 
mutlaka özel sektör girişimlerini 
desteklemesi gerektiğini, serbest rekabet 
ortamının tesis edilmesinin önemli 
olduğunu vurguladı. 

 
‘FREIGHT PAY’ 
İLE ÖDEMELER 
KOLAYLAŞACAK!

Turgut Erkeskin, gündem 
değerlendirmelerinin ardından 
FIATA’nın gündeminde olan 
konular için şöyle bahsetti: “FIATA 
olarak özellikle Orta Koridor’un 
dijitalleştirilmesi, sınır geçişlerinin 
hızlandırılması gibi çalışmalarımız 
bulunuyor. Ayrıca Türkiye’yi dahil 
edeceğimiz bir pilot projemiz olacak. 
Özellikle uluslararası küçük tutardaki 
ödemelerde süreyi kısaltmak ve 
maliyetleri azaltmak için hazırladığımız 
Freight Pay ürünümüzün pilot 
uygulamasını FIATA-UTİKAD iş 
birliğiyle Türkiye’de gerçekleştirmek 
istiyoruz. Taşıma işleri organizatörlerinin 
bu ürünümüze ilgi göstermesi bizler için 
oldukça önemli” dedi.
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PROJENIN FIATA ÜYELERI IÇIN SUNDUĞU AVANTAJLAR 

» Otomatik olarak ödeme yapabilme ve 
alabilme imkanı
» Üyeler arasındaki her ödeme için 
yalnızca 2 Amerikan doları işlem 
ücretinden faydalanma
» Çevrimiçi ödemelerin esnekliği ve 
birkaç faturayı tek bir işlemde gruplama 
olanağı
» Freight-Pay’in en iyi güvenlik 
özelliklerine güvenme imkanı

Ödeme yapacaklar için avantajlar:
» FIATA üyelerine dünya genelinde 
ödeme işlemlerini gerçekleştirme
» 7/24 iade yardımı ve destek
 Ödeme alacaklar için avantajlar:
» Ödemeleri almanın maliyeti sıfır
» Ödemelerin kolayca tanımlanabilmesi
» Başka bir FIATA üyesi tarafından 
ödendiğinde fonların anında 
uygulanabilmesi

FIATA’nın dünya çapında ödemeleri kolaylaştırmayı amaçladığı “Freight Pay” projesi Türkiye’de 
denenecek. “Freight Pay” ile özellikle uluslararası küçük tutardaki ödemelerde süreyi kısaltmayı 
ve maliyetleri azaltmayı hedeflediklerini vurgulayan FIATA Başkanı Turgut Erkeskin, projenin pilot 
uygulamasını UTİKAD iş birliğiyle Türkiye’de hayata geçirmek üzere çalışma başlattıklarını açıkladı. 

FREIGHT PAY PROJESIFREIGHT PAY PROJESI  
TÜRKIYE’DE TÜRKIYE’DE 

HAYAT BULACAKHAYAT BULACAK

Turgut Erkeskin
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FREIGHT-PAY HAKKINDA 
4 SORU 4 CEVAP 

1Freight-Pay nedir? 
Freight-Pay, FIATA üyeleri arasında 

işlemleri kolaylaştıran çevrimiçi 
bir ödeme çözümü. FIATA üyeleri, 
dünya genelinde diğer üyelere para 
gönderebilir ve alabilirler.

2Platformun kullanımı  
ücretsiz midir?  

Freight-Pay kullanımı için bir kayıt 
ücreti bulunmuyor. FIATA üyeleri 
arasındaki her işlem için 2 Amerikan 
Doları işlem ücreti ve havale ile para 
yatırma işlemleri için 15 Amerikan 
Doları ücreti bulunuyor. 

3Kullanılabilir ödeme seçenekleri 
nelerdir? 

Freight-Pay, FIATA üyeleri için 
önceden finanse edilmiş bir hesap 
çözümü sunuyor ve kredi tesisatı 
bulunmuyor. 

4Freight-Pay ile PayCargo 
arasındaki fark nedir? 

Freight-Pay, sadece FIATA üyeleri 
için özel olarak geliştirilmiş bir çözüm. 
Freight-Pay, PayCargo tarafından 
geliştirilmiş olsa da, platform 
PayCargo’nun çözümünden bağımsız 
ve farklı bir kapsama sahip. Freight-
Pay, çok modlu ve dünya çapında bir 
çözüm. PayCargo’nun odak noktası 
ise ABD denizcilik ve havacılık ödeme 
ve tedarikçilerine yönelik.

DEMIRYOLUNDA SERBESTLEŞME REALITEDE HAYAT BULAMADI

FIATA Başkanı Turgut Erkeskin, 
demiryolu taşımacılığında 
serbestleşme sürecine ilişkin de 
değerlendirmelerde bulundu. 20213’te 
serbestleşme adına önemli bir adım 
atıldığını hatırlatan Erkeskin, ancak 
realitede bunun gerçekleştirilemediğini 
söyledi. Bunun bazı nedenleri olduğunu 
belirten Erkeskin, öncelikle uluslararası 
taşımalarda yaşanan duruma 
dikkat çekti: Erkeskin, “Türkiye-AB 
arasındaki demiryolu bağlantısı tek 
bir hat üzerinden yürütülmekte. 
Ancak bu hattın çok az bir kısmı 
ülkemiz toprakları üzerinden geçiyor. 
Ülke dışına çıktığımızda yabancıların 
uyguladığı hat izinlerine, tarifelere 
ve oradaki kapasitelere bağlı kalmak 
zorunda kalıyoruz. Diğer yandan 
Avrupa’da bu alan üç ya da beş 
firmanın elinde, Türkiye’deki lojistik 
firmalarının rekabetçi olabilmesi için bu 
işletmelerle işbirliği yapması gerekiyor. 
Dünyada ve Avrupa’da demiryolu 
taşımacılığının nasıl yapılandığına 
baktığımızda yatırımların çok ağır ve 
geri dönüşünün uzun olması nedeniyle 
kamu ve özel sektörün değişik 
seviyelerde işbirliği içinde olduğunu 
görüyoruz.”

ÇÖZÜM PAYDAŞLAR 
ARASINDA İŞBİRLİĞİNDE 
Uluslararası taşımalarda bir diğer 
bağlantının BTK hattı üzerinde 
Kafkaslar ve İran’a doğru olduğunu 
aktaran Erkeskin, ancak bu taşımalarda 

tek yönlü bir trafik olduğunu, 
bunun da sistemin rekabetçi olarak 
çalışmasını engellediğini söyledi. Bu 
engelleri aşmak için TCDD’nin kendi 
perspektifinden doğru olduğunu 
düşündüğü bir çalışma yürüttüğünü 
ifade eden Erkeskin, “TCDD belirli 
bir firma üzerinden BTK hattını 
geliştirmeye ve canlandırmaya gayret 
ediyor. Bu firma da ciddi yatırımlar 
yapıyor. Ancak geldiğimiz noktada 
arzu edilen dinamizme ve herkesin 
aynı rekabet koşullarına sahip olarak 
işbirliği yapabildiği bir piyasa yapısına 
ulaşılmadığını görüyoruz” diye konuştu.   
Pandemi döneminde UTİKAD ve 
üyelerinin sorunun çözümüne yönelik 
çok önemli bir girişimde bulunduğunu 
hatırlatan Erkeskin, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Bu dönemde demiryoluna 
ihtiyaç artmıştı ve Çin’den Türkiye’ye 
kadar çalıştırabilirdi. Ancak yatırım 
ve navlun fiyatları çok yüksek olduğu 
için tek bir firmanın bunu üstlenmesi 
çok zordu. Tıpkı dünya ve Avrupa’daki 
örneklerde olduğu gibi bu hatta yük 
oluşturmak için 50 firma bir araya 
geldi, TCDD’den buna destek istendi 
hatta fiilen işin içinde de olabileceği 
iletildi. Bu sayede bir firmanın 
üstleneceği risk dağıtmış olacaktı. 
Sonuç olarak TCDD’nin kendi stratejik 
bakış açısıyla yaptığı girişimlerin bir 
takım kabul edilebilir yanları var. Fakat 
demiryolunda işleyebilir sistemler ve 
kalıcı çözümler ancak sektörün tüm 
paydaşlarının bir araya gelerek işbirliği 
yaptığı ortamda oluşturulabilir.” 

Turgut Erkeskin



34  34  www.lojistikhatti.comwww.lojistikhatti.com

n n n n
n n
n n
n nDOSYA

U
luslararası Taşımacılık ve Lojistik 
Hizmet Üretenleri Derneği (UTİ-
KAD) Yönetim Kurulu Başkanı 
Bilgehan Engin ve yönetim kurulu 

üyeleri düzenlenen toplantıda 2023 yılını de-
ğerlendirdi ve 2024 yılına ilişkin öngörülerini 
paylaştı. 

FIATA Başkanı Turgut Erkeskin’in de yer 
aldığı toplantıya UTİKAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Bilgehan Engin, Başkan Yardımcıları 
Ayşem Ulusoy, Barış Dillioğlu, Yönetim Kuru-
lu Üyeleri Arkın Obdan, Serkan Eren, Serdar 
Ayırtman, Esen Öz Tekayak, Tolgahan Bulut, 
Yüksel Kahraman, Murat Gümüşlüol, Cumhur 
Erzurumluoğlu, İbrahim Halil Delgezenli, Dev-
rim Fırat, Ayfer Vurgun, Özgecan Er Çevlik ve 
Adem Güler, UTİKAD Genel Müdürü Alperen 
Güler, UTİKAD İcra Kurulu Üyeleri katıldı.  

KRİZLER SEKTÖRÜ KALICI 
TEDBİRLERE SEVK EDİYOR 

Başkan Bilgehan Engin, 2023 yılının lojistik 
sektörü için önemli gelişmelere sahne olduğunu 
belirtirken, 6 Şubat’ta yaşanan deprem felaketi 
sonrasında lojistik koordinasyon faaliyetlerinin 
öneminin bir kez daha arttığını vurguladı. 
Ayrıca, devam eden Rusya-Ukrayna savaşı 
ve yılın son çeyreğinde başlayan İsrail-Filistin 
çatışmasının sektöre olumsuz etkilerine de 
değinen Engin, jeopolitik krizlerin sektörü daha 
dayanıklı kılacak tedbirler almaya sevk ettiğini 
vurguladı.

‘EKİPMAN KRİZİ YAŞANABİLİR’  
Başkan Engin, Kızıldeniz’deki güvenlik en-

dişeleri sonrasında deniz taşımacılığı şirketleri-
nin Süveyş Kanalı’ndan geçişlerini durdurmaya 

??
ve sevkiyat rotalarının değişmeye başladığını 
söyledi. Kriz sonrasında Süveyş Kanalı’nı 
geçmesi gereken yaklaşık 900 geminin rotayı 
Ümit Burnu’na çevirdiğinin bilgisini veren 
Engin, “Konteyner gemilerinin Süveyş Kanalı 
yerine Ümit Burnu’ndan geçecek olması hem 
maliyetleri hem de transit süreleri arttıracak. 
Süveyş Kanalı çıkış ve varış limanlarının 
yerine göre Asya ve Avrupa arasındaki taşı-
macılığı 9 gün ile 2 hafta arasında kısaltıyor. 
Krizin ne kadar süreceği önemli. Sorunlar 
devam ettiği sürece, pandemide yaşadığımız 
benzer durumları yaşayabiliriz. Tedarik zin-
cirinin bozulması ve uzayan transit süreler 
nedeniyle boş ekipman krizi gündeme gele-
bilir. Navlun da daha fazla yükselebilir” diye 
konuştu. Engin, UTİKAD’ın süreci yakından 
takip ettiğini belirterek konuya ilişkin taraf-
ları bilgilendirmek amacıyla paylaşımlara 
devam edeceklerini belirtti.

‘SEKTÖREL EĞİTİM 
GÜNDEMİMİZDE’ 

2023 yılında ortaya konan UTİKAD 
çalışmalarına da değinen Başkan Engin, 
9 Kasım’da gerçekleştirilen Taşıma İşleri 
Organizatörlüğü çalıştayında mesleki yeter-
liliklere, TİO’ların sorumluluklarına ve yetki 
belgesi alma şartlarına yönelik düzenleme-
lerin istişare edildiğini ve mevzuatın sektöre 
uyumlu hale getirilmesine yönelik önemli 
adımlar atılacağını beklediklerini söyledi. 
Sektörel eğitim gündemine vurgu yapan 
Engin, UTİKAD’ın bu alandaki çalışmalarını 
paylaştı. Engin, UTİKAD’ın AB’nin geçen 
yıl ikinci sürümünü başlattığı İthalat Kont-
rol Sistemi uygulamasına yönelik sektörde 
farkındalığı artırmak amacıyla düzenlediği 
ICS2 bilgilendirme seminerlerine ve Ticaret 
Bakanlığı bünyesindeki Ticaretin Kolaylaştı-
rılması Koordinasyon Komitesine etkin katı-

“2024 yılında daha etkin ve sürdürülebilir lojistik çözümleri 
sunmaya odaklanarak, küresel gelişmeleri yakından takip 
ederek sektörümüzü en iyi şekilde temsil etmeye devam 
edeceğiz” diyen UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı Bilgehan 
Engin, sektörün 2024 yılı için öncelikli beklentilerini açıkladı.

LOJISTIK SEKTÖRÜ 
2024’TEN NELER BEKLIYOR

lımları ile özellikle Altyapı ve Lojistik Çalışma 
Grubu’nda eşbaşkanlık görevine katkılarını 
aktardı.

2024 yılına ilişkin beklentileri değerlendi-
ren Başkan Engin, “Sektörümüzün geleceğine 
dair öngörülerimize göre, 2024 yılında daha et-
kin ve sürdürülebilir lojistik çözümleri sunma-
ya odaklanarak, küresel gelişmeleri yakından 
takip ederek sektörümüzü en iyi şekilde temsil 
etmeye devam edeceğiz” şeklinde konuştu.

SEKTÖRÜN 2024 YILI BEKLENTİLERİ
» Sektördeki ara eleman sorununun 

giderilmesi
» Ülkemiz üzerinden geçen transit 

taşımacılığın geliştirilmesi
» Demiryolu yük taşımacılığında altyapı 

yatırımlarının artırılması
» Karayolu taşımacılığında şoförler için 

vize alım süreçlerinin iyileştirilmesi
» Geçiş belgesi kotalarının artırılması
» Sürücü eksikliğinin giderilmesi için 

çalışmalar yapılması
» Denizyolu konteyner taşımacılığında 

rekabetin canlandırılması
» ICS2 aşama 3 için sektörün ve kamu 

kurumlarının hazırlıklı olması
» Taşıma işleri organizatörlüğü 

yönetmeliği başta olmak üzere uluslararası 
yük taşımacılığı kurallarını belirleyen 
mevzuatın sektörle uyumlu hale gelmesi

» Avrupa yeşil mutabakatına uyum 
çerçevesinde kamu idaresinin taşımacılık 
sektörüne destek ve teşvik sağlaması

» Yeşil Lojistik belgesi başvuru süreçlerinin 
düzenlenmesi

» E-Ticaretin gelişimi için vergilerde 
düzenleme yapılması

» İstanbul dışındaki havalimanlarının 
ETGB’ye hazır hale getirilmesi

Bilgehan Engin
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B
üyümenin ve lojistik hizmet 
ihracatının yıldızlarından Sarp 
Intermodal, bu yıl sektöründe 
yatırımın da yıldızı oldu. 

Küresel durgunluğa rağmen 2023’te de 
yatırımlarını sürdüren şirketin CEO’su 
Onur Talay, özmal araç ve ekipman 
filo büyüklüklerini 5 binin üzerine 
taşıdıklarını söyledi. 

100. YILDA FİLOYA 
100 YENİ ÇEKİCİ KATILDI

Onur Talay, “Cumhuriyetimizin 100. 
yılında yaklaşık 900 milyon lira yatırım 
yaptık. Hem yurt içinde hem yurt dışında 
yatırımlarımıza devam ettik. 100 çekici, 
300’den fazla dorse, konteyner ve swap-
body satın aldık. Yatırımını 2022’de 
gerçekleştirdiğimiz konteynerlerimizin 
bir kısmını bu yıl teslim aldık. Çalışma 
arkadaşlarımızın sayısı da 650’yi aştı” diye 
konuştu. Talay, bu yılı intermodal, kara, 
deniz ve hava yolu taşımaları olmak üzere 
80 bin civarında taşıma operasyonuyla 
kapatmayı hedeflediklerini söyledi. 

‘İLK ELEKTRİKLİ ÇEKİCİYİ 
ALDIK, ENERJİMİZİ 
GÜNEŞTEN SAĞLADIK’

Türkiye’nin ilk yüzde 100 elektrikli 
çekicisini filolarına dahil ettiklerini 
anımsatan Talay, aracın şimdiden 
25.000 kilometre yol kat ettiğini 
açıkladı. Yakın zamanda Türkiye’nin 
ilk elektrikli treyler yatırımını da 
gerçekleştireceklerini söyleyen Talay, 
sürdürülebilir odaklı yatırımların sadece 
araç ile sınırlı olmadığını vurguladı. 
Şirket merkezlerinde ve Şekerpınar 
tesislerinde güneş enerjisi yatırımı 
gerçekleştirdikleri, araç şarjı için bu 
enerjiden faydalandıklarının anlattı.

Sürdürülebilirlik ve ihracat 
ekseninde Avrupa Yeşil Mutabakatı’na 
da vurgu yapan Talay, şunları da 
kaydetti: “Türkiye’nin ilk Yeşil Lojistik 
Belgesi alan firmalarından biri olarak 
intermodal ve yeşil lojistik yatırımlarına 
odaklandık. Bu yıl intermodal 
taşımalarımız sayesinde kara yoluna 
göre yaklaşık 80 bin tonluk karbon 
salımının önüne geçtik, 180 milyon 
kilovatsaat enerji ve 30 milyon litre dizel 
tasarrufu sağladık.” 

TEKNOLOJİ, İNSAN KAYNAĞI VE 
TESİS YATIRIMLARI SÜRECEK

Talay, Türkiye’de İzmir, Çatalca 
ve Yalova’da tesis yatırımları 
gerçekleştirdiklerini, Fransa ve 
Romanya’da şirket açtıklarını, 
Almanya, İtalya, Bulgaristan’daki 

iştiraklerinde yaptıkları yatırımlarla 
da küreselleşme yolunda önemli 
adımlar attıklarını vurguladı. 

2024 yılında yatırımlara devam 
edeceklerini ifade eden Talay, grup 
şirketleri TAL Trailer ile kendi 
ekipmanlarının bir bölümünü üretme 
becerisine erişebileceklerini, Talay 
Customs ile gümrükleme hizmetleri 
de sunacaklarını, operasyon, 
muhasebe ve finans sistemlerini 
de kendi geliştirdikleri yazılım 
üzerinden takip edeceklerini açıkladı.

Kontrat lojistiği hizmetleri 
kapsamında Gebze’de önemli bir 
depo yatırımı yaptıklarını da belirten 
Onur Talay, deponun Mayıs ayında 
faaliyete geçeceğini sözlerine ekledi.

Cumhuriyet’in 100. yılında 
yatırımlarını artıran Sarp 
Intermodal, 2023’te 
yaklaşık 900 milyon lira 
tutarında araç, ekipman 
ve yeşil lojistik yatırımı 
gerçekleştirdi. Sarp 
Intermodal CEO’su Onur 
Talay, “2023’te 100 çekici, 
300’den fazla dorse, 
konteyner ve swap-body 
satın aldık. 2024 yılında 
da dikkat çekici yatırımlar 
gerçekleştireceğiz” dedi.

900 MILYON 
LIRALIK

FILO YATIRIMIFILO YATIRIMI

’dan’dan

Onur Talay



için yeteneklerini geliştirecek eğitim ve 
fırsatlar yaratıyoruz.  Deprem yardımları 
kapsamında Arkas Holding’in kurduğu 
yaşam merkezlerindeki altyapı sorunlarını 
gidermek üzere bağış kampanyası başlattık. 
Bu kapsamda, global ekibimizle de birlikte 
bölgeye yardım ve destek sağladık” dedi. 

 
PAZARIN ÜZERİNDE 
BÜYÜME HEDEFLİYOR 

Lojistik pazarı ve ticaret hakkında 
değerlendirmelerde bulunan Al, “Türkiye 
önemli bir pazar ve Avrupa için de cazip bir 
ülke. Rusya-Ukrayna savaşı gibi gelişmeler 
Türkiye’yi pozitif olarak etkiledi. Türkiye 
bölgesinde üretim çeşitliliği ve lojistik pazar 
olarak çok cazip. Türkiye’nin ihracatta da 
büyüyeceğini düşünüyorum. Schenker 
dünyanın en büyük ilk 3 firması arasında 
Arkas da Türkiye’nin ilk sırasında. DB 
Schenker Arkas olarak denizyolunda ve 
havayolunda ilk 10 içinde yer alıyoruz. 
Bizim hedefimiz Türkiye lojistik pazarının 
büyümesinin üstünde olacak” ifadelerini 
kullandı.

 
DÖVİZ SORUNU SÜRECEK 

DB Schenker Arkas Mali İşler Grup 
Müdürü Elif Gamze Görer ise, nakitte çok 
büyük sıkıntı yaşandığını, 2024 yılında 
bunun düzeleceğini beklemediklerini 
söyledi. Görer, “Önümüzdeki yıl maliyetler 
önem arz edecek. Seçim sonrası için 
çok da umutlu olduğumu söyleyemem. 
Daha evvel dövizdeki ve enflasyondaki 
hareketlilik paralel giderdi şu anda böyle 
gitmiyor” dedi.

D
B SchenkerDB Schenker Arkas 
düzenlediği basın toplantısı ile 
2023 yılının değerlendirdi, 2024 
yılı ile ilgili hedeflerini açıkladı. 

DB Schenker Arkas’ın İstanbul’daki 
merkezinde düzenlenen basın toplantısına; 
DB Schenker Arkas Genel Müdürü Özgür 
Al, DB Schenker Arkas CFO’su Elif Gamze 
Görer ve DB Schenker Arkas Kurumsal 
İletişim ve Pazarlama Yönetecisi Dilem 
Karakaya katıldı.

 
DEPOLAMA KAPASİTESİNİ 
YÜZDE 10 ARTIRDI 

2023’ün yatırım dolu bir yıl olduğunu 
belirten DB Schenker Arkas Genel Müdürü 
Özgür Al, bu dönemde kara nakliye 
biriminde direkt hat sayısını artırdıklarını 
ve müşterilerine daha rekabetçi servisler 
oluşturduklarını söyledi.  200 milyon 
TL’lik yatırım yaptıklarını aktaran Al, 
bu güçle 2024 yılında yüzde 15 büyüme 
öngördüklerini açıkladı.

Yaptıkları yatırımlar hakkında bilgi 
veren Özgür Al, şunları aktardı: “Filomuza 
yeni çekiciler kattık, yeni treylerlerin 
siparişini verdik. İzmir, Mersin ve Ankara 
ofislerimizi yeniledik. Bursa depomuz AEO 
yetkilendirilmiş gümrük belgesi kapsamına 
girdi. Mayıs ayında Gebze Pelitli’de yeni 
depomuzu açtık. İstanbul’un Anadolu 
yakasında dördüncü yatırımımız oldu. 
Ankara’da depo yatırımı gerçekleştirdik. 
Böylece İç Anadolu’da da yatırım 
gerçekleştirmiş olduk. Bu depolarda belirli 
bir doluluk oranını yakaladık, bu bizim 
için iyi bir sinyal oldu. Yeni yatırımlarla 

depolama kapasitemizi yüzde 10 artırdık” 
dedi. Al, Adana ve Mersin’de de depo 
yatırımlarının olacağını açıkladı. 

 
ELEKTRİKLİ KAMYON VE 
OTOMOBİL YATIRIMI

Özgür Al, 2024 yılında elektrikli 
çekici yatırımı yapacaklarını ve bunun 
için de Türkiye’de üretilen araçları tercih 
edeceklerini söyledi. Elektrikli araçlara 
dönüşümün kaçınılmaz olduğunu ifade 
eden Al, elektrikli otomobil için de yatırım 
yapacaklarını 110 adetlik filolarının önemli 
kısmını elektrikli otomobile dönüştürmeyi 
istediklerini aktardı. 

 
ÇEVRECİ YATIRIMLAR 
GERÇEKLEŞTİRİLİYOR

Sürdürülebilirlik kapsamında yapılan 
çalışmalar hakkında da bilgiler veren 
Al, Gebze deposunda güneş panelleri 
kullandıklarını ve 7.3 kw’lık üretim 
kapasitesine ulaştıklarını, depolarında LED 
aydınlatmaya geçtiklerini, 108 tonluk palet 
tasarrufu sağladıklarını, tüm tesislerde 
geri dönüşüm noktaları oluşturduklarını 
kaydetti.

Farkındalık yaratan projeler 
gerçekleştirdiklerini ifade eden Özgür Al, 
“Düzenli olarak Eko-Farkındalık, Çevre 
Politikası, Global Hedefler, Tasarruf ve 
Geri Dönüşüm Eğitimleri veriyoruz. Çok 
fazla sayıda kadın forklift sürücülerimiz 
var. 130 kişi işaret dili eğitimi aldı. Yetenek 
havuzu Schenker’in sunduğu bir hizmet. 
Aramıza yeni katılacaklar için farklı 
fırsatlar sunarken, içimizdeki liderler 

DB SCHENKER ARKAS
yatırımlarının karşılığını %15 büyümeyle taçlandıracak
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2023’te kara nakliyesinde 
yeni hatlar açan, depolama 
kapasitesini yüzde 10 artıran 
DB Schenker Arkas, 2024’te 
yüzde 15 büyüme hedefi 
koydu. Belirledikleri büyüme 
hedefleri doğrultusunda bu 
yıl 200 milyon TL yatırım 
yaptıklarını açıklayan DB 
Schenker Arkas Genel 
Müdürü Özgür Al, 2024’te 
elektrikli araç yatırımı 
yapacaklarını açıkladı. 

Özgür Al  Elif Gamze Görer
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Y
eni pazarlara açılarak ve hizmet ka-
litesini artırarak 2023 yılında hedef-
lerinin üzerinde bir büyüme yaka-
layan Horoz Lojistik, 2024’te büyük 

ölçekli kargoların e-ticaretine ve e-ihracatına 
odaklanacak. 

2023 yılının şirketleri için finansal anlamda 
önemli bir dönemeç olduğunu vurgulayan 
Horoz Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Taner 
Horoz, “Geçen yılın finansal sonuçlarını enflas-
yon arındırılmış olarak değerlendirdiğimizde, 
hedeflerimizin üzerinde bir başarı elde etmiş 
bulunuyoruz. Bu dönemde gösterdiğimiz 
performans, sektördeki öncü rolümüzü sür-
dürme konusunda güçlü bir temel oluşturdu” 
dedi. Bu dönemde taşımacılık ve operasyonel 
süreçleri daha da iyileştirmek ve müşteri 
memnuniyetini artırmak adına önemli adımlar 
attıklarını vurgulayan Horoz, şunları aktardı: 
“Yenilikçi çözümlerle lojistik süreçlerimizi 
optimize etmeyi amaçladık, bu da bize sek-
törde daha rekabetçi bir konum kazandırdı. 
Finansal performansımızda gözle görülür bir 
artış yaşanması, 2023 yılında uyguladığımız 
stratejik planların ve iş modelimizin doğru-
luğunu gösteriyor. Hedeflerimize ulaşmada 
sadece finansal değil, aynı zamanda müşteri 
memnuniyeti ve operasyonel etkinlik alanla-
rında da önemli kazanımlar elde ettik. 2023’ün 
başarılı geçmesinin ardında, mevcut müşterile-
rimize sunduğumuz hizmet kalitesini artırmak 
ve yeni pazarlara açılarak müşteri tabanımızı 
genişletmek gibi stratejilerin etkili bir şekilde 
uygulanması yatmaktadır. Bu başarı, şirketimi-
zin 2024 ve sonrasındaki büyüme hedeflerine 
daha güçlü bir inanç ve azimle yaklaşmamıza 
olanak tanıyor.” 

DEPO KAPASİTESİNİ BÜYÜTECEK 
Taner Horoz, 2024 yılında büyüme, yatırım 

beklentileri ve hedefleri kapsamında oldukça 
kapsamlı bir strateji oluşturduklarını söyledi. 
“Bu yıl içinde gerçekleştirmeyi planladığımız 
projelerle birlikte müşterilerimize daha geniş 
kapsamlı hizmetler sunmayı hedefliyoruz” 

diyen Horoz, yatırım planlarını şöyle açıkladı: 
“Yüksek teknolojiye ve otomasyona yatırım 
yapmaya devam edeceğiz. 2021 yılında yap-
tığımız otomasyon yatırımı ile açılan e-ticaret 
depomuz piyasadan ciddi bir teveccüh gördü. 
Biz de kurum olarak performansından çok 
memnun kaldık. Ağustos 2024 tarihinde daha 
kapsamlı bir otomasyon projesini devreye 
alıyoruz. Çok yüksek kapasiteli bir e-ticaret 
ve mağaza dağılımı deposunu devreye almış 
olacağız. Toplamda 80.000 metrekareyi aşan 
yeni konvansiyonel depo ve fulfillment depo-
larımızın faaliyete geçirilmesi ile operasyonel 
kapasitemizi genişletmiş olacağız. Şu anda 
36 olan aktarma noktalarımızı 41’e çıkararak, 
lojistik ağımızı hem hacimsel olarak hem de 
performans olarak daha da genişleteceğiz. B2C 
hizmetlerimize C2C hizmetlerin eklenmesi ile 
müşteri tabanımızı genişletmeyi ve çeşitlendir-
meyi amaçlıyoruz. Yurtdışında 3 ülkede faali-
yet gösteren depolara ek olarak yeni konvansi-
yonel ve e-ticaret depolarının devreye girmesi 
ile e-ihracat yapan ve yurtdışında depolama 
ihtiyacı olan şirketlere verdiğimiz hizmetleri 
büyüteceğiz. Aynı zamanda yurtdışındaki da-
ğıtım ağımızı genişletecek ve güçlendireceğiz. 
Horoz Lojistik olarak operasyonel mükemmel-
leşmeyi teknoloji ile sağlamaya devam edi-
yoruz. Sektöründe rota optimizasyonunu ilk 
uygulayan firma olarak, sektörde birçok tekno-
lojik yeniliğin öncüsü olduk. 2024 yılı içinde bu 
öncü rolü sürdürmek, müşterilerimiz ve onlar 
üzerinden hizmet sunduğumuz tüketicilerimiz 
için hayatı kolaylaştıracak gelişmeleri hayata 
geçirmeyi planlıyoruz.” 

ELEKTRİKLİ ARAÇ VE 
GES YATIRIMI YAPACAK 

Taner Horoz, şirketlerin daha çevre dostu 
ve enerji verimli operasyonlara yönelmesiyle 
birlikte sürdürülebilirlik odaklı çözümlere olan 
talebin büyümeye devam edeceğine dikkat 
çekti. Sürdürülebilirlik ve çevresel sorumluluk 
alanındaki taahhütlerinin Horoz Lojistik’in 
büyümesinde önemli bir rol oynadığını vur-

gulayan Horoz, “Öncelikle kent içi dağıtımda 
kullandığımız araçları elektrikli araçlara dönüş-
türmeye başlayacağız. Bu araçların elektriğini 
ve depolarımızdaki iş makineleri, aydınlatma, 
ısınma için kullandığımız diğer ekipmanların 
enerji ihtiyacını karşılamak üzere Güneş Enerjisi 
Sistemleri (GES) yatırımı planlıyoruz. Ayrıca 
‘rota optimizasyonu’, ‘Just in time’ stok yönetimi 
gibi teknolojik gelişmeleri süreçlerimize entegre 
ederek karbon ayak izini ve çevreye etkisini 
asgariye indirmeye çalışıyoruz” diye konuştu.  

‘SÜREÇLERİ DAHA İYİ 
YÖNETMEMİZ GEREKİYOR’ 

Ekonomi ve lojistik sektörü için 2024 yılı 
öngörülerini de paylaşan Taner Horoz, önümüz-
deki birkaç yılda dünya ekonomisinde önemli 
bir büyüme beklenmediğini söyleyerek şunları 
aktardı: “Dünyada yaşanan kriz ortamı, artış 
gösteren maliyet kalemleri ve Covid-19 salgını 
dönemine benzer bir tedarik zinciri aksamasına 
neden olan jeopolitik tansiyonun yükselmesi 
gibi durumlar lojistik sektörünü fazlasıyla et-
kiliyor. Tüm bu durum karşısında bizim daha 
iyi süreç yönetimi gerçekleştirmemiz gerekiyor. 
Firmaların tedarik zinciri süreçlerinde karar 
destek unsuru olarak hizmet veren sektörümüz-
de alternatif çözümlere olan talep, 2024 yılında 
artarak devam edecek. Özellikle dijitalleşme ve 
teknolojik yeniliklerin hızla ilerlemesi, operasyo-
nel verimliliği artırmak üzere yapılan yatırımlar 
sektörde büyüme adına birçok fırsat yaratacak-
tır. E-ticaretin sürekli büyümesi de tedarik zinciri 
yönetiminde daha karmaşık ve optimize edilmiş 
çözümlere olan talebi artırmaktadır.” 

2024 yılı için büyüme, yatırım beklentileri ve hedefleri doğrultusunda 
oldukça kapsamlı bir strateji oluşturduklarını vurgulayan Horoz Lojistik 
Yönetim Kurulu Başkanı Taner Horoz, teknoloji ve otomasyon yatırımlarını 
sürdüreceklerini, e-ticaret ve e-ihracata yönelik yurt içi ve dışında 
depolama kapasitelerini büyüteceklerini, aktarma merkezi sayısını 36’dan 
41’e çıkaracaklarını, elektrikli araç ve GES yatırımı yapacaklarını açıkladı.

’in ajandasında

HOROZ LOJISTIK ’’,IN 

TEKNOLOJIK 

HIZMETLERI ILE

DIJITAL YUKUNUZU DE 

HAFIFLETIYORUZ

büyük ölçekli e-ticaret lojistiği ve mikro ihracat var

Taner Horoz
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023 yılında yeni yatırımlarla yerelde 
ve globalde lojistik altyapısını güçlen-
diren Globelink Ünimar, 2024 yılına 
tüm faaliyet alanlarında pazar payını 

artırmayı hedefliyor. 2023 yılında çalışanları-
nın da değerli katkılarıyla oldukça yoğun bir 
iş trafiğini yönettiklerini belirten Globelink 
Ünimar Strateji ve İş Geliştirme Direktörü 
Uygar Sül, bu dönemde yeni destinasyonlarla 
dağıtım ağlarını güçlendirdiklerini söyledi. 
Hava kargoda bünyelerine yeni konsol rotala-
rını eklediklerini ifade eden Sül, “Bu noktada 
ülkemizin dış ticaretine paralel olarak Uzakdo-
ğu, Kuzey Amerika, CIS ve MENA Bölgesi’ne 
yoğunlaştığımızı söyleyebilirim. Ayrıca piyasa 
dinamiklerini iyi takip ederek değişen navlun 
hareketlerine paralel olarak müşterilerimize 
en iyi fiyat ve hizmeti sunma yolunda büyük 
bir özveriyle çalıştık. Paydaşlarımıza uçtan uca 
lojistik hizmet sunabilmek amacıyla Tuzla’da 
bir depo daha açarak İstanbul içerisinde depo 
sayımızı ikiye çıkarmış olduk. 2023 yılı tüm 
dünya ve sektörler için çok zorlu bir yıl oldu. 
Stratejilerimizi belirlerken, planlarımızı yapar-
ken ve operasyonlarımızı yürütürken büyük 
bir sorumluluk duygusuyla hareket ediyoruz. 
2024’te de benzer bir anlayışla strateji üretme-
yi, lojistik sektörünü desteklemeyi ve hizmet 
kalitemizi artırmayı hedefliyoruz” dedi. 

DİJİTALLEŞMEYLE HIZI VE 
VERİMLİLİĞİ ARTIRDI 

Uygar Sül, 2023 yılında teknolojik geliş-
melere verdikleri önemi de net bir biçimde 
açığa çıkarma fırsatı yakaladıklarını söyledi. 

Kullandıkları sistemlerde sanal pos ile online 
ödeme, online teklif alma, track&trace ve QR 
kod ile yüz takip sistemi gibi yeni uygula-
malara geçiş sağladıklarını vurgulayan Sül, 
“Öte yandan UNIBOX isimli iş zekâsı ürü-
nümüzle süreç yönetimlerimizi iyileştirirken 
karar verme süreçlerimizi de hızlandırdık. 
Bu sayede hız ve esnekliğin önemli olduğu 
lojistik sektöründeki karar alma süreçlerinde 
büyük veriden faydalandık. İş zekâsı ürünü-
müz UNIBOX BI ile dijitalleşme süreçlerimizi 
de hızlandırdık, operasyonel süreç verimli-
liğimizi ve müşteri ilişkilerimizi bu ürünle 
güçlendirdik. Tüm bu yapıları karar süreç-
lerimizin daha verimli ve hızlı olması adına 
kullanmaya devam ediyoruz. Büyük veriyi 
analiz ederek lojistik süreçlerimizi kolaylaştı-
ran ve yapay zekâ işe desteklenen UNIBOX 
BI ürünümüz sayesinde hızlı karar alma ve 
strateji belirleme noktasında daha hızlı aksi-
yon almaya başladık. Bu ürünümüzle Atlas 
Lojistik Ödül töreninde Jüri Özel Ödülü’ne 
layık görüldük” diye konuştu.  

SOSYAL SORUMLULUK 
PROJELERİYLE  
BİR ADIM ÖNE ÇIKTI 

Globelink Ünimar, ayrıca 2023 yılında 
çevre korumadan eğitime, spordan genç 
yeteneklere kadar uzanan farklı sosyal 
sorumluluk projeleri alanında da oldukça 
anlamlı projelere imza attı. Bu projeler 
hakkında da detaylı bilgiler veren Uygar 
Sül, şunları aktardı: “Türk Eğitim Vakfı 
(TEV) iş birliğiyle kız öğrencilerin eğitimini 
desteklemek için bir burs fonu oluşturduk ve 
genç kızların eğitim hayatlarına eşit fırsatlar 
sunmayı amaçlayarak geleceğe yönelik 
yatırımlar gerçekleştirdik. Çevre duyarlılığına 
verdiğimiz önemi de bir adım ileriye 
taşıyarak Şile Belediyesi ile iş birliği yaptık ve 
deniz yüzeyi temizleme araçlarımızı faaliyete 
geçirdik. Bu projeyle doğanın korunması 
konusundaki sorumluluklarımızı yerine 
getirerek çevre temizlik çalışmalarına katkı 
sağladık. Bunun yanında Ege Orman Vakfı 
iş birliğiyle Globelink Ünimar Korusunu 
yeşerterek doğa dostu bir yaşam için önemli 
adımlardan birini daha attık. Özellikle 

e-ihracat/ticaret, ETGB ile express  lojistik, 
proje taşımacılığı ve soğuk zincir taşımalarında 
yapımızı büyüterek devam edeceğiz. Her 
zaman olduğu gibi teknolojik gelişmeleri ilgiyle 
takip ediyoruz. Bu doğrultusunda yeni yılda 
dijitalleşme tarafına hız kazandırarak yeni 
yatırımlar yapacağız. Amacımız sektördeki 
tecrübemiz ışığında uçtan uca, kapıdan 
kapıya entegre lojistik çözümleri sunmak ve 
müşterilerimizin iş süreçlerini daima daha iyiye 
taşımak” dedi. 

LOJİSTİK PAZARI 
YAVAŞLAMA SİNYALİ VERİYOR! 

2024 yılında global ekonomik konjonktüre 
ve resesyon beklentisine bağlı olarak lojistik 
faaliyetlerinde yavaşlama yaşanabileceğine dik-
kat çeken Uygar Sül, sektöre ilişkin öngörüleri-
ni şöyle paylaştı: “Amerika ve Avrupa merkez 
bankalarının geçtiğimiz yıl uygulamaya başla-
dığı sıkı para politikaları uluslararası ticarette 
daralmalara sebep oldu. 2023 yılı sonu itibarıy-
la Türkiye de parasal sıkılaşma kervanına katıl-
dı. Bununla birlikte ticaret yollarında yaşanan 
olumsuzlukların öngörülebilirliği azaltırken, te-
darik zinciri planlamalarında aksamalara sebep 
oldu. Ancak dünya ekonomisi, özellikle hane 
halkları ikinci bir tedarik zinciri kaynaklı enf-
lasyon artışını kaldıracak yapıda değil. Ticarette 
ve ekonomide yaşanan daralmaların lojistik 
sektörüne olumsuz etkileri olabiliyor. Türkiye 
bulunduğu konum itibarıyla lojistik açıdan 
belirli avantajlara sahip bir ülke. Dolayısıyla 
bizlerin, doğru planlamalar eşliğinde yapılacak 
yeni yatırımlarla yaşanması muhtemelen olum-
suzluklardan nispeten daha az etkileneceğini 
düşünüyorum. Lojistik ve tedarik zinciri sektö-
rünün de ülkemizin büyümesine paralel olarak 
büyüme göstermesini bekliyoruz. Öte yandan, 
2024’te sektörün teknolojiye yaptığı yatırım-
ların artarak devam edeceğini söyleyebiliriz. 
Yatırımlarla beraber sunulan hizmet kalitesinde 
de belirli iyileşmeler yaşanacaktır. Teknolojinin 
sektörün geleceğini etkileyen önemli faktörler 
arasında yer aldığını düşünüyoruz. Ayrıca bu 
süreçte sürdürülebilirlik anlayışı kapsamında 
iş süreçlerinin çevre dostu bir şekilde gerçek-
leşmesi adına yapılan çalışmaların da devam 
ettiğini göreceğiz.” 

yaptığı yatırımlarla 
global lojistik altyapısını 
GÜÇLENDIRIYOR

2024’te faaliyet gösterdiği tüm alanlarda global lojistik altyapısını güçlendirmeyi hedefleyen 
Globelink Ünimar, gerçekleştirdiği yatırımlarla pazardaki konumunu güçlendiriyor.
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T
emel kimyasallar, tehlikeli mad-
deler, gıda ürünleri, gaz taşıma 
hizmetlerinin yanı sıra tank 
konteyner temizliği, tank kon-

teyner ısıtması, bakım ve onarım çalışma-
ları, test hazırlığı ve tank konteyner de-
polama çözümleri de sunan TET Global 
Lojistik, 2024 yılına küresel ağda varlığını 
güçlendirme ve sektördeki standartları 
yükseltme hedefiyle giriyor. 

350 MİLYON TL’LİK YATIRIMLA 
FİLOYU GÜÇLENDİRDİ 

Günlük ortalama 10 bin ton sıvı kim-
yasal taşıma kapasitesine sahip oldukları-
nı belirten TET Global Lojistik İcra Kurulu 
Üyesi Cemil Can Yalçın, 400’ü aşkın araç-
tan oluşan geniş filo gücüyle Türkiye ve 
Avrupa çapında taşımacılık hizmeti sun-
duklarını söyledi. Dünyanın her noktasına 
konteyner taşıma hizmeti verdiklerini 
aktaran Yalçın, “2023 yılında taşımalarımı-
zın yanı sıra tamamlayıcı hizmetler kap-
samında yıkama istasyonumuz için enerji 
dönüşümünü gerçekleştirdik. Tank ısıtma 
ekipmanlarımızı yeniledik. Çok fonksi-
yonlu İSO containerlar ile ADR’li Ford 

marka araç yatırımlarımızı gerçekleştirdik. 
Toplamda 74 adet Ford marka araç ile 350 
milyon TL’lik bir yatırım gerçekleştirmiş 
olduk” dedi. 

GLOBAL ARENADA VARLIĞINI 
GÜÇLENDİRECEK 

Cemil Can Yalçın, 2024 yılında küresel 
ağdaki varlıklarını güçlendirmeye ve dök-
me kimyasal taşımacılığı ile kimyasal tanker 
temizleme sektöründe hizmet standartlarını 
yükseltmeye odaklanacaklarını söyledi. 
Yalçın, “Yurt içi ve yurt dışında büyüme he-
deflerimizi desteklemek adına teknolojiye 
ve yeniliklere odaklanmak istiyoruz. 2024 
yılı için Doğu Avrupa ve Balkanlarda mev-
cut tecrübemizi ilerletmek ve ülkeler arası 
rota planlaması yaparak müşterilerimiz için 
maliyet optimizasyonu yapmak en büyük 
hedeflerimizden” diye konuştu. 

BELİRSİZLİK VE KRİZLER 
SEKTÖRÜ ETKİLEYECEK 

Yalçın, lojistik sektörünün ekonomi ve 
ticaretin önemli bir bölümünü kapsadığını 
söyledi. 2024 yılında ekonomik belirsiz-

Dökme kimyasal taşımacılık faaliyetleriyle uluslararası alanda intermodal taşımacılık 
hizmeti sunan TET Global Lojistik, 2024’te yurt içi ve yurt dışında büyümeye devam edecek. 
TET Global Lojistik İcra Kurulu Üyesi Cemil Can Yalçın, gerçekleştirecekleri yatırımlar ve 
sunacakları hizmetlerle 2024 yılında da dökme kimyasal taşımacılığı ile kimyasal tanker 
temizleme sektöründeki hizmet standartlarını yükseltmeyi hedeflediklerini söyledi. 

‘Sektörde standartları 
yükseltmeye devam edeceğiz’

likler, ticaretteki değişiklikler ve 
krizlerin lojistik sektörünü olumsuz 
etkileyebileceğini ifade eden Yalçın, 
ancak bu tür durumları daha geniş 
bir pencereden bakarak değerlendir-
mek gerektiğine dikkat çekti. 

Cemil Can Yalçın
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G
eçtiğimiz yıl 10 trilyon doları 
aşan ve Uluslararası Taşımacılık 
ve Lojistik Hizmet Üretenleri 
Derneği’nin (UTİKAD) 2022 

raporuna göre 2032 yılına kadar 18,2 
trilyon dolara ulaşacağı öngörülen 
küresel lojistik pazarı büyüdükçe, sektör 
teknoloji odaklı çözümlere daha fazla 
ihtiyaç duyuyor. Bu çözümlerden biri 
de yüklerin olduğu aracın yalnızca 
konum takibini yapmanın ötesine geçen 
‘gelişmiş görünürlük’. Dijital lojistik 
şirketi Hubtic’in CEO’su Abdullah 
Cansu, gelişmiş görünürlük konusunun 
2024 yılında lojistik sektörünün en kritik 
konularından biri olacağını söyledi. 
Yüklerin olduğu aracın konumunu takip 
etmenin ötesinde, gecikmenin detaylarını 

sunan ve gelecekteki benzer olaylara 
yönelik tahminlerde bulunan bu sistem, 
müşteri memnuniyetiyle birlikte 
rekabetçiliği de artırıyor. 

GERÇEK ZAMANLI VERİ 
OPERASYONUN BAŞARISINI 
ARTIRIYOR

Gelişmiş görünürlüğün gerek ulus-
lararası gerekse şehir içi taşımalarda 
yaşanabilen gecikmelerin detaylarından 
gelecekteki benzer olayların tahminine 
uzanan kapsamlı bir yaklaşımı içerdi-
ğini söyleyen Cansu, “Otomasyonun 
gücünden ve gerçek zamanlı veri ana-
litiğinden faydalanılan bu yaklaşım, 
geleneksel yöntemlerin ötesine geçerek 

lojistik operasyonlarındaki şeffaflığı, hızı, 
verimliliği ve güveni artırıyor. Çünkü müş-
teriler gerçek zamanlı veriler ve anlık izleme 
sayesinde operasyonlarını çok daha başarılı 
bir şekilde yönetiyor. Bu da gecikme ve ma-
liyet kayıplarının önüne geçiyor” dedi. 

KARLILIK İLE BERABER REKABET 
AVANTAJI DA GETİRİYOR

Cansu, gelişmiş görünürlük ile maliyet 
verimliliği arasındaki ilişkiyi şu sözlerle 
anlattı; “Taşıma süreçlerinin detaylı bir 
görünümüne sahip olmak, verimsizlikleri 
hızlı bir şekilde tespit etme ve düzeltme 
imkanı sağlıyor. Bu da taşıma ve depolama 
maliyetlerini düşürüyor. Öte yandan taşıma 
sürecinde ürünlerin nerede olduğuna dair 
gerçek zamanlı bilgi sahibi olmak, kesin 
planlama ve envanter kontrolüne olanak ta-
nıyor. Böylece fazla stok tutmanın veya tam 
tersi stokların tükenmesinin önüne geçiliyor, 
envanter giderleri azaltılıyor ve tedarik 
zinciri sorunsuz bir şekilde ilerliyor. Tüm bu 
önemli alanların optimize edilip ölçümlen-
mesi ise şirketlere karlılık ve rekabet avantajı 
getirirken ölçeklenmeyi de kolaylaştırıyor.”

GELİŞMİŞ GÖRÜNÜRLÜK 
NASIL SAĞLANIYOR? 

Lojistikte gelişmiş görünürlük için ger-
çek zamanlı veri alışverişini kolaylaştıran 
API’lar, gönderi durumunun takibini iyi-
leştiren elektronik kayıt cihazları ve mobil 
uygulamalardan yararlanılıyor. Bu cihaz 
ve uygulamalar bir çeşit bilgi ve bağlantı 
merkezine dönüştürülerek, tedarik zinciri 
boyunca güncel ve doğru veri sağlıyor.

Sektörün ana gündemi 
‘gelişmiş görünürlük’ olacak!

Dijital lojistik şirketi Hubtic’in 
CEO’su Abdullah Cansu, 2024 
yılında lojistik sektörü için  en kritik 
konularından birinin  gelişmiş 
görünürlük olacağını söyledi.

Abdullah Cansu
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Kamion, 2023 yılında müşteri sayısını 2 kat, 
cirosunu ise 3 kat artırdı. Bu büyüme ivmesini 

sürdürmek için çalışmalarına devam eden şirket, 
2024 yılında Türkiye’deki tedarikçilerin yüzde 

10’unu mobil uygulamaya taşımayı hedefliyor. 

HEDEF İLK 5 
2024 hedeflerine ilişkin açık-

lamalarda bulunan Adlım, “Yeni 
ürünümüz ve yatırımlarımız ile 2023 
yılında güzel bir büyüme elde ettik. 
2024 yılında ise bu büyüme ivmesini 
devam ettirirken, özellikle FTL kara-
yolu taşımacılığına odaklanarak, Tür-
kiye’deki tedarikçilerin yüzde 10’unu 
mobil uygulamamıza entegre etmeyi 
ve platformumuzu ölçeklendirmeyi 
amaçlıyoruz. Sonrasında kademeli 
olarak pek çok yan hizmeti hem nakli-
yeci hem de yük veren iş ortaklarımı-
za sağlayabilir hale geleceğiz. Ayrıca, 
ilerleyen dönemde uluslararası kara-
yolu taşımacılığında yeni operasyon 
merkezleri kurmak ve teknolojinin 
daha ön planda olduğu, daha önceden 
Türkiye’de hayata geçirilmemiş dijital 
lojistik altyapılarını besleyen çözümle-
re odaklanmak istiyoruz. Tüm bunlar-
la birlikte ilerleyen dönemde globalde 
ciro bazında ilk 5 nakliye platformu 
arasına gireceğimize inanıyorum” 
ifadelerini kullandı. 

Kamion, tedarikçilerin yüzde 10’unu

D
ijital lojistik platformu 
Kamion, başarılı yatırımları, 
sürdürülebilirlik çalışmaları 
ve yenilikçi bakış açısı ile 

büyümesini sürdürüyor. 2023 yılında 
hizmete aldığı yükveren paneli ile yıl 
içerisinde kontratlı taşımacılıkta birçok 
firmayı panele entegre ederek müşteri 
sayısını 2 kat artıran Kamion, globalde 
ciro bazında ilk 5 nakliye platformu 
arasına girme hedefi için 2024 yılında da 
yenilikçi çözümler üretmeyi amaçlıyor.

‘2023’TE DAHA ÇOK FİRMA 
DİJİTALE ENTEGRE OLDU’

2023 yılındaki lojistik sektörü geliş-
melerini ve büyüme çalışmalarını değer-
lendiren Kamion Kurucusu Berkay Ad-
lım, “Lojistiğin en önemli alt dallarından 
biri olan taşımacılık; teknolojik gelişmeler 
sayesinde artık geçmişe oranla çok daha 
hızlı, güvenli ve kârlı şekilde gerçekleş-
tirilebiliyor. Özellikle bu yıl rekabetin de 

artmasıyla birlikte daha çok firma diji-
tale entegre oldu. Bu sayede hem sür-
dürülebilirlik alanında hem de lojistikte 
verimli bir süreç yaşandı. Biz de Kamion 
olarak, tüm iş süreçlerini dijitalleştirmeyi 
odağımıza aldığımız uygulamamız ile 
yükveren paneli ürünümüzü müşterile-
rimizle buluşturduk. Bu sayede globalde 
de başarılarını kanıtlamış, büyük enterp-
rise’lardan oluşan bir müşteri portföyü 
ile müşteri sayımızı 2 kat artırdık. Bu 
ürün ile siparişi geçen araçların taşıma 
durumlarını ve ödeme takiplerini yapa-
bilmelerini sağlıyoruz. Bu sayede hem 
yük veren iş ortaklarımıza hem de taşı-
yıcı iş ortaklarımıza performansı yüksek, 
verimli ve şeffaf çözümler sunarak ve-
rimliliği artırmış oluyoruz. Ayrıca, dijital 
altyapımız sayesinde doğru kamyonu, 
doğru yükle, doğru zamanda buluştu-
rarak daha az yakıt ve enerji tasarrufu 
sağlayarak karbon emisyonunu da azalt-
maya yardımcı oluyoruz” diye konuştu.

Berkay Adlım

MOBiL UYGULAMAYA TAŞIMAYI HEDEFLiYOR
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Keiretsu Forum Türkiye Genel Müdürü  
Duygu Eren, 2024 yılında dikey tarım, yapay zeka, 

siber güvenlik ve lojistik girişimlerinin daha fazla 
dikkat çekeceğini açıklayarak, Türkiye’den bir kaç 

unicorn çıkacağını öngördüklerini açıkladı.  

nüş esnasında da bizim fark yarattığımız 
konu, o girişimi ilk etapta yakalamamız 
ve yakaladıktan sonra da o girişimin 
tekrar ve tekrar fonlanması oluyor.

‘İYİ GİRİŞİMLER YANLIŞ 
ELLERDE HEBA OLUYOR’

Çünkü çok iyi fikirlerin yanlış eller-
de heba olduğunu görüyoruz. Ayrıca 
Kızıl Okyanus dediğimiz rekabetin çok 
yüksek olduğu sektörlerde de ortalama 
fikirlerin iyi girişimcilerin elinde uçup 
gittiğine şahit oldum. Burada fikir kadar 
bir başka önem taşıyan faktör ise takım. 
O girişimcilerin kim olduğu ve girişimin 
geri dönüşünün olabilmesi çok önemli.

‘PARAYA KOLAYLIKLA 
ERİŞEBİLİR’

Girişimcinin iyi bir iş yapıp da para 
bulamadığını görmedim. Girişimciler bir 
şekilde paraya erişiyorlar. Önemli olan 
girişimcinin parayı nasıl kullanacağı. 

‘ARTIK GİRİŞİMCİLERİN 
TAKIMINA BAKILIYOR’

Girişimcilerin bir personası var. İyi 
ve doğru bir girişimci takımı birbirini iyi 
tanıyan, birbirini tamamlayan kişilerden 
oluşmalı. Bu takım her zaman en iyi 
arkadaşınız olmak zorunda değil ama 
işini en iyi yapan insanlardan olmak zo-
runda. O yüzden son iki senedir yatırım-
cılar artık takıma bakıyor. Eskiden fikre, 
market büyüklüğüne, finansal projek-
siyonlara bakılırdı. Ama artık olmazsa 
olmaz takım. Yatırımcı parayı verdiği ilk 
günden beri girişimciyi görmek istiyor. 
Girişimcilerin de ilk günden itibaren bir 
strateji oluşturması gerekiyor. Girişimci 
bazen kendini doğru ifade edemeyebi-
liyor. Bu aşamada iletişim, elektrik ve 
enerji olayı da çok büyük önem taşıyor. 
Bütün bunlar olduğunda girişimci başa-
rılı oluyor.” şeklinde bilgi verdi. 

Lojistik girişimler 
hızlanacak, gelecek 
yapay zekayla yazılacak

T
üm dünyada yaşanan belirsiz-
liklerin bir startup yatırımcısı 
için yüksek kazanç anlamına 
geldiğinin altını çizen Keiretsu 

Forum Türkiye Genel Müdürü Duygu 
Eren, “Belirsizliklerden bizim ortamımız 
çok etkilenir ama bunu pozitif değer-
lendirmek gerekir. Çünkü bir startup 
yatırımcısı, o an yatırım yaptığı girişimin 
ilerleyen zamanlarda eğer doğru bir sek-
tördeyse büyüyeceğinin farkında olan 
kişidir. Avrupa’da, Ortadoğu’da savaşlar 
var, bankacılık krizleri var, depremler, 
ekonomik sıkıntılar, seçimler derken 6 ay 
geçti. Globalde ve Türkiye’de ayrı ayrı de-
ğerlendirmek lazım. Türkiye’de 200’den 
fazla GSYF kuruldu. Bunların işlevsel 
olması gerekiyor. Bu çok sevindirici bir 
durum ve 2023’ün artılarından bir tanesi. 
Ancak Türkiye’de exit sayısı az. Arzu 
edilen rakamlara gelemedik” şeklinde 
konuştu. 

‘YIL SONUNU 12 YATIRIMLA 
KAPATACAĞIZ’

2023 yılının 2019 yılı metriklerine geri 
dönülen bir yıl olduğunu da sözlerine 
ekleyen Eren, “2023 yılında bazı küçül-
meler yaşadık ama 2024’ten umutluyuz. 
2023 yılında Keiretsu Forum Türkiye 
olarak 10 yatırım gerçekleştirdik, sene 
sonuna kadar da tahmini 12 yatırımla 
2023’ü tamamlayacağız. En çok yatırımı 
da Keiretsu Forum Türkiye olarak biz 
yapmış oluyoruz. 1 milyar dolarlık bir 
çözümü çözebilmeniz için, 1 milyar do-
larlık bir çözümle gelmeniz gerekiyor. Bu 
bakımdan 2024 bizim için çok çok daha 
iyi bir yıl olacak. 

DİKEY TARIM, LOJİSTİK VE 
SİBER GÜVENLİK 
ÖN PLANDA OLACAK

Türkiye ve dünyada en çok ilgi çeken 
sektörler savunma sanayi, siber güvenlik, 

dikey tarım ve lojistik oldu. Yani etki ya-
tırımcılığı çok önemli bir hale geldi. Bu 
da temiz enerji, rüzgar enerjisi ve dikey 
tarım demek. 

‘2024’TE TÜRKİYE’DEN 
UNICORN ÇIKABİLİR’

Exit’ların artıp yatırımların çoğalaca-
ğı bir 2024 yılı olacak. 2024 ilk çeyreğin-
de bunları hep birlikte göreceğiz, hatta 
Türkiye’den bir kaç unicorn çıkacağını 
da öngörüyorum. Çünkü Türkiye bir 
fintech cenneti. 2024’te de çok başarılı 
girişimciler çıkaracağımıza inancımız 
tam. 

YÜZDE 25 YAPAY ZEKA 
GİRİŞİMLERİ

Girişimleri incelediğimizde Keiretsu 
Forum Türkiye’ye yapılan başvuruların 
%25’i yapay zeka startupları oldu. Bu 
yıl yüzde 25 olan bu oran 2024’te yüzde 
40-50 olacak. Yapay zekanın çok farklı 
çeşitleri var. Yapay zeka artık günümüz-
de olmazsa olmazlardan. Yapay zeka 
tüm dünyada konuşuluyor ama Türkiye 
oyun girişimlerinde dünyada süper lig-
de. En az İngiltere veya Amerika kadar 
oyun girişimlerinde başarılıyız.   

YÜZDE 20’LİK 
PAY LOJİSTİK SEKTÖRÜNDE 

Keiretsu Forum Türkiye olarak 
trendleri takip ederken, tek bir kriterimiz 
var; gelir üreten girişimlere yatırım ya-
pıyoruz. Dikey tarım, yapay zeka, siber 
güvenlik dikkat ettiğimiz girişimler. Öte 
yandan lojistik ve sağlık girişimlerini 
seviyoruz. Bu sektörler dikkat ettiğimiz 
sektörler. En ağırlıkta dikkat çeken giri-
şimlerde ise yüzde 20’lik pay lojistikte. 
Diğer payın içinde ise sağlık, perakende, 
görüntü işleme sektörü, siber güvenlik 
girişimleri var. Yatırımcılar paralarının 
geri dönüşlerini bekliyorlar. Bu geri dö-
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L
ojistiğin görünen yüzünü taşımacılık olarak 
belirtmemiz çok yanlış olmayacaktır. Bunda 
özellikle sadece nakliye işi yapan firmaların 
lojistik firmasıyız şeklinde paylaşmasının payı 

büyüktür. Nakliye konusu lojistiğin bir bölümünü 
kaplamakta olmasına rağmen faaliyet gösterdiği alan 
olmasından dolayı görün yüzdür. Özellikle ülkemizde 
karayolu taşımacılığının çok yoğun bir şekilde kullanılması 
nedeniyle lojistik denince akıllara nakliye gelmektedir.

Uzun yıllar lojistik faaliyetlerinde görev almış bir 
profesyonel olarak lojistiğin kalbi depo diyebilirim. 
Yollarda gördüğünüz araçlardaki yükler depolarda 
yapılan çalışmalar sonucunda gerçekleşmiş bir faaliyetin 
yansımasıdır. Ayrıca nakliyeye göre daha emek yoğun 
ve daha çok teknoloji kullanılan bir alandır. Şirketler için 
depolar kritik bir öneme sahiptir. Özellikle günümüzde 
rekabet seviyesinin yükselmesinden dolayı müşteri 
memnuniyeti çok daha ön plana çıkmıştır. Hatta bu 
memnuniyet için müşterilerin daha fazla bir maliyeti kabul 
ettiği durumlar sıklıkla olmaktadır. 

Müşterilerden gelen siparişlerin depo stoklarından 
karşılanma oranı, sipariş hazırlama hızı, paketleme 
standartlarına göre zamanında sevk etme performansı 
kritiktir. Burada yaşanacak aksaklığın etkisi hem 
kurum içerisinde hem de müşteri tarafında anında 
hissedilmektedir. 

Bu kadar kritik öneme sahip depolar iş dünyasında 
stratejik olarak konumlandırılmış mıdır? sorusunun 
cevabını hayır diyebilirim. Genel yaklaşım sorun çıkan 
alanlarda iyileştirme çalışmaları yapılarak sürecin 
aksamadan yürütülmesine yöneliktir. Stratejik olarak 
ele alınıp gelişen teknolojilerin entegrasyonu veya 
oluşturulacak iş modelleri öncesi depolara yatırım genel 
anlamda yapılmadığını ifade edebilirim.

Pandemi ile birlikte sürdürülebilirlik konusu iş 
dünyasının her alanında kendini gösterdiği gibi 
depolamada yansıması otomasyona geçiş ile buldu. 
Pandemi koşullarında çalışan personel ile ilgili yaşanan 
zorluklar iş süreçlerinde ciddi aksamalara neden oldu. 
Ayrıca B2B den B2C’ye çok büyük bir geçiş yaşandı. 
Bu durum depolar için en zorlu süreç olan B2C’de çok 

yüksek siparişler alınmaya başladı. Bu durum ek personel 
, süreç geliştirme ve otomasyon ihtiyacına neden oldu. 
Çok kısa süre içerisinde gerçekleşen bu durumda 
şirketlerin uyum sağlaması kolay olmadı. Bu durum depo 
operasyonlarında otomasyonun ve iş süreçlerinde yazılım 
ile sağlanan verimliliği ön plana çıkardı. Türkiye’de sayısı 
bir elin parmağını geçmeyen otomasyonun en üst seviyesi 
olan karanlık depo konusunu firmaların değerlendirmesi 
tamamen yaşanan olumsuz deneyimlerin yansımasıdır.

Şirketler sürdürülebilirlik konusunda depoda da yatırım 
konusunda eskisine oranla daha güçlü bir motivasyona 
sahip oldukları gözlemlemektedir. Ayrıca ülkemizde 
bu alanda değerli otomasyon firmalarının da ön plana 
çıktıklarını ve kısa süre içerisinde çok yüksek bir hızla 
büyüdüklerini görmekteyiz. İş süreçlerini destekleyen 
yazılımlar ile özellikle sipariş hazırlama verimliliğinin 
yüzde 500-600’lere çıkmaktadır. Personelin en az efor 
ile en fazla sipariş hazırlama yeteneğini iş süreçleri ve 
bunu destekleyen yazılım ile gerçekleşmektedir. Hatta 
bu konu da yapay zeka kullanılarak makine öğrenmesi 
ile karar alma ve uygulama kısmı çok iyi yerlere doğru 
ilerlemektedir. Ayrıca depolarda kullanılan robotların 
çalışan verimliliğini ciddi oranlarda artırmaktadır. 25 yıl 
önce hayal dahi edilmeyen uygulamaların depo operasyon 
süreçlerinde kullanılmaya başlaması iş dünyasının çok hızlı 
bir değişim içerisinde olduğunun göstergesidir.

Son dönemlerde yapılan depo yatırımlarında eskisine 
oranla daha çok otomasyona uygunluk durumu göz 
önüne alınmaktadır. Ayrıca arazi maliyetleri nedeniyle 
de yükseklik ölçüsü 6-7 metrelerden 50-60 metrelere 
kadar çıkmaktadır. Bu durumda depolamada da 
otomasyon kullanımını zorunlu hale getirmektedir. Bu 
yapılan yatırımlar ile metrekare maliyetleri düşürülerek ve 
otomasyon kullanılarak verimlilik elde edilmektedir. 

Son olarak depo operasyonlarında üç ana KPI olan 
mal kabul süresi, stok doğruluğu, sipariş hazırlama-
sevk süresinde sağlanacak verimlilikler müşteri hizmet 
seviyesini direkt etkilemektedir. Bu üç ana gösterge için 
atılan adımlar tedarik zinciri için çok önemlidir.

Daha iyi bir dünya ve gelecek için sürdürülebilir lojistik 
ile kalın…

Lojistik ve Tedarik Zinciri 
Profesyoneli

GündemLojistik
SEYHAN GÜLHAN

LOJİSTİĞİN 
GÖRÜNMEYEN YÜZÜ: DEPO
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yük denizyolu (konteyner) şirketleri 
dünya konteyner trafiğinin üçte 
birinin gerçekleştiği Kızıldeniz’den 
geçişlerini durdurduklarını açıklarken; 
güvenlik sorunlarının devam etmesi 
durumunda oluşan mecburi güzergah 
sapmasının Akdeniz ve Karadeniz’e 
denizyoluyla taşıma süresini 15-20 
gün, Avrupa’ya taşıma süresini 15 gün 
uzatacağı; Çin yeni yılına denk gelen 
dönemde ise Panama Kanalının yo-
ğunluğu ve yüksek talebin daha uzun 
transit sürelerle beraber kısa vadede 
fiyat artışlarına (konteyner başına orta-
lama 700 dolar eklenmesi söz konusu) 
sebep olacağı, Asya ile Kuzey Avrupa 
arasındaki her gidiş dönüş için 1 mil-
yon dolara kadar ekstra yakıt maliyeti-
ne yol açacağı hesaplanıyor. 

C
ovid-19 pandemisiyle 
küresel tedarik zincirlerinde 
başlayan dönüşümün 
devamında, 2022 yılında 

başlayan Rusya-Ukrayna savaşı 
sonrasında içinde bulunduğumuz 
bölgenin lojistik haritasındaki değişim 
süreci hızlanmıştı. 2023 yılının Ekim 
ayında başlayan İsrail-Filistin savaşıyla 
birlikte, Kızıldeniz bölgesinde yaşanan 
güvenlik krizi sonucunda Süveyş 
Kanalı’ndan ticari gemi geçişlerinin 
sıkıntıya girmesi, bu güzergahın 
küresel denizcilik şirketleri tarafından 
tercih edilmemeye başlaması, bunun 
yerine Ümit Burnu’na yönelinmesi söz 
konusu oldu. 

MSC, Maersk, CMA CGM ve 
Hapag-Lloyd gibi dünyanın en bü-

KORİDOR SAVAŞLARI 
YENİ BİR BOYUTA TAŞINIYOR 

Tüm bu gelişmeler, Türkiye olarak 
içinde bulunduğumuz bölgenin ticaret 
potansiyelini manipüle etmeyi amaçla-
yan uluslararası koridor savaşlarını da 
yeni boyutlara taşıyor. 

Çin’in Avrasya ve Afrika çapında 
karayolu, demiryolu ve diğer altyapı 
projelerine bugüne kadar 1 trilyon do-
lara ulaşan yatırımlarını içeren stratejik 
dış politika girişimi Kuşak ve Yol proje-
sinde onuncu yıl geride kaldı.  Avrupa 
ve ötesine yönelik 40-45 günlük ticaret 
sürelerini azaltıp ticaret mallarına yeni 
pazarlar yaratmak amacıyla yürüttüğü 
bu projede Çin, 150 ülke ve 30 uluslara-
rası kuruluş ile 200’ün üzerinde anlaş-
ma imzalayarak önemli bir ekonomik 

Şerafettin Aras
UND Yönetim Kurulu Başkanı

Dünya Ticareti için 
Orta Koridorun Önemi ve Geleceği
UND Yönetim Kurulu Başkanı Şerafettin Aras, “Dünya Ticareti İçin Orta Koridorun Önemi ve Geleceği” konulu 
makalesinde uluslararası koridor savaşlarının yeni boyuta taşındığı günümüzde Orta Koridor’un potansiyeli, 

Asya-Avrupa ticaretinde oynayabileceği rol, koridorun aktif olarak kullanılması önündeki engelleri kaleme aldı. 
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“Küresel Geçit 
projesi çerçevesinde Avrupa 

Birliği ile işbirliği olanaklarını en 
etkin biçimde değerlendirmesi, Orta 

Koridor’un gelişiminde Avrupalı tedarik 
zinciri paydaşlarının ortak çıkarlarını 

vurgulayarak bu süreçte Orta Koridor’un 
‘Avrupa ayağında da’ iyileştirmelerin 

hızla hayata geçirilmesi için 
Türkiye olarak çalışmalarımızı 

yoğunlaştırmanın tam 
zamanı…” 

başta olmak üzere batı ekonomilerinin 
cazibe alanı haline getirmiş durumda. 

Ancak Çin’in Kuşak ve Yol 
Projesi’nin ana damarlarından birinin 
de Orta Asya’dan geçtiği unutulmama-
lı. Bir başka deyişle, Çin’in de batıya 
ve Afrika’ya ticari erişiminde Orta 
Koridor’un geçtiği güzergah kilit konum-
da bulunuyor, yani Kuşak ve Yol’un Orta 
Koridor’da da ortak bir çıkar alanı söz 
konusu. Bu sinerji potansiyelinin idrakin-
de olan Çin’in geçen yıl Orta Asya ülke-
leriyle kendi zirvesini gerçekleştirmesi, 
Çin ile ilk kez 2015 yılında imzalanan ve 
2017 yılında yürürlüğe giren bir karayolu 
taşımacılığı anlaşması bulunan Türkiye 
için de önemli bir adım olarak değerlen-
dirilebilir.

Buna bir de başta denize çıkışı ol-
mayanlar olmak üzere, Orta Asya ve 
Kafkasya bölgesindeki ülkelerin ilgisi 
ve en önemlisi 500 milyar doları aşan 
ticaret hacmi ile 1,5 trilyon doları aşan bir 
ekonomik büyüklüğüyle küresel bir güç 
olma potansiyeline sahip Türk Dünya-
sının “Turan Koridoru” konseptiyle bu 
koridora verdiği önem birleştiğinde, Orta 
Koridor’un sunduğu potansiyel fazlasıy-
la öne çıkıyor. 

KUZEY KORİDORU 
YÜZDE 55 KULLANILMAYA 
DEVAM EDİYOR 

Ancak Rusya üzerinden Asya’ya 
bağlanan Kuzey Koridoru,  batı dünyası 
ile yaşanan gerginlikler ve yaptırımların 
olumsuz etkileri dışında Orta Koridor’a 
kıyasla 2.500 km daha uzun ve iklim 
koşulları bakımından çok daha sıkıntılı 
olsa da (özellikle kış şartlarında Rusya-
Gürcistan sınırının sık sık kapatılması ve 
Rusya-Gürcistan ve Rusya-Azerbaycan 
sınır kapılarının yetersiz kapasiteleri, ay-
rıca Gürcistan’ın AB-ABD yaptırımlarını 
uygulanmasında benimsediği şeffaf ol-
mayan ve keyfi tutumlar vb), halen taşı-
macılarımız tarafından yüzde 55 oranın-
da kullanılmaya devam ediyor. AB-ABD 
yaptırımlarının bir başka hedefi olan ve 
taşımacılarımıza sürekli maliyet artırıcı 
kısıtlamalar uygulayan İran üzerinden 
Türkmenistan ve ötesine bağlanılan 

Güney Koridorun kullanım oranı ise 
yüzde 40 dolaylarında. 

Buna karşılık, 600 milyar doları 
aşan Avrupa-Çin ticaretinde en ve-
rimli ve aynı zamanda en güvenli 
olabilecek ve Çin’den Avrupa’ya 
denizyoluyla 2-3 ayı bulan taşıma 
sürelerini karadan 15-20 güne in-
direbilecek Orta Koridorun Türk 

taşımacıları tarafından tercih edil-
memesinin (sadece yüzde 5) ardında 

ciddi sorunlar yatıyor. 

etki alanı yaratmış bulunuyor. Ancak bu 
projenin yürütülmesi, Çin’in anlaşma 
yaptığı ülkelerin ilgili yatırımlar karşı-
lığında önemli ölçüde borçlandırıldığı 
mevcut şekliyle, getireceği ekonomik 
kazanımları paydaş ülkeler açısından 
kısıtladığı söylenebilir.

Öte yandan, özellikle pandemi son-
rası süreçte global tedarik zincirlerinde 
Çin’e olan aşırı bağımlılığı kırma ama-
cıyla başlatılan dönüşüm çerçevesinde, 
Çin’in devre dışı bırakılacağı ve daha 
yakın ve “dost” ülkelerden tedariğe 
yönelik yeni tedarik zinciri stratejileri, 
beraberinde yeni ulaşım projelerini de 
getiriyor.

2021 yılında Avrupa Komisyonu 
tarafından açıklanan 300 milyar EUR 
bütçeli Küresel Geçit (Global Gateway) 
projesi, temel olarak Çin’in Kuşak ve Yol 
Girişimine bir yanıt olarak kurgulanmış 
olup AB’nin ticaret ortaklarıyla “bağla-
nabilirliğini” artırmaya yönelik kapsamlı 
ulaştırma-lojistik projelerine yönelik 
yatırımların önünü açmıştı. 

Yine Kuşak ve Yol Girişimine karşı 
bir atılım olarak geçtiğimiz yılki G20 
zirvesinde Çin’in Ortadoğu bölgesindeki 
ekonomik nüfuzunu kırmak amacıyla 
Avrupa ve ABD desteğiyle gündeme 
getirilen koridor projesi IMEC – Hindis-
tan-Ortadoğu-Avrupa Koridor projesi 
şimdiden İsrail-Gazze savaşının gölge-
sinde ölü doğmuş bir proje olarak nite-
lendirilmeye başladı. 

İLK SOMUT ADIM 
KERVAN PROJELERİ 

Tüm bu gelişmeler birlikte değerlen-
dirildiğinde, bölgemizde süregelen kori-
dor savaşlarında Türkiye’den başlayarak 
Kafkasya’ya, buradan da Hazar Denizi 
üzerinden Türkmenistan ve Kazakistan’a 
ve Çin’e ulaşan Hazar Geçişli Doğu-Batı 
Orta Koridor (Orta Koridor) projesi, 
dünya lojistik gündemine 2000’li yılların 
başlarında girmeye başlayan “Modern 
İpek Yolu” kavramının etkin bir güzer-
gahı olarak ciddi bir potansiyel ile öne 
çıkmaktadır. 

Derneğimizin 40 yılı aşkın süredir 
aktif üyeleri arasında yer aldığı Ulus-
lararası Karayolu Taşımacılığı Birliği 
IRU’nun girişimleriyle dünya lojistik 
gündemine gelen Orta Koridorun 
Avrupa-Asya ticareti için sunduğu 
potansiyel, aslında 2005-2007 dö-
neminde Modern İpek Yolu pro-
jesi kapsamında gerçekleştirilen 
Kervan projeleriyle somut olarak 
ortaya konmuştu. 

IRU’nun 2005 yılında düzen-
lediği Pekin-Brüksel TIR Kervanı 
projesinde 27 Eylül 2005 tarihinde 
yola çıkan ve mobilya, halı ve diğer ev 

eşyalarını taşıyan 5 tırın katıldığı kervan 
12.000 km’lik yolculuğu 21 günde tamam-
layarak 17 Ekim’de Çin’den Brüksel’e ulaş-
mıştı. Bu projenin kapsamını genişleten 
IRU, 2008 yılında Yeni Avrasya Karayolu 
Girişimi (New Eurasian Land Transport 
Initiative -NELTI) adı altında Birleşmiş 
Milletler ile Asya Kalkınma Bankası 
ortaklığı ile Çin ve Avrupa ülkeleri ara-
sındaki ticarette maliyet ve süre avantajı 
sağlayabilecek “kuzey-merkez ve güney 
olmak üzere alternatif karayolu taşıma 
güzergahları”nın kıyaslamalı fizibilitesini 
yaklaşık 20 karayolu taşımacılığı firması-
nın 24 ülkeden gerçekleştirdiği seferlerle 
katıldığı özel bir projeyle analiz etmişti. 

İkinci aşamasında Özbekistan, Kır-
gızistan, Kazakistan ve Tacikistan hükü-
metlerinden yoğun destek gören, üçüncü 
aşamasında ise Ortadoğu ve Afganistan, 
Pakistan bağlantılarının da araştırıldığı 
proje 2012 yılında tamamlandığında, 
bölge genelinde taşıma sürelerinin yüzde 
40’ının sınır beklemelerinde kaybedildiği, 
taşıma maliyetlerinin yüzde 38’inin ise 
gayri resmi ödemelerden kaynaklandığı, 
uygun olmayan gümrük formaliteleri ve 
kontrollerinin, karmaşık vize süreçleri-
nin yarattığı ekonomik kayıpların başta 
Birleşmiş Milletlerin uluslararası konvan-
siyonları olmak üzere ticareti kolaylaştır-
maya yönelik araçlara daha fazla uyum 
sağlanması ve tüm bölge ülkeleri arasın-
da taşımacılıkla alakalı uygulamaların 
uyumlaştırılmasının getireceği avantajlar 
dahil çok önemli sonuçlar ortaya çıkarıldı. 

ORTA ASYA İÇİN 
KİLİT KONUMUNDA 

Güncel konjonktürde, Avrupa 
Birliği’nin 2019 yılında açıkladığı Orta 
Asya’ya açılım stratejisi, batı dünyasının 
Rusya ve Çin ile giderek gerilen ilişkileri 
(Kuzey Koridorun kullanım dışı kalması) 
ve Rusya ve İran odağında AB-ABD’nin 
giderek kapsamı genişleyen yaptırımları 
Orta Koridor’u Avrupa Birliği ve ABD 
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» Üye ülkeler arasında Hazar ge-
çişlerini kayda değer biçimde teşvik 
edecek“Uluslararası Kombine Yük 
Taşımacılığı Anlaşması”nın imzalan-
ması,

» Gürcistan güzergahına göre 
daha düşük maliyetli bir alternatif 
güzergah sağlayarak Orta Koridor’da 
Türkiye ile Türk Dünyası arasında 
kesintisiz karayolu bağlantısı kuracak 
olan Zengezur Koridoru’nun Hazar 
Geçişli Uluslararası Doğu-Batı Orta 
Koridoru’na entegre edilmesi yönün-
de Azerbaycan’ın çabalarının destek-
lenmesi kararının alınması,

Derneğimizin de yoğun şekilde 
destek verdiği çalışmalar ve girişim-
lerle yakın dönemde, Orta Asya bölge-
sine yönelik ihracatımızın kilit ülkeleri 
Azerbaycan, Özbekistan, Kırgızistan 
gibi ülkelerde Türk taşımacılara yöne-
lik transit kısıtlamaların kaldırılması 
veya ayrımcı ücretlerin kaldırılması 
yönünde önemli kazanımlar elde 
edilmiştir.  

AVRUPA AYAĞINDA 
İYİLEŞTİRMELER 
HIZLA HAYATA GEÇİRİLMELİ 

Orta Koridorun Avrupa-Asya 
ticaretine daha etkin hizmet sağlaya-
bilmesi ve transit maliyetlerinin dü-
şürülmesi için hayata geçirilmesi ge-
reken iyileştirmeler konusunda Türk 
Devletleri Teşkilatı, Avrupa İmar ve 
Yatırım Bankası EBRD, OECD, Dünya 
Bankası, AmCham gibi kuruluşların 
çalışmalarına katkı sağlamaktayız. 

Öte yandan, Avrupa Birliği’nin 
Küresel Geçit Projesi kapsamında 29-
30 Ocak 2024 tarihlerinde Brüksel’de 
gerçekleştirilecek olan “Küresel Ge-
çit – Avrupa ve Orta Asya Arasında 
Sürdürülebilir Taşımacılık Bağlantısı” 
başlıklı Yatırımcılar Forumu’nun ana 
gündeminin de “Hazar Geçişli Ulaşım 
Koridoru’nun uzun vadede Avrupa’yı 
Orta Asya’ya 15 gün veya daha kısa 
sürede bağlayan çok modlu, modern, 
rekabetçi, sürdürülebilir, öngörüle-
bilir, akıllı ve hızlı bir koridor haline 
getirilmesi” olması da asla tesadüf 
olarak değerlendirilemez. 

Dolayısıyla, global lojistik açısın-
dan ülkemizin, Küresel Geçit projesi 
çerçevesinde Avrupa Birliği ile işbirliği 
olanaklarını en etkin biçimde değer-
lendirmesi, Orta Koridor’un gelişimin-
de Avrupalı tedarik zinciri paydaşları-
nın ortak çıkarlarını vurgulayarak bu 
süreçte Orta Koridorun “Avrupa aya-
ğında da” yukarıda bahsedilen iyileş-
tirmelerin hızla hayata geçirilmesi için 
Türkiye olarak çalışmalarımızı yoğun-
laştırmanın tam zamanı diyoruz.

Bu sorunlar, aslında IRU’nun Modern 
İpek Yolu Kervan projeleri ve NELTI 
projesinde ortaya konan sorunlarla ben-
zeşiyor ve güncelde Ekonomik Kalkınma 
ve İşbirliği Örgütü (OECD) tarafından ilk 
sonuçları geçtiğimiz aylarda yayınlanan 
“Orta Koridorun Ticari Potansiyelinin 
Gerçekleştirilmesi: Kazakistan, Azerbay-
can, Gürcistan ve Türkiye’de Özel Sektör 
Perspektifi” projesiyle ortaya çıkanlar da 
aynı paralelde.

KORİDOR İÇİN 
TEMEL SORUNLAR 

Bu sorunları koridorun kilit ülke-
lerinde sınır geçişlerindeki gecikmeler 
(Türkiye-Gürcistan, Gürcistan-Azer-
baycan, Hazar Denizi), sınır kuruluşları 
arasında yetersiz işbirliği, gümrüklerin 
düşük performansı, aşırı bürokrasi (mü-
kerrer muayeneler, tam tespit vb.), sınır 
kapılarının kapasitelerinin birbiri ile eş 
olmaması, Hazar Denizi’nde Ro-Ro ka-
pasitelerinin yetersizliği ve düzenli sefer-
lerin olmayışı, bundan kaynaklı yüksek 
Ro-Ro maliyetleri, karayolu geçişlerinde 
alınan yüksek ücretler olarak özetleye-
biliriz. Orta Koridorun sergilediği bu 
performans düşüklüğü, Dünya Bankası 
tarafından yayınlanan Küresel Lojistik 
Performans Endeksi sıralamalarına da 
yansımakta; zira Türkiye haricindeki 
koridor ülkelerinin bu endeksin 2023 
versiyonundaki sıralamaları 79. -123. sıra 
arasında değişiyor. Türkiye ise 139 ülke 
arasından 38. Sıradaki konumuyla açık 
ara önde bulunuyor. 

OECD raporunda Orta Koridorun 
gerçek potansiyelinin ortaya çıkarıla-
bilmesi için önerilen net adımlar, hali-
hazırda UND olarak bölge ülkeleriyle 
yürütmekte olduğumuz taşımacılık iliş-
kilerinin de temel gündemleri arasında 
görüşülmekte; ayrıca geçtiğimiz yıl Türk 
Devletleri Teşkilatı adını alarak daha 
güçlü bir organizasyona kavuşan Türk 
Dünyası işbirliğinin da ana gündeminde 
yer alıyor.  

» Türk devletleri arasında ikili ve 
transit taşımaların serbestleştirilmesi

» Karayolu ücretlerinin düşürülmesi 
» Profesyonel sürücü vizelerinin kal-

dırılması ve kalış sürelerinin uzatılması
» Bölge çapında uyumlaştırılmış yasal 

çerçeve ve standardizasyon
» Sınır geçişlerinin ve transit dokü-

mantasyonun dijitalleştirilmesi 
» Sınır işbirliklerinin ve veri alışve-

rişlerinin, ayrıca gümrük kapasitelerinin 
artırılması

» Hazar denizindeki gemi filosunun 
geliştirilmesi ve tarifeli seferlerin kon-
ması

2023 yılında gerçekleştirilen ilk TDT 
Çok Modlu Taşımacılık Forumu’nda, 

Ulaştırma ve Altyapı Bakanımız Sayın 
Uraloğlu’nun “Taşımacılığın ve ticaretin 
önündeki engelleri kaldırmak ve taşı-
ma maliyetlerini azaltmak için Teşkilat 
bünyesinde ortak menfaatimize olacak 
bütüncül bir yaklaşım benimsemeli ve 
hayata geçirmeliyiz. Bu doğrultuda, dost 
ve kardeş ülkelerimiz arasında ikili ve 
transit karayolu geçiş belgesi kotalarını 
kaldırmamız gerekmektedir. Kırgızistan 
ile ikili ve transit taşımaların serbest-
leştirilmesi hususunda mutabakata 
vardığımızı ve son aşamaya geldiğimizi 
bildirmek isterim. Diğer üyelerle de bir an 
önce bu tür adımları atmayı umuyoruz.” 
Sözleriyle, TDT Genel Sekreteri Kubanıç-
bek Ömüraliyev’in ise “Ulaştırmada iş 
birliğinin geliştirilmesi, Türk Devletleri 
Teşkilatı’nın önceliği haline gelmiştir. 
Ulaştırma, ticaret ve enerji yolları arasın-
da kritik bir konuma sahibiz. Orta Kori-
dor sunduğu mesafe avantajı ile büyük 
önem kazandı” sözleriyle destek verdiği 
Türk Dünyası 2040 Vizyonu’nda Orta 
Koridor ile ilgili net hedefler halihazırda 
tüm üye ülkelerce taahhüt edilmiştir:

» Trans-Hazar Uluslararası Doğu-Batı 
Orta Koridorunun Doğu ile Batı arasında-
ki en kısa ve en emniyetli ulaşım bağlan-
tısı haline getirilmesi ve Üye Devletlerin, 
bu Koridor üzerinden bölgesel ve küresel 
tedarik ve değer zincirlerine entegre edil-
mesi,

» Trans-Hazar Uluslararası Doğu-Batı 
Orta Koridoru ile ilgili ulaşım politikala-
rının ve yükle ilgili teknik standartlarının 
uyumlaştırılması,

» Üye Devletler arasında ulaşım ağla-
rının dijitalleşmesinin desteklenmesi

» Hazar Geçişli Uluslararası Doğu-Ba-
tı Orta Koridorunun tüm potansiyelinden 
yararlanmak için gümrük ve idari usulleri 
kolaylaştırmayı ve sınır geçiş işlemlerinin 
uyumuna ve sadeleştirilmesine katkı 
sağlayacak Kervansaray Projesi çerçeve-
sinde gümrük işbirliği ile İpek Yolu’nun 
canlandırılması,

Türk Devletleri Teşkilatı’nın 2025 
yılında yük kapasitesinin 10 milyon tona 
çıkarılması öngörülen Orta Koridorun 
gelişimini pozitif yönde etkileyecek olan 
girişimlerine baktığımızda; 

» Orta Koridor kapsamında yürütül-
mekte olan işbirliği çerçevesinde, TDT 
üye ülkelerinin Ulaştırma Bakanları ara-
sında bir “Ortak İşbirliği Protokolü”nün 
imzalanması,

» Ayrıca, ülkeler arasında ulaştırma 
alanında çıkabilecek sorunlara pratik 
çözümler getirmesi öngörülen Bakan Yar-
dımcıları düzeyinde bir “Koordinasyon 
Kurulu”nun kurulması,

» Bakü, Aktau ve Samsun Limanları 
arasında Kardeş Liman ilişkisi tesis eden 
bir Mutabakat Muhtırasının imzalanması,
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Hepimiz biliyoruz ki! KPI’lar 
olarak da bilinen temel performans 
göstergeleri, bir şirketin yürüttüğü 
ana süreçlerin performansını 
ölçümleyen en önemli unsurlardır. 
KPI’lar çoğunlukla, belirli bir şirketin 
çalışanlarının, prosedürlerinde sürekli 
iyileştirmeleri uygulayabilmesi 
için kullanılır; temel performans 
göstergeleri takip edildiğinde, 
işletmelerimizin belirlenen hedeflere 
veya endüstriyel kriterlere göre nasıl 
performans gösterdiğine dair bizlere 
fikir verir. Ve bu göstergelerden elde 
edilen veriler, tedarik zincirimizle 
ilgili tüm ölçümleri sürekli olarak 
izlememize, değerlendirmenize 
olanak sağlar. İşte bu sebeple temel 
performans göstergeleri, şirketinizin 

Cüneyt KOZLUCA 
Tedarik Zinciri ve Lojistik Profesyoneli

LOJiSTiK PERFORMANSTA
MUHTEŞEM YEDiLi! 

Y
azıma 2024’ün tüm sektör 
temsilcilerine ve siz değerli 
okurlara; sağlık, mutluluk, 
huzur, bol kazançlar ve 

başarı getirmesi dileği ile başlamak 
istiyorum.

Sektörümüzün geldiği noktada, 
artan lojistik maliyetler ile başa çıkabil-
mek gerçekten çok zorlaştı. Ekonomi-
mizin geldiği nokta hepimizi şüphesiz 
derinden etkiliyor. Lojistik yöneticileri 
olarak hepimiz köpekbalıkları ile dolu 
bir havuzda sert hedeflere karşı hayat-
ta kalma mücadelesi veriyoruz. 

İşte tamda bu mücadele sürecinde 
şirketlerimizin lojistik yönetimini 
kolaylaştırmak için oluşturulan 
tüm sistem ve yazılımlarla birlikte, 
şirketlerimizin süreçlerine ilişkin 
verimliği sistem yazılımları haricinde 
de takip edip veri toplamanın çeşitli 
yollarının bulunduğundan bahsetmek 
istiyorum. Çünkü her zaman 
istediğimiz yatırım kaynaklarına sahip 
olamayabiliyoruz.

“Lojistik yöneticilerinin en önemli hedeflerinden biri yeterli kaynak sağlamaktır. Bu sebeple, lojistik 
KPI’lar yöneticilerin şirket içindeki lojistik departmanlarını yönetme sürelerini kolaylaştırır. Üstelik bu 

bilgiler, tedarik zincirinizle ilgili ayrıntılı ölçümleri tutarlı bir şekilde izlemenize ve değerlendirmenize de 
yardımcı olur. Şirketimin lojistik performansını geliştirmek için ölçmem gereken KPI’ler nelerdir? Her 
lojistik yöneticisinin izlemesi gereken en önemli lojistik KPI’lar, diğer bir değişle muhteşem 7’li…”

“Ancak asıl soru şu: Bu verileri 
şirketlerimizin gerçekten ne kadar 
lehine kullanabiliyoruz? İşte tam  

bu noktada lojistik temel performans 
göstergelerinin önemi burada ön  

plana çıkıyor.”

lojistik yönetiminin etkinliğine 
doğrudan yansıyor. Böylece çıktılar 
daha çok üretkenlik ve kar marjlarıyla 
sonuçlanabiliyor.

Bu sebeple, lojistik KPI’lar yöneticile-
rin şirket içindeki lojistik departmanlarını 
yönetme sürelerini kolaylaştırır. Üstelik bu 
bilgiler, tedarik zincirinizle ilgili ayrıntılı 
ölçümleri tutarlı bir şekilde izlemenize ve 
değerlendirmenize de yardımcı olur.

Şimdi “Şirketimin lojistik performansı-
nı geliştirmek için ölçmem gereken lojistik 
temel performans göstergeleri (KPI’ler) 
nelerdir?” diye merak ediyor olabilirsiniz. 
En önemli ve temel olanlarını aşağıda 
sizler için derlemeye çalıştım. 

“Lojistik yöneticilerinin en önemli 
hedeflerinden biri yeterli kaynak 

sağlamaktır.” 

“Her lojistik yöneticisinin izlemesi 
gereken en önemli lojistik KPI’lar, diğer 

bir değişle muhteşem 7’li.”
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1-TOPLAM ŞİRKET 
GELİRLERİNİN LOJİSTİK 

MALİYETLERE ORANI
Bu KPI, şirketinizin gelirleri ile lojistik 

operasyonlarının yürütülmesinde ortaya 
çıkan toplam maliyet arasındaki ilişkiyi 
gösterir. Peki neden önemlidir. Çünkü 
düşük lojistik maliyeti, daha yüksek kârlılık 
anlamına gelir. Fakat kaliteden ödün vere-
rek işletme giderlerinizi azaltmak, hatalara 
ve müşteri şikayetlerinin artmasına da yol 
açabilir. Bu sebeple doğru oranı belirlemek 
için geçmişe dayalı bir değerlendirme yap-
mak sizin doğru hedefleri belirlemenizde 
en büyük yardımcı olacaktır. 

2-ENVANTER DEVİR ORANI
Stok rotasyonu olarak da bilinen stok 

devir hızı belirli bir süre içinde envanteri-
nizin ne kadar hızlı satıldığının ölçümüdür. 
Envanter devir hızını ölçerek talebi karşı-
lamak için ne kadar stok satın almanız ve 
hangi seviyede envanter stoklaması yap-
manız gerektiğini belirler. SOP süreçlerine 
çıktı verir.

Bu KPI’ı takip etmek aynı zamanda be-
lirli ürünlere olan talebi diğerlerine kıyasla 
takip etmenize de olanak sağlar. Böylece 
lojistik maliyetlerinizi de daha düşük ve 
verimli depolama maliyetleri ile yönetme-
mize olanak sağlar. Genelde envanter devir 
oranımızı veya stok rotasyonumuzu hesap-
lamak için toplam satışlarımızı ortalama 
stok değerine böleriz. Yüksek stok devir 
oranı, ne kadar güçlü bir satış stratejisine 
sahip olduğumuzu ve sattığımız ürünlere 
yönelik talebi de ölçümler.

3-KAPASİTE KULLANIMI
Bu KPI ise tamamen lojistikle ilgili-

dir. Bu sebeple mevcut kaynakların sağlık-
sız kullanımı, doğru yöne yönlendirilme-
diği takdirde sizler için çok büyük lojistik 
maliyetlere mal olabilir. Aslında, bu çok 
kapsamlı bir KPI’dır. Kapasite kullanımı ile 
lojistik alanda ekipman kullanım oranını, 
depo kullanım oranını, bir nakliye aracının 
veya konteynerin yük kapasitesini ve çok 
daha fazlasını ölçümleyebiliriz. Kaynakları-
mızın gereğinden az ve verimsiz kullanımı 
tedarik zincirimize zarar verir. Dahası, 
daha düşük kapasite kullanımı ekonomik 
yavaşlamanın habercisi olarak adlandırılır. 
Kapasite kullanımını, elde edilen fiili çık-
tıyı, elde edilebilecek maksimum çıktıya 
bölerek ölçümleriz.

4-TOPLAMA VE  
PAKETLEME SÜRESİ

Toplama ve paketleme döngüsünün 
süresi, bir çalışanın raftan bir ürünü alıp 
paketlemesi için geçen ortalama süreyi ifa-
de eder. Lojistikte her dakika önemlidir ve 
bu KPI, lojistik yöneticileri için önemlidir. 
Bu KPI’ı aylık olarak ölçmek, depo çalı-

şanlarınızın zaman içindeki üretkenliğini 
karşılaştırmamıza olanak tanır. Böylece 
toplama veya paketleme bölümünde ça-
lışan sayısını artırarak ya da azaltarak bu 
döngü süresini her zaman iyileştirmeye 
çalışabiliriz. Ancak unutmayalım ki çalı-
şanlarımıza ulaşılması mümkün olmayan 
hedefler vermemek de son derece önem-
lidir. Çalışanlarımıza ulaşılması çok zor 
hedefler verdiğimizde ise çalışanlarımız 
belki bizleri hedeflerimize ulaştırabilir. Fa-
kat aynı zamanda şirketimizde sağlıksız 
bir çalışma kültürünü de teşvik edebilir.

5-ORTALAMA  
NAKLİYE MALİYETİ

Ortalama nakliye maliyeti, nakliye 
giderlerinin ortalama maliyetinin, şirketin 
brüt aylık gelire oranıdır. Bu KPI genelde 
aydan aya ölçülür. Sipariş işleme, idari 
süreçler, envanter taşıma, depolama ve 
nakliye sırasında ortaya çıkan maliyetleri 
ayrıştırır. Bu şekilde, size daha pahalıya 
mal olan süreçlere dair içgörüler elde 
etmenizi sağlar. Amaç, yüksek kalitede 
teslimat operasyonlarını sürdürürken 
nakliye maliyetlerini azaltmaktır.

6-ZAMANINDA  
TESLİMAT YÜZDESİ 

Birçok e-ticaret markalarının neden 
zamanında teslimat konusunda bu kadar 
katı olduklarını artık hepimiz biliyoruz. 
Çünkü bu metrik müşteri memnuniyetini 
ve sadakatini önemli ölçüde etkiliyor. Za-
manında teslimat, müşterilere zamanında 
teslim edilen ürünlerin toplam ürün sayı-
sına göre yüzdesidir. Zamanında teslimat, 
parçalar veya bölümler halinde değil, 
siparişin tamamı için başarılı teslimat ora-

nını ölçer. Bu KPI lojistik sektörünün veya 
departmanının kalbidir. Lojistik operasyon-
larınızın genel verimliliğini ve müşterilere 
siparişlerini zamanında ulaştırmak için her 
şeyin ne kadar iyi uygulandığını gösterir. 
Düşük bir zamanında teslimat yüzdesi, nak-
liye hizmetlerinin zayıf olduğunu gösterir 
ve sonuçta müşterilerimizin ürünümüzden 
zaman içinde vazgeçmesine pazar kayıpları-
na neden olur.

7-DEPOLAMA MALİYETİ 
Depolama maliyeti, ürünlerimiz de-

pomuzda iken harcanan para miktarını ifade 
eder. Genellikle işçilik maliyetleri, yükleme 
ve boşaltma maliyetleri, enerji maliyeti ve 
daha fazlası gibi depolama maliyetlerini içe-
rir. Özellikle hassas ürünler üreten şirketler 
için hayati bir ölçümdür. Örneklersek; paket-
lenmiş gıda ürünleri, daha yüksek elektrik 
faturalarına, eğitimli çalışanlara ve depoda 
yeterli alan ve bakıma neden olacak soğuk 
depolama gerektirebilir.

Benzer şekilde, bu ölçüm aynı zamanda 
depoda kalma süresine ve işin daha iyi işle-
yecek şekilde nasıl optimize edilebileceğine 
ilişkin öngörüleri de bizlere kazandırır. De-
polama maliyeti başka bir lojistik KPI’nın, 
nakliye maliyetinin bir bileşenidir diyebiliriz.

Lojistik yöneticileri bu KPI’yı kullanarak 
hangi depo operasyonunun kendilerine en 
uygun maliyet ile çözüm sağlayacağını veya 
bir servete mal olabileceğini belirleyebilir ve 
etkili maliyet düşürme stratejileri üzerinde 
çalışabilir.

Bu kapsamda tekrar veri toplamanın 
başarının ve verimliliğin en temel kaynağı 
olduğunu sizlerle paylaşıyor; tüm okurlara 
saygılarımı sunuyor ve lojistik başarılar ile 
dolu bir 2024 diliyorum.

“KPI’lar olarak da bilinen temel performans göstergeleri, bir şirketin 
yürüttüğü ana süreçlerin performansını ölçümleyen en önemli 
unsurlardır. KPI’lar çoğunlukla, belirli bir şirketin çalışanlarının, 

prosedürlerinde sürekli iyileştirmeleri uygulayabilmesi için kullanılır; 
temel performans göstergeleri takip edildiğinde, işletmelerimizin 

belirlenen hedeflere veya endüstriyel kriterlere göre  
nasıl performans gösterdiğine dair bizlere 

fikir verir.” 
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T
ürkiye’de belirlenen ihracat he-
deflerine ulaşılmasında mevcut 
ve devreye alınacak lojistik mer-
kezlerin etkinliğinin artırılması 

önem taşıyor. Bugün TCDD tarafından 
işletmeye açılan 12 lojistik merkezi bulu-
nuyor. Ayrıca yapımları devam eden 4, 
projesi tamamlanan 1, etüt ve planlama 
aşamasında 5, ihale aşamasında 1 lojistik 
merkez projesi var. Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı ile Ticaret Bakanlığı, mevcut ve 
yeni kurulacak lojistik merkezlerin yer 
seçimi, projelendirilmesi, yapımı, yetki-
lendirilmesi ve işletilmesinde uygulana-
cak usul ve esasların düzenlenmesi için 
Lojistik Merkezler Hakkında Yönetmelik 
Taslağı hazırladı.  

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulka-
dir Uraloğlu, taslak hakkında bilgi verdi. 
Taslakla ülke sınırları içinde mevcut ve 
yeni kurulacak lojistik merkezlerin yer 
seçimi, projelendirilmesi, yapımı, yetki-
lendirilmesi ve işletilmesinde uygulana-
cak usul ve esasların düzenlendiğini ifade 
eden Uraloğlu, “Lojistik merkezlerin yer, 
kapasite ve benzeri niteliklerini Bakanlık-
ça hazırlanan Ulaştırma ve Lojistik Ana 
Planı kapsamında belirleyerek izin ver-
mek, gerekli arazi tahsisiyle altyapıların 
kurulması hususunda ilgili kuruluşları 
koordine etmek, uygulamasını takip et-
mek, denetlemek Ulaştırma Hizmetleri 
Düzenleme Genel Müdürlüğünce yapıla-
cak.” diye konuştu.

Uraloğlu, lojistik merkezlerin plan-
lanarak inşası için gerekli çalışmaları 
Lojistik Koordinasyon İcra Kurulunun 
yürüteceğini, TCDD’nin yapacağı lojistik 
merkezlere özel sektörün katılımını sağla-
mak ve ortaklık tesis etme hususunda da 
TCDD’nin yetkili olduğunu dile getirdi.

Lojistik merkezlere ilişkin proje ve 
şartnamelerin mevzuata uygun hazır-

lanması, gerekli izinlerin temini, düzen-
lenecek protokol hükümlerinin ve taah-
hütlerin takibi işlerinden lojistik merkezi 
kurucusunun sorumlu olacağına işaret 
eden Uraloğlu, “Kurucu, lojistik merkez-
lerini işletebilecek, kiralayabilecek veya 
devredebilecek. Gerekli ruhsat ve işletme 
dönemi boyunca düzenlenmiş protokol 
ve işletme izin belgesi hükümlerini te-
minde sorumluluk lojistik merkezi işlet-
mecisinde olacak.” değerlendirmesinde 
bulundu.

MERKEZLERİN YER SEÇİMİ
Uraloğlu, bir alanın lojistik merkez 

olarak belirlenebilmesi için, burasının 
Türkiye’nin iç ve dış ticaret stratejisi ile 
politikalarına hizmet etmesi gerektiğini 
anlattı.

Merkezin kara yolu bağlantısına 
ilaveten diğer taşıma türlerinden en az 
birine azami 30 kilometrelik mesafede 
bağlantı imkanının olması gerektiğini 
vurgulayan Uraloğlu, şunları söyledi:

“Lojistik merkezler, genişleme alanı 
hariç asgari 500 bin metrekare alan üzeri-
ne kurulacak. Merkez, trafik yoğunluğu 
olan kara ya da demir yolu üzerinde 
bulunmayacak. Hazırladığımız düzenle-
me kapsamında kurulacak lojistik mer-
kezin, en yakın lojistik merkezle arasında 
asgari 50 kilometre kara yolu mesafesi 
bulunacak. Merkezlerin imar planların-
da, sit alanı, yerleşim yeri ve tarım arazisi 
olarak gösterilen yerler bulunmaması 
gerekecek.”

Uraloğlu, lojistik merkezlerin 7 gün 
24 saat çalışma esasına göre işletileceğini, 
buralardaki faaliyetlerin, ekonomik, em-
niyetli, kaliteli, serbest, adil ve sürdürü-
lebilir bir rekabet ortamında yapılacağını 
dile getirdi.

Lojistik merkezlerin işletmecilerinin, 

alt ve üstyapı tesislerini kurmak, kur-
durmak, yapıyla tesisleri korumak, giriş 
ile çıkışları kontrollü izleyerek güvenliği 
sağlamakla sorumlu olduğunu vurgulayan 
Uraloğlu, “Ayrıca işletmeciler, kullanıcı-
ların sınai, ticari ve faaliyet kayıtlarının 
tutulmasını sağlamakla ve faaliyet ruhsa-
tında belirtilen alanlarda faaliyet gösterme-
sinden yükümlü olacak.” dedi.

İZİNLER LOJİSTİK 
KOORDİNASYON KURULUNCA 
VERİLECEK

Uraloğlu, Lojistik Koordinasyon Ku-
rulunca kuruluş izni verilen lojistik mer-
kezlerinin Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı 
tarafından ilan edileceğini, ilana ilişkin 
iş ve işlemlerin ise Kurul sekretaryasınca 
yürütüleceğini bildirdi. Çalışmaları yapı-
lan lojistik merkezlere ilişkin bilgi veren 
Uraloğlu, şunları kaydetti: “İzmit Köseköy, 
Eskişehir Hasanbey, Uşak, İstanbul Halka-
lı, Denizli Kaklık, Balıkesir Gökköy, Erzu-
rum Palandöken, Kahramanmaraş Tür-
koğlu, Samsun Gelemen, Konya Kayacık, 
Mersin Yenice ve Kars lojistik merkezleri 
Türkiye’de işletmeye açılan merkezler. Öte 
yandan, İzmir Kemalpaşa, Sivas, Kayseri 
Boğazköprü, Rize İyidere merkezlerinin 
yapımları devam ediyor. Bunların yanı 
sıra Bilecik Bozüyük Lojistik Merkezi’nin 
projesi tamamlandı. Ayrıca, İzmir Çandar-
lı, İstanbul Yeşilbayır, Zonguldak Filyos, 
Mardin, Habur lojistik merkezleri etüt ve 
planlama aşamasında, Tekirdağ Çerkezköy 
Lojistik Merkezi’nin ihale aşaması sürüyor. 
Kuracağımız yeni merkezlerle coğrafi stra-
tejik avantajlarımızı sonuna kadar kullana-
cağız. Türkiye’nin her bölgesinde yatırım 
planı dahilinde, entegre bir ulaştırma alt-
yapısını kurarak, güçlendireceğiz. Böylece 
ihracat hız kazanırken lojistik sektörü ilave 
taşıma kapasitesine kavuşacak.”

Türkiye’de lojistik merkezlere 
yönelik yatırımlar sürerken, 
bu merkezlerin etkinliklerini 
ve verimliliklerini artıracak 
kriterler de uygulanmaya 
başlanacak. Hazırlanan 
Lojistik Merkezler Hakkında 
Yönetmelik ile yer tespitinden 
kuruluşuna, işletilmesinden 
sorumluluklara kadar birçok 
yeni kural getirilecek.

Lojistik merkezlere yeni kriterler geliyor



3
0 Ekim 2023’te kurulan Lojistik 
Hizmet Sağlayıcılar Derneği 
(LojiDer) ilk basın toplantısını 
gerçekleştirdi. Kuruluşundan 

bu yana geçen kısa sürede 7 bölgede 150 
üyeye ulaşan LojiDer, ulusal ve uluslara-
rası alanda öncü ve güçlü bir STK olmayı 
hedefliyor. 

Genel kurulu yapılmadığı için henüz 
yönetim kurulunu oluşturmadıklarını 
ancak Şubat-Mart aylarında yapacakları 
toplantıyla birlikte bu süreci tamamlaya-
caklarını kaydeden dernek kurucularından 
KeyLine kurucu ve Genel Müdürü Dr. 
Kayıhan Özdemir Turan, “Sektörde birçok 
dernek var ancak sivil toplum kuruyuşları-
nın sayısı arttıkça insanlar kendilerini daha 
güvenli ve huzurlu hisseder. Hiçbir derne-
ğe alternatif olarak yola çıkmadık. Lojistik 
hizmet üreten herkes bu derneğin üyesi 
olabilir” dedi. 

Yeditepe Kargo Taşımacılık CEO’su 
Alp Tuğhan da İzmirli bir firma olarak 
derneğe üye olduklarını belirterek, “Bu-
gün sadece havayolu taşıması yapan bir 
firma bile paketlemeden sigortaya kadar 
farklı alanlarda hizmet üretenlerle birlikte 
çalışmak zorunda. Örneğin İzmir’de sigor-
tada birkaç acente ile çalışıyorum. Dernek 
vasıtasıyla 81 ilde diğer meslektaşlarla bir 
araya gelerek ortak güçle hareket edebiliriz 
ve ortak yol haritası oluşturabiliriz” dedi.

Derneğin basın bildirisini ZEN Lojistik 
Genel Müdürü Şerife Türünç okudu: 

LojiDer MANİFESTOSU 
“100 yıl önce, Mustafa Kemal Atatürk 

Kurtuluş Savaşı’nda lojistiğin önemini 
“Gözüm Sakarya’da, kulağım İnebolu’da” 
sözleriyle vurgulamıştı. Bir asır sonra, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin ikinci yüzyılına 
girdiğimiz ve “Türkiye Yüzyılı” olarak 
adlandırdığımız bugünlerde, ülkemizin 
ekonomik kalkınmasında lojistik hizmetle-

rin değeri tartışılmazdır.
Aralık 2019’da başlayan ve günlük 

hayatımızı büyük ölçüde etkileyen küresel 
salgın ve 6 Şubat 2023 tarihinde ülkemizi 
yasa boğan asrın felaketi Kahramanmaraş 
depreminde lojistik hizmetlerin toplum 
yaşamındaki önemi ve değeri bir kez daha 
net bir şekilde görülmüştür.

Sürdürülebilir bir tedarik zinciri tesi-
sinde lojistik hizmetlerin önemi, teknoloji-
nin gelişmesine paralel olarak yaygınlaşan 
dijitalleşme, çevre kirliliği sonrası artan 
yeşil lojistik bilinci ve çevreye duyarlı sür-
dürülebilir taşımacılık modellerine talep 
vb. süreçlere uyum sağlamak adına pro-
aktif hareket eden Türk Lojistik Sektörü, 
ülkemizin iç ve dış ticaretine ve gündelik 
yaşam kalitemizin korunmasına geçmişte 
olduğu gibi gelecekte de önemli katkılar 
vermeye devam edecektir. Ülkemizin 
gerek yurtiçi gerekse yurtdışı ekonomik 
kalkınmasına ve hizmet ihracatına katkı 
sağlayan ve her ilimize yayılan güçlü bir 
lojistik ordusu bulunmaktadır.

Lojistik Hizmet Sağlayıcılar Derneği, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin 2. yüzyılının ilk 
günü olan 30 Ekim 2023 tarihinde ülke-
mizde ulusal ve uluslararası lojistiği temsil 
eden ve taşımacılık (karayolu, denizyolu, 
havayolu, demiryolu), depolama, katma 
değerli hizmetler (paketleme, etiketle-
me, barkodlama, paletleme vb.), sipariş 
ve stok yönetimi, destekleyici hizmetler 
(muayene, ekspertiz, gözetim, bağlama ve 
emniyete alma, konteyner astarı serimi, 
fumigasyon uygulaması), gümrükleme ve 
lojistik hizmet sigortası alanlarında iştigal 

eden firmaları aynı çatı altında bir araya 
getirmek amacıyla, lojistik sektöründe 
yeni ve güçlü bir ses olma vizyonu ile 
kurulmuştur.

Derneğimizin kuruluş tarihinden 
bugüne geçen kısa zamanda üye sayımız 
150 olmuştur. Meslektaşlarımızın bu 
desteği ile ülkemizin 7 bölgesinden üye-
lerimiz bulunmaktadır. Lojistik Hizmet 
Sağlayıcılar Derneği, Atatürk’ün göster-
diği çağdaş uygarlık düzeyine ulaşmak 
ülküsü ve ortak akıl ile hareket eden ve 
ülkemizin her ilinde üretilen lojistik hiz-
metin sesi olan bir Sivil Toplum Kuruluşu 
olacaktır.

Lojistik Hizmet Sağlayıcılar Derneği, 
sektörümüzde ve diğer sektörlerde faa-
liyet gösteren Sivil Toplum Kuruluşları, 
kamu ve yerel kurum ve kuruluşları ile 
birlikte hareket etme kültürü ve ülküsüy-
le, güçlü bir lojistik ekosistemi oluşturma 
hedefi ile sektörümüzün gelişimi için 
çalışmalarını kararlılıkla sürdürecek, böl-
gesel ve global oluşumların üyesi olarak 
lojistik sektörünün gelişmesine yönelik 
faaliyetlere liderlik edecektir.

Kısa adı “LojiDer” olan derneğimizin 
misyonunu, “Ülkemizin her ilinde, lojis-
tik sektöründe icra edilen tüm hizmetleri; 
insan, teknoloji ve sürdürülebilir sistem-
ler odaklı, geliştirerek sektörümüzü gele-
ceğe hazırlamak”, vizyonunu ise “Lojistik 
sektöründe ülkemizin ekonomik kalkın-
masına katkı verecek ulusal ve uluslarara-
sı öncü ve güçlü bir STK olmak” şeklinde 
belirlediğimizi bilgilerinize sunarız.” 

Türkiye lojistik sektörüne bir 
Sivil Toplum Kuruluşu daha 
katıldı. Kısa sürede 150 
üyeye ulaşan Lojistik Hizmet 
Sağlayıcılar Derneği LojiDer, 
ulusal ve uluslararası alanda 
lojistik hizmet veren tüm 
işletmeleri çatısı altında bir 
araya getiren yeni ve güçlü 
bir STK olma hedefinde. 

Lojistik sektörünün yeni derneği 
kuruldu

Lojistik Hizmet Sağlayıcılar Derneği
Esentepe Mh. Büyükdere Cd. Ferko Signature No: 175-7 Kat: B4 34394 Şişli - İstanbul / Türkiye

0212 996 71 80 0531 932 01 40 www.lojider.org.tr
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Değerli Meslektaşlarımız ve Basın Mensuplarımız 

2’nci Yüzyılda Lojistik 

100 yıl önce; Mustafa Kemal Atatürk “gözüm Sakarya’da, kulağım İnebolu’da” sözleri ile Kurtuluş Savaşında 
lojistiğin önemine vurgu yapmıştı. Bir asır sonra, Türkiye Cumhuriyeti’nin ikinci yüzyılına girdiğimiz ve 
“Türkiye Yüzyılı” olarak adlandırdığımız bugünlerde, ülkemizin ekonomik gelişiminde lojistik hizmetlerin 
değeri tartışılmazdır. 

Lojistik hizmetlerin toplum yaşamındaki önemi ve değeri, Aralık 2019'da başlayan ve günlük hayatımızı 
büyük ölçüde etkileyen global salgın ve 6 Şubat 2023 tarihinde ülkemizi yasa boğan asrın felaketi 
Kahramanmaraş depreminde bir kez daha net bir şekilde görülmüştür. 

Sürdürülebilir bir tedarik zinciri tesisinde lojistik hizmetlerin önemi, teknolojinin gelişimine paralel olarak 
yaygınlaşan dijitalleşme, çevre kirliliği sonrası artan yeşil lojistik bilinci ve çevreye duyarlı sürdürülebilir 
taşımacılık modellerine talep vb. süreçlere uyum sağlamak adına proaktif hareket eden Türk Lojistik Sektörü 
ülkemizin iç ve dış ticaretine ve gündelik yaşam kalitemizin korunmasına, geçmişte olduğu gibi gelecekte de 
önemli katkılar vermeye devam edecektir. Ülkemizin gerek yurt içi gerekse yurt dışı ekonomik kalkınmasına 
ve hizmet ihracatına katkı sağlayan ve her ilimize yayılan güçlü bir lojistik ordusu bulunmaktadır.

Sivil Toplum Kuruluşları, aynı amaçlar doğrultusunda çalışan, temsil ettikleri sektör adına en güçlü ses olma 
sorumluluğunu üstlenen, “Bir elin nesi var, iki elin sesi var” sözünden hareketle tek başına değil bir ekip 
halinde hareket edildiğinde başarının kaçınılmaz olduğu gerçek ve tüzel kişilerin buluşma noktasıdır. 

Lojistik Bir Bütündür 

Lojistik Hizmet Sağlayıcılar Derneği, Türkiye Cumhuriyeti’nin 2’nci yüzyılının ilk günü olan 30 Ekim 2023 
tarihinde ülkemizde ulusal ve uluslararası lojistik hizmet sağlayan ve taşımacılık (karayolu, denizyolu, 
havayolu, demiryolu), depolama, katma değerli hizmetler (paketleme, etiketleme, barkodlama, paletleme vb.), 
sipariş ve stok yönetimi, destekleyici hizmetler (muayene, ekspertiz, gözetim, bağlama ve emniyete alma, 
konteyner astarı serimi, fumigasyon uygulaması), gümrükleme ve lojistik hizmet sigortası alanlarında iştigal 
eden firmaları aynı çatı altında bir araya getirmek amacıyla, lojistik sektöründe yeni ve güçlü bir ses olma 
vizyonu ile kurulmuştur. 

7 Bölgede 150 Üye 

Derneğimizin kuruluş tarihinden bugüne geçen kısa zamanda üye sayımız 150 olmuştur. Meslektaşlarımızın 
çok değerli bu desteği ile ülkemizin 7 bölgesinden üyelerimiz bulunmaktadır. Lojistik Hizmet Sağlayıcılar 
Derneği, Atatürk’ün gösterdiği çağdaş uygarlık düzeyine ulaşmak ülküsü ve ortak akıl ile hareket eden ve 
ülkemizin her ilinde üretilen lojistik hizmetin sesi olan bir Sivil Toplum Kuruluşu olacaktır.  

Lojistik Hizmet Sağlayıcılar Derneği, sektörümüzde ve diğer sektörlerde faaliyet gösteren Sivil Toplum 
Kuruluşları, kamu ve yerel kurum ve kuruluşları ile birlikte hareket etme kültürü ve ülküsüyle, güçlü bir 
lojistik ekosistemi oluşturma hedefi ile sektörümüzün gelişimi için çalışmalarını kararlılıkla sürdürecek, 
bölgesel ve global oluşumların üyesi olarak lojistik sektörünün gelişmesine yönelik faaliyetlere liderlik 
edecektir. 

Kısa adı “LojiDer” olan derneğimizin misyonunu, “Ülkemizin her ilinde, lojistik sektöründe icra edilen tüm 
hizmetleri; insan, teknoloji ve sürdürülebilir sistemler odaklı, geliştirerek sektörümüzü geleceğe hazırlamak”, 
vizyonunu ise “Lojistik sektöründe ülkemizin ekonomik kalkınmasına katkı verecek ulusal ve uluslararası 
öncü ve güçlü bir STK olmak” şeklinde belirlediğimizi bilgilerinize sunarız.    
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emen’deki Husilerin 
Kızıldeniz’de “İsrail’le bağlan-
tılı” ticari gemilere saldırıları 
sonrası denizcilik şirketlerinin 

seferlerini askıya alması veya rotalarını 
Ümit Burnu’na kaydırmasıyla Kızılde-
niz’deki gemi trafiği önemli oranda azal-
dı. MarineTraffic verilerine göre, Aralık 
2023’te Kızıldeniz’den geçen konteyner 
gemilerinin sayısı Aralık 2022’deki gemi 
sayısına göre yüzde 25 geriledi. Bugüne 
kadar yaklaşık 900 gemi rotayı Ümit 
Burnu’na kardı. 

NAVLUNLARDA ARTIŞ BAŞLADI 
Rotanın değişmesi sevkiyat süresini 

iki haftaya kadar uzatırken, deniz taşı-
macılık navlunu da hızlı yükselişe geç-
mişti. Londra merkezli Drewry Shipping 
Consultants’a göre, 40 feet uzunluğunda-
ki konteynerlerin dünya çapındaki ortala-
ma sevkiyat maliyetleri Kasım sonundan 
bu yana neredeyse iki katına çıktı. Artış-
lar, geleneksel olarak Süveyş’i kullanan 
rotalarda da son iki hafta içinde hızlandı. 
Çin ile Hollanda’nın Rotterdam kenti ara-
sında konteyner taşımak için spot piyasa 
fiyatı 4 Ocak’ta sona eren haftada 3.577 
dolara ulaşarak bir önceki haftaya göre 
yüzde 115 artış gösterdi. Kızıldeniz’de 
yaşanan sıkıntılar pandemide olduğu gibi 

tedarik zincirinde bozulmaya ve yeni bir 
küresel konteyner krizine yol açabilir. 

Kızıldeniz’deki gerginliğin Türkiye 
ekonomisine etkisi de giderek artıyor. 
Hammadde ithalatında sıkıntıların art-
ması iç piyasada fiyatları yükseltirken, 
bazı ihracat siparişleri de yurt dışındaki 
alıcısı tarafından askıya alınmaya başla-
mıştı. Her ne kadar bu krizin uzamasının 
küresel tedarik zincirinde bazı siparişle-
rin pandemide olduğu gibi Türkiye’ye 
kaymasını sağlayabileceği düşünülse 
de henüz bu konuda somut bir gelişme 
yaşanmadı.

TRANSİT SÜRE 
2 HAFTA DAHA UZUN 

Yaşanan krizi değerlendiren Ulus-
lararası Taşımacılık ve Lojistik Hizmet 
Üretenleri Derneği (UTİKAD) Yönetim 
Kurulu Üyesi ve Denizyolu Çalışma 
Grubu Başkanı Yüksel Kahraman, Husi 
militanlarının Kızıldeniz’deki gemilere 
yönelik saldırıları küresel deniz ticare-
tinin sekteye uğramasına yol açtığını 
söyledi. Armatörler gemi mürettebatının, 
gemilerin ve yükün güvenliğini sağla-
mak amacıyla Süveyş Kanalı yerine Ümit 
Burnu’ndan geçerek rotalarını yeniden 
çizdiğini hatırlatan Kahraman, “Süveyş 
Kanalı çıkış ve varış limanlarının yerine 

göre Asya ve Avrupa arasındaki taşımacı-
lığı 9 gün ile 2 hafta arasında kısaltırken, 
Ümit Burnu’ndan geçen gemilerin transit 
süresi uzadı ve buna bağlı navlun artışları 
meydana geldi. Örnek olarak, Singapur 
ve Rotterdam arası mesafe Süveyş Kanalı 
kullanılarak yaklaşık 8.400 deniz mili iken, 
bu rotada Ümit Burnu’nun geçilmesi halin-
de mesafe yaklaşık yüzde 40 artarak 11.700 
deniz miline yaklaşıyor” dedi.

KÜRESEL TİCARETİN 
YÜZDE 15’İ SÜVEYŞ KANALI’NDAN 

1869 yılında açılarak Akdeniz’i 
Kızıldeniz’e bağlayan Süveyş Kanalı, 
gemilere Güney Atlantik ve Güney Hint 
Okyanusu rotası yerine daha kısa olan 
Akdeniz ve Kızıldeniz üzerinden Kuzey 
Atlantik ve Kuzey Hint Okyanusu gü-
zergahında seyretmeyi mümkün kılıyor. 
Dünya ticaretinin yaklaşık yüzde 15’i, 
konteyner trafiğinin ise yüzde 30’u Avrupa 
ile Asya arasındaki en kısa rota olan Sü-
veyş Kanalı’ndan geçiyor. Küresel ticarette 
ise denizyolu yaklaşık yüzde 90 oranında 
tercih ediliyor. 2021 yılında karaya otura-
rak kanaldan geçişi engelleyen Ever Given 
Gemisi’nin günde 9 milyar ABD doları 
tutarındaki ticari mal akışını engellediği 
tahmin edilmekte. 

Kahraman, “CMA-CGM, Ever Green, 

Husi saldırıları nedeniyle dev armatörlerin Süveyş Kanalı yerine rotalarını Ümit Burnu’na çevirmesi 
transit sürelerde gecikmelere ve navlun artışlarına sebep oluyor. Krizin pandemi dönemindeki 
gibi küresel tedarik zincirinde aksaklıklara ve ekipman sıkıntısına yol açabileceği öngörülüyor. 

Süveyş Kanalı krizinin kapsamı genişliyor

Navlunlar arttı, transit süre 
uzadı, kapıda ekipman 

sıkıntısı var… 
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Hapag-Lloyd, HMM, Maersk, MSC, 
ONE, Yang Ming ve ZIM Asya-Avrupa 
arasındaki servislerini Ümit Burnu’ndan 
geçerek vermeye devam ettiler. Hatların 
çeşitli güvenlik önemleri alarak Süveyş 
Kanah’ndan geçmeye yönelik çalışmaları 
bulunduğu bilinse de kesinlik kazanan 
bir sefer bilgisi henüz bulunmamaktadır” 
dedi. 

ARMATÖRLER 
EK ÜCRETLER UYGULAYACAK 

Rota değişikliği sebebiyle armatör-
lerin yoldaki yükler için veya yeni yıl 
itibarıyla yapılacak ithalat ve ihracat 
yüklemelerinde force majeure sebebiyle 
“Red Sea Charge”, “Contingency Ad-
justment Charge”, “War Risk Surcharge” 
ve “Operation Recovery Cost” adları 
altında ek ücretler uygulayabileceklerine 
yönelik açıklamalar yaptığını hatırlatan 
Kahraman, “Kat edilen mesafenin artış 
göstermesi sebebiyle Uzak Doğu navlun-

larında önemli ortanda artış gözlemlendi. 
Öte yandan armatörlerin sigorta primleri 
de doğal olarak artış gösterdi ve bu da 
navlun fiyatları üzerinde etkili oldu. Ara-
lık ayı sonunda bir önceki aya göre Uzak 
Doğu ithalat taşımaları yüzde 300 – yüzde 
400 oranında arttı” diye konuştu.

AKSAMALAR 
ARZI OLUMSUZ ETKİLEYECEK

Kahraman, rota değişikliğinin ge-
cikmelere ve navlun artışlarına sebep 
olurken, nihai tüketiciler için de yüksek 
fiyatlar anlamına geleceğini söyledi. Kah-
raman, şunları aktardı: “Aralık ve ocak 
ayında seferlerde gecikmeler olurken, 
takip eden haftalarda da zincirleme etki 
sebebiyle gecikmeler olabilecektir. Ak-
samalar Çin Yeni Yılı öncesinde tüketim 
malları arzını olumsuz etkileyecektir. Ku-
zey Avrupa’ya giden gemilere, rakiplerin-
den önce limanda yer almak için hızlarını 
artırma talimatı verilmesi muhtemel; rota 
değişikliğin olumsuzluklarını ortadan 
kaldırmak için armatörler liman uğrak 
sayısını azaltmak zorunda kalabilecek.

Konteyner limanları ise Süveyş 
Kanalı’nın 2021’de karaya oturan Ever 
Given tarafından geçişe kapatılmasının 

ardından yaşanan sıkışıklar ile baş 
etmenin yollarını aramak zorunda kala-
cak. Buna ek olarak Avrupa’daki büyük 
konteyner limanları mevcutta düşük 
kullanım oranlarına sahip ve Covid-19 
salgını sebebiyle talebin zirve yaptığı 
2021 yılının bahar aylarına göre daha iyi 
durumdalar.” 

DİĞER BİR KRİZ PANAMA 
KANALI’NDA YAŞANIYOR 

Süveyş’e ek olarak bir diğer krizin 
de Panama Kanalı’nda yaşandığına 
dikkat çeken Kahraman, “Amerika’nın 
batı kıyıları ile Avrupa arasındaki, doğu 
kıyıları ile Asya arasındaki denizyolu 
seyir süresini büyük oranda kısaltan 
Panama Kanalı’nda da kuraklık, yani 
kanaldan geçişte yararlanılan tatlı su 
miktarındaki azalma sebebiyle geçiş 
sayısı önemli ölçüde kısıtlanmış du-
rumda. Kanal geçişi için oluşturulan ve 
yapay bir göl olan Gatun Gölü nüfusu 
iki milyondan fazla Panama şehrinin 
su ihtiyacını da karşılıyor. Özellikle 
enerji sevkiyatı için tercih edilen kanalın 
kısıtlı kullanımının potansiyel olarak 
akaryakıt fiyatları üzerinde etkili olması 
bekleniyor” dedi. 

BAKAN BOLAT: KRIZ SONRASI ROTA TÜRKIYE’YE DÖNDÜ

Ticaret Bakanı Ömer Bolat ise, Kızıldeniz’deki gemi ticareti 
krizinin Türkiye’ye yaradığını vurguladı. Bolat, “Deniz 
taşımacılık şirketleri Ümit Burnu’nu dolaşmak istiyor. Bu 
şu demek; Avrupa’ya gelecek mallar, 1 ay gecikecek ve 
maliyet artacak, lojistik fiyatları artacak. Bizim de o bölgeye 
yönelik ticaretimiz açısından bir olumsuzluk oluşturuyor 
ama Türkiye’nin konumu o kadar güzel ki Avrupa, lojistik ve 

tedarik anlamında bu kayıp karşısında Türkiye’den ithalatı 
tercih etmeye başlıyor. Çünkü Türkiye’den iki günde biz 
kaliteli Türk mallarını lojistik gücümüzle beraber Avrupa 
pazarlarına çok rahat ulaştırabiliyoruz. Yani Türkiye her 
daim dünyada hangi zorluklar ortaya çıkarsa çıksın Allah’ın 
izniyle üstünlükleriyle beraber üste çıkmayı ve bu sıkıntıları 
aşmayı biliyor” dedi. 

ALTERNATIF TAŞIMA MODLARINA TALEP ARTACAK 

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı Bilgehan 
Engin, Süveyş Kanalı’nın ticari gemilerce tercih 
edilmemesinin devam etmesi durumunda 
Türkiye’yi çevreleyen taşımacılık koridorlarının 
etkileneceğini söyledi. Engin “Kısa vadede 
Doğu Akdeniz’deki limanlarda ve ülkemizin 
Akdeniz’deki limanlarında konteyner 
stokunun azalacağını, buna bağlı olarak boş 
ekipmanın azalmasını ve ihracat navlunlarının 
yükselmesini öngörebiliriz. İthalatta da benzer 
bir durum yaşanacaktır. Kahramanmaraş 
merkezli deprem sonrasında İskenderun 
Limanı’nın tam kapasiteyle çalışmaya ve 
operasyona geri dönememiş olmasından 
dolayı Mersin Limanı’nda ciddi bir yoğunluk 

vardı ve bu yoğunluk devam ediyor. Bu 
yoğunluğun kontrol altına alınması, Mersin 
Limanı’nın rahatlaması yine kısa ve orta vadede 
mümkün olacaktır. Buna ek olarak alternatif 
taşımacılık çözümleri de tercih edilmeye 
başlanacaktır. Ülkemizden Arap Yarımadası’na 
yönelik karayolu başta olmak üzere alternatif 
taşımacılık talepleri artış gösterecektir. 
Ülkemizin kuzeyinde ve güneyinde devam 
eden çatışmalar sebebiyle lojistik akışlarda 
yaşanan aksamalara rağmen Türk lojistik 
sektörü çevikliği sayesinde ihracatımızın 
devamlılığı için elinden geleni yapmaya devam 
ediyor. Sektörümüz aynı çevikliği bu süreçte de 
gösterecektir” diye konuştu. 
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B
olloré Logistics, hava ve de-
nizyolu taşımacılığı pazarları 
için 2024 yılı öngörülerini 
açıkladı. 2023 yılında deniz-

yolu taşımacılık sektörünün görünü-
münü, kapasite fazlası, değişen tüketici 
talepleri, yeni düzenlemeler ve jeopoli-
tik gerilimler şekillendirdi. Konteyner 
taşımacılığı pazarı, öngörülemeyen 
“Siyah Kuğu” olayları nedeniyle yüksek 
bir kaygı durumuna girdi. Jeopolitik 
ve makroekonomik zorluklara rağmen, 
küresel ekonomi ve konteyner talebi 
nispeten dirençli kalmayı sürdürdü. Kü-
resel liman hacmi ise tahmin edilenden 
daha iyi bir performans göstererek yıllık 
bazda yüzde 1,4 arttı ve 2024’te yüzde 
2,3’lük bir toparlanma bekleniyor.

 
GEMİ FİLOSUNDA 
YÜZDE 6,8 BÜYÜME 

2024 yılında küresel konteyner gemi-
si filosunun yüzde 6,8 oranında büyü-
mesi ve gemi teslimat kapasitesinin 2,7 
milyon TEU gibi yeni bir rekor seviyeye 
ulaşacağı tahmin ediliyor. Talep görünü-
mündeki iyileşmelere rağmen konteyner 
taşımacılığı, pandemi yıllarında biriken 
kapasite fazlası nedeniyle zorluklarla 
karşılaşmaya devam ediyor. Bu fazla 
kapasitenin, denizcilik danışmanlık 
Şirketi Drewry tarafından tahmin edilen 
yüzde 33,6’lık düşüşle konteyner navlun 
oranlarını düşürmesi bekleniyor; bu da 
önceki tahminlere göre önemli bir düşü-
şe işaret ediyor.

Drewry Arz/Talep Endeksi 2024 
için şimdiye kadar bildirilen en düşük 
puan olan 74,3 puan öngörüyor. Kârlılığı 
korumak için taşıyıcılar, oranları makul 
bir seviyede tutmak için diğer tedbirle-
rin yanı sıra boş seyir, yavaş buharlama 
ve yelken ipinin kullanılabilirliğini ve 
sıklığını ayarlamak gibi stratejiler uygu-
layacak.

HAVA KARGODA ‘KLASİK 
SEZONSALLIĞA’ DÖNÜŞ 

Covid-19 salgını sırasında maliyet-
lerde artış yaşayan ve ardından 2023’te 
keskin düşüşler yaşayan hava taşımacılı-
ğı sektörü ise, salgın öncesi seviyelere kı-
yasla yüzde 32’lik bir artış gördü. Bolloré 
Logistics Hava Taşımacılığı Tedarik 
Müdürü Claude Picciotto, son dönem-
deki piyasa dalgalanmalarına rağmen, 
“2024’te oranlar ve kapasitede istikrar ile 

birlikte ‘klasik sezonsallığın’ geri dönüşü-
nü görebiliriz” öngörüsünde bulunuyor.

IATA’ya göre talebin yüzde 4,5 oranın-
da artacağı tahmin edilirken, genel hava 
kargo pazarının 2024 yılında büyümesi 
bekleniyor. Orta Doğulu taşıyıcıların hava 
kargo talebinde yüzde 12,3 artış kaydet-
mesi beklenirken, bunu yüzde 7,7 ile Latin 
Amerika, yüzde 4,1 ile Avrupa, yüzde 3,6 
ile Asya Pasifik, yüzde 2,1 ile Kuzey Ame-
rika ve yüzde 1,5 ile Afrika takip edecek.

2024’te hava ve denizyolu taşımacılığı pazarını etkileyecek trendleri açıklayan küresel lojistik 
sağlayıcısı Bolloré Logistics, 2024’ün her iki pazar için de “zorlu bir yıl” olacağı öngörüyor. 
Denizyolunu sürdürülebilirliğe yönelik kısıtlamalar, havayolunu e-ticaret en çok etkileyecek. 

Hava ve denizyolu pazarını
HANGI TRENDLER 
ŞEKILLENDIRECEK??
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 2023 yılında hava taşımacılığı pazarında 
kapasite artışı yaşandı. Genel hava kargo 
kapasitesi, Aralık 2022’ye kıyasla Aralık 
2023’te yüzde 10 arttı; bu artışta yolcu uçak-
larıyla taşınan kargodaki yüzde 17’lik güçlü 
büyümenin de etkisi ciddi oldu. 2023’ün 4. 
çeyreğindeki yüksek sezonsal talep nedeniy-
le bazı sektör kısıtlamaları ve birikmiş işler 
olmasına rağmen kapasite çoğu bölgede 
yeterli kaldı. Havayollarının yolcu sayısın-
da önemli artışlar planlamasıyla birlikte, 
küresel hava taşımacılığı kapasitesinin gö-
rünümü muhtemelen pazar talebini aşmaya 
devam edeceğini gösteriyor. 

Küresel ortalama hava navlun oranları 
Aralık 2023’te bir önceki aya göre yüzde 8 
civarında artarken, geçen yılın aynı dönemi-
ne göre yüzde 18’lik bir düşüş gözlemledi. 
Güçlü e-ticaret genişlemesi nedeniyle başta 
Çin olmak üzere Asya Pasifik’te spot faiz 
oranlarında önemli bir artış var. 

 
2024’ün manzarasını şekillendirmesi 
beklenen temel trendler neler?

KONTEYNER PAZARI 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
KISITLAMALARIYLA UĞRAŞACAK 

Konteyner pazarının kalıcı kapasite 
fazlası sorunlarının yanı sıra yeni sürdürü-

lebilirlik kısıtlamalarıyla boğuşması bek-
leniyor. Bu tedarik sorununu çözmek ve 
yeni gemilerin piyasaya sürülmesi ile eski 
gemilerin elden çıkarılması arasında daha 
sağlıklı bir denge kurmak için taşıyıcıların 
yapısal çözümler benimsemesi gerekebilir. 
Ayrıca 1 Ocak 2024’te yürürlüğe giren 
Emisyon Ticaret Sistemi (ETS) gibi çevre 
düzenlemelerinin de önemli etkisi olacak. 
Taşıyıcılar, karbon emisyonlarını en aza 
indirme ve emisyon azaltma hedeflerine 
ulaşma konusunda baskı altında olacak, 
bu da sürdürülebilir uygulamaların ve 
yeniliklerin benimsenmesini gerektirecek.

Bu zorluklar göz önüne alındığında, 
okyanus taşımacılığı pazarının sürdürü-
lebilirlik konusunda önemli ilerlemeler 
kaydetmesi bekleniyor. Deniz taşımacı-
lığında LNG ve hidrojen bazlı yakıtlar 
gibi düşük emisyonlu yakıtlara geçiş 
yapılacak ve böylece sera gazı emisyonları 
azaltılacak. Eş zamanlı olarak elektrikli ve 
hibrit teknolojiler de ilgi görüyor ve sektö-
rün çevresel çabalarına daha fazla katkıda 
bulunuyor. 

Ancak sürdürülebilirliğe giden yol 
engelsiz değil. Konteyner taşımacılığı 
sektöründe süregelen istikrarsızlığın bu 
yıl önemli bir düşüşe yol açması bekleni-
yor; 2023 yılında İşletme Nakit Akışların-

daki yıllık yüzde 76’lık düşüş göz önüne 
alındığında, bu eğilimin devam etmesi 
kuvvetle öngörülüyor.

 
KIZILDENİZ’DEKİ KRİZ TALEBİ 
SEKTEYE UĞRATABİLİR 

Bu zorluklara ek olarak, yıl sonu 
konteyner taşımacılığı pazarı Kızılde-
niz’deki durumdan önemli ölçüde etki-
lendi. Gemilerin Ümit Burnu üzerinden 
yeniden yönlendirilmesi, transit süresinin 
artmasına (10-20 gün), Afrika liman-
larında yakıt ikmali gecikmelerine ve 
konteyner dengesizliklerine yol açtı. Bu 
durum kapasiteyi zorladı ve ek ücretlere 
yol açtı. Durumun değişkenliği ve devam 
eden kesintiler göz önüne alındığında, 
bu trendlerin 2024’te de devam etmesi ve 
küresel tedarik zincirini daha da etkile-
mesi bekleniyor. Sonuç olarak sektörün 
bu değişikliklere uyum sağlaması ve 
küresel tedarik zinciri üzerindeki etkiyi 
azaltmanın yollarını bulması gerekecek. 
Bolloré Logistics Okyanus Taşımacılığı 
Tedarik Müdürü Irwin Lefebvre “Mevcut 
değişken durum, bu yıl için öngörülen 
yavaş talebi sekteye uğratabilir” dedi. 

 
Hava taşımacılığı tarafında, hava 

kargo hedefleri olan okyanus taşıyıcıları 
varlığını sürdürecek. Pandeminin okya-
nus pazarında neden olduğu sıkışıklık, 
nakliyecilerin hava taşımacılığını tercih 
etmelerinde artışa neden oldu. CMA 
CGM, Maersk ve MSC gibi denizcilik 
devleri, bu daha hızlı taşıma modunun 
sunduğu fırsatlardan yararlanmak için 
kargo talebi için alt pazara tecavüz etme-
ye devam ediyor.

 
HAVAYOLUNU E-TİCARET 
ŞEKİLLENDİRECEK 

E-ticaret trendinin 2023 yılında hava 
taşımacılığı sektörünü şekillendirmeye 
devam etmesi bekleniyor. Online alışve-
rişlerdeki artış ve tüketicilerin hızlı tesli-
mat beklentileriyle birlikte e-ticaret, hava 
taşımacılığı talebinin önemli bir itici gücü 
olarak ortaya çıktı. İşletmeler e-ticareti 
benimsedi ve çevrimiçi varlıklarını ge-
nişletti; bu da verimli ve güvenilir hava 
taşımacılığı hizmetlerine olan ihtiyacın 
artmasına yol açtı. Taşıyıcılar ve lojistik 
sağlayıcılar, e-ticaret sektörünün gelişen 
taleplerini karşılamak için uyum sağla-
mak zorunda kaldı.

 Son olarak hava taşımacılığı, karbon 
emisyonlarını yüzde 80’e kadar azaltabi-
len Sürdürülebilir Havacılık Yakıtlarına 
(SAF’ler) odaklanacak. ReFuelEU yasası, 
SAF kullanımının minimum payını zo-
runlu kılacak ve havayolları, yakıt ve-
rimliliğini artırmak ve gürültü ayak izini 
azaltmak için filolarını modernize edecek.
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Kamyonlar 10 gün kontak kapatırsa 
ülke adeta yoğun bakıma girer!

Tırport Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Akın Arslan, “Kamyonlar kontak 
kapattığında, 10 gün içinde adeta yoğun bakıma giren ülke, kamyonlar 

yeniden sefere başladığında en erken 3 ayda tekrar normalleşebilir” dedi.

Tırport Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Akın Arslan, “Kamyonlar kontak 
kapattığında, 10 gün içinde adeta yoğun bakıma giren ülke, kamyonlar 

yeniden sefere başladığında en erken 3 ayda tekrar normalleşebilir” dedi.

Tırport Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Akın Arslan, “Kamyonlar kontak 
kapattığında, 10 gün içinde adeta yoğun bakıma giren ülke, kamyonlar 

yeniden sefere başladığında en erken 3 ayda tekrar normalleşebilir” dedi.

Tırport Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Akın Arslan, “Kamyonlar kontak 
kapattığında, 10 gün içinde adeta yoğun bakıma giren ülke, kamyonlar 

yeniden sefere başladığında en erken 3 ayda tekrar normalleşebilir” dedi.

K
amyonların, hayatımızın idamesi 
için ne kadar kritik bir role sahip 
olduğu gerçeğinin ne kadar farkın-
dayız? Kamyonların çalışmayacağı 

10 günlük bir süreç, hayatımızı ciddi anlamda 
etkiler. Kamyonların olmayacağı 10 günde 
adeta felç durumu yaşanacağını ifade eden Tır-
port Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Akın Arslan, 
şunları söyledi:

“Kamyonlar kontak kapattığında, 10 gün 
içinde adeta yoğun bakıma giren ülke, kam-
yonlar yeniden sefere başladığında en erken 3 
ayda tekrar normalleşebilir. Unutmayalım ki, 
eğer kapınıza bir ürün teslim ediliyorsa veya 
marketten bir ürünü satın alıyorsanız veya 
doktora gittiğinizde size bir tedavi uygulanı-
yorsa, bu ürünleri size bir “kamyon” getiriyor-
dur.” dedi.

Doğru yük ve doğru kamyonların istenilen 
yer ve zamanda akıllı eşleşmesini sağlayan glo-
bal lojistiğin dijital platformu Tırport’un Başka-
nı Dr. Akın Arslan, kamyonların olmayacağı 10 
günü değerlendirerek, şunları anlattı.

 
Kamyonların olmayacağı  
10 gün, hayatı nasıl etkiler? 

1.GÜN: Günlük süt ve ekmeklerin dağıtımı 
zorlaşır, kargo teslimatları gerçekleşemez, 
günlük tedarik edilen market ürünlerinin 
sevkiyatları yapılamaz.

2.GÜN: Marketlerin günlük tedarikleri 
durma noktasına gelir. Yakıt istasyonları, yakıt 
stoklarını bitirmeye başlar. Tedarik sıkıntıları-
nın halk tarafından duyulmasıyla marketlere 
ve yakıt istasyonlarına stok amaçlı hücum baş-
lar. Yakıt istasyonlarında kısıtlamalara gidilir, 
yer yer kuyruklar görünür.

3.GÜN: İçilebilir ambalajlı suya, bebek 
bezi, mama vb. kritik ürünlere erişim oldukça 

güçleşir, marketlerdeki raflardaki boşluklar 
dikkat çeker. Et ve süt ürünleri fabrikaları, 
üretimleri durdurmak zorunda kalırlar. Bazı 
yakıt istasyonlarında, stoklarının bitmesi ve 
yeni yakıt tedarik edilememesi nedeniyle 
kapanmalar başlar. Marketlerde günlük hiçbir 
ürün kalmaz.

4.GÜN: Yaşanan akaryakıt tedariği sı-
kıntısı, toplu taşımada ve servis araçlarında, 
sıkıntılar doğurmaya başlar. İnsanlar okula, 
işe giderken zorlanırlar, aksamalar olur. Mar-
ketlerdeki raflar büyük oranda boşalmaya 
başlar. Kâğıt ve temizlik ürünleri kıtlıklar 
oluşur. Tarla/seralardaki ürünler toplanamaz 
hale gelir. Hallerdeki taze gıdalar bulunduk-
ları yerde zayi olmaya başlar. Hastanelerde 
hijyen sorunları baş gösterir. İlaç ve tıbbi sarf 
malzemesi yetersizliği ortaya çıkar.  Hastane-
lerde hizmetlerde aksaklıklar dikkat çeker.

5.GÜN: Ambalajlı içme suyuna erişim 
çok güçleşir, hotel/restoran vb. yerler, gıda 
tedariği ve hijyen sorunları nedeniyle kapan-
mak ile karşı karşıya kalır, eğitime devam 
edilemez, hastanelerde sağlık hizmetleri ciddi 
aksar. Endüstriyel üretim sorun yaşanmaya 
başlar. Sokaklarda asayişi sağlamanın güçleş-
mesi sorunları ile karşı karşıya kalınabilir.

6.GÜN: Artık, marketlerin raflarında 
gıda-dışı ürünlerin dışında hiçbir şey kal-
maz. Ambalajlı su bulunamaz. Su fabrikaları 
sevkiyat yapılamadığından üretimlerini 
durdurmak zorunda kalırlar. Şehirlerde, fosil 
yakıtlarla çalışan otobüs ve minibüsler garajla-
ra çekilir. Toplu taşıma, metrolar hariç büyük 
oranda sekteye uğrar. Ülke genelinde inşaat 
faaliyetleri durma noktasına gelir. Demir-çelik 
gibi ağır sanayi, otomotiv gibi ana sanayi 
dallarında üretime ara verilmesi planlanmaya 
başlar. Seri üretimler, genel olarak zarar görür.

7.GÜN: Polis güçleri yetersiz kalır, ordu 
güçleri şehirlerdeki yağma ve ayaklanmala-
rı kontrol altına alabilmek için devreye gir-
meye başlarlar. Halk kırsal alanlara gitmeye 
çalışır. Bankalar güvenlik riskleri nedeniyle 
görevlerini yapamaz hale gelirler, emniyetli 
olmadığından şubeler kapatılır. Halktan 
taşrada yerleri olanlar şehirleri hızla terk 
ederek köylerine dönmeye çalışırlar. Yakıt 
karaborsaya düşer. Gıdaya ve ambalajlı 
suya erişim çok sınırlı hale gelir. Ülke gene-
linde büyük oranda üretim durur. Herkesin 
tek derdi, hayati idame olur.

8.GÜN: Ülke genelindeki tüm market-
ler kapanır, fırınlar yeterli un ve maya stok-
ları kalmayacağından üretimi büyük oranda 
durdururlar. Un, meyve, domates gibi 
ürünler tedarik edilemediğinden makarna 
ve diğer gıda üretim fabrikaları üretimlerini 
komple durdurmak zorunda kalırlar. Asayiş 
ülkenin bir numaralı gündemi haline gelir.

9.GÜN: Devlet kurumlarının elindeki 
araç ve imkanlarla halkın kısıtlı olarak 
beslenebilmesi için 7/24, ordu himayesinde 
seferberlik sürecine geçilir. Devletin 
organizasyonuyla kontrollü üretim ve 
dağıtım başlar. Ordu’nun kıta yükü stokları 
kullanılmaya başlar. Ailelere güvenlik 
güçleri nezaretinde karne bazlı gıda ve 
hijyen ürünler teslim edilir. Şehirlerden 
köylere göç hızlanır.

10.GÜN: Ülkede artık sıkıyönetim ve 
seferlik süreci vardır. Gıda ve yaşam için 
zorunlu ürünlere erişim, tamamen kontrollü 
hale gelir. Otoritelerin onaylamadığı hiçbir 
araç yakıt alamaz. Toplu taşıma biter, sağlık 
gibi zorunlu hizmetler ordu himayesinde 
oldukça güç koşullarda yerine getirilmeye 
başlar.
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TICARI ARAÇLAR

DD
AF, Yeni Nesil XD, XF, XG ve 
XG+ modellerinden oluşan 
Efficiency Champion serisini 
piyasaya sürüyor. Kamyonlar 

hem PACCAR MX-11 hem de MX-13 motor 
seçenekleri ve farklı kabin varyasyonları ile 
satışa sunulacak.

Her Efficiency Champion, DAF Digital 
Vision System (aynalar yerine kameralar) 
ve optimum verimlilik için tasarlanmış 
spoylerler, etekler, çamurluklar ve hava 
iletimli özel bir taban plakası içeren 
kapsamlı bir aerodinamik paket de dahil 
standart olarak birçok yakıt verimliliği 
özelliği ile donatılacak. Efficiency 
Champion’da ayrıca düşük yuvarlanma 
direncine sahip lastikler, standart olarak 
Tahmini Hız Sabitleyici ve güçlü PACCAR 
MX motor freni de yer alıyor.

Son derece düşük ağırlığı ve 
Uyarlanabilir Hız Sabitleyici gibi gelişmiş 
yerleşik sistemleriyle birlikte Efficiency 
Champion, verimlilik gücüyle öne çıkıyor. 

YENİ MOTOR YAZILIMI
Halihazırda teslim edilmiş olan tüm 

Yeni Nesil DAF araçlarında güncelleme 
olarak da kullanılabilen yeni nesil motor 
yazılımı sayesinde verimlilik daha da 
optimize edildi. Yeni yazılım sadece 
motorun sessiz ve dengeli çalışmasını 

sağlamakla kalmıyor aynı zamanda 
DAF’ın tahmini bakım işlemlerini 
kolaylaştırmayı amaçlayan çevrimiçi filo 
yönetim platformuna gelecekte yapılacak 
eklemelerde kullanılmaya da hazır hale 
geliyor. Bu sayede kamyon, ana merkezi 
ve bayisi ile sürekli iletişim halinde 
olarak maksimum araç kullanılabilirliğini 
sağlamak için proaktif veya gerektiğinde 
önleyici bakım önerisinde bulunabiliyor.

EN UYGUN 
OTOYOL ÜCRETLERİ

Efficiency Champion’ın optimum 
verimliliği ve düşük CO2 emisyonları 
sayesinde bu araçlar altı yıla kadar CO2 
Class III olarak sınıflandırılabiliyor, 
böylece geleneksel güç aktarma 
organlarına sahip araçlar için Almanya’da 
uygulanan en uygun otoyol geçiş 
ücretlerine tabi oluyor. Bu da kilometre 
başına 1,6 sente varan otoyol ücreti 
tasarrufu anlamına geliyor. 

HVO
DAF XD, XF, XG ve XG+ Efficiency 

Champion serisi ayrıca Hidrojenle 
İşlenmiş Bitkisel Yağ (HVO) ile 
çalışabilecek şekilde donatıldı. Bu yeni 
nesil biyoyakıtlar CO2 emisyonlarında 
yüzde 90’a varan azalmalar sağlayarak 

DAF yeni Efficiency Champion serisini pazara sunuyor. XD, XF, XG, XG+ 
modellerinde sunulacak yeni DAF serisi tasarrufu ile öne çıkıyor. 

DAF DAF Efficiency ChampionEfficiency Champion  
verimlilik çıtasını yükseltiyor! verimlilik çıtasını yükseltiyor! 

DAF’ın Yeni Nesil araçlarının düşük 
karbon ayak izine önemli bir katkıda 
bulunuyor.

ULTRA MODERN 
ADAS SİSTEMLERİ 

Yeni Nesil DAF XD, XF, XG veya XG+ 
Efficiency Champion siparişi verenler, 
kamyonlarını 2024 yılında teslim alacak. 
Bunun anlamı, sürücüye yardımcı olmayı 
amaçlayan Gelişmiş Sürücü Yardım 
Sistemlerinin (ADAS), Gelişmiş Acil 
Durum Fren Sistemi, Drive off assist, 
DAF Side & Turn Assist, Speed Limit 
Recognition ve Şeritten Ayrılma Uyarı 
Sisteminin en güncel sürümleri de dahil 
standart olarak sunuluyor. 

LOWEST TCO
DAF Pazarlama ve Satıştan Sorumlu 

Yönetim Kurulu Üyesi Bart Bosmans, 
“Yeni Nesil DAF XD, XF, XG ve XG+’ın 
her biri kendi segmentinde tartışmasız 
verimlilik şampiyonudur. DAF Transport 
Efficiency felsefemize uygun olarak 
Efficiency Champion kamyonlarımız 
bu alandaki lider konumumuzu bir kez 
daha kanıtlıyor. Bu son derece verimli 
modeller, her operatöre en düşük yakıt 
tüketimi maliyetlerini ve en uygun otoyol 
ücretlerini sağlıyor” ifadelerinde bulundu.
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eeDaily, Almanya’da kamyonet 
ve teslimat kamyonetleri 
kategorisinde Avrupa Sürdü-
rülebilir Taşımacılık Ödülü 

2024 ve İspanya’da Motor Axel Sprin-
ger Ödülleri 2023’te kazandığı En İyi 
Sürdürülebilir Ticari Araç unvanıyla 
ödül kotasını yükseltti. Bu ödüller, 
IVECO’nun 2023 “What Van?” yarış-
masında şimdiden “One to Watch” 
olarak tanınan yerel emisyonsuz ürün 
gamının başarılı geçmişine katkıda 
bulunuyor. eDaily, daha önce ‘Yüksek 
Övgüye Değer’, ‘Ticari Minibüsler’ 
Ödülleri’nin ‘Büyük E Van’ katego-
risinde ‘Yüksek Övgüye Değer’ ve 
2023’te Neomotor Ödülleri’nde ‘Yılın 
Ticari Aracı’ olarak da ödüllere layık 
görülmüştü. 

Avrupa Sürdürülebilirlik Ulaştırma 
Ödülü’nün iş ve bilim sektörlerinin, 
derneklerin ve medyanın tanınmış 
temsilcilerinden oluşan bağımsız jüri 
heyeti, eDaily’yi ödülün sahibi olarak 
seçti, çünkü: “eDaily ile IVECO, Hafif 
Ticari Araç sektöründeki uzmanlığını 
bir kez daha ortaya koyuyor; Daily 
‘electric twin’ bataryalı-elektrikli ve 
yerel emisyonsuz hafif ticari araç paza-
rındaki tüm boşlukları kapatıyor. İster 
panel van ister tek veya çift kabinli şasi 
olsun, model çeşitliliği, muazzam üst 
yapı çeşitliliği, 3,5 ton çekme kapasitesi 
ve dizele kıyasla ekonomik çalışmasıy-
la yeni standartlar belirliyor.”

Bu yıl yedincisi düzenlenen Avrupa 
Sürdürülebilirlik Taşımacılık Ödülü, 
ticari araç sektöründeki şirketleri sür-
dürülebilirliği ve çevre dostu ürün ge-
liştirmeyi benimsemeye teşvik ediyor. 
Sürdürülebilir ve sorumlu işletmecili-
ğin yalnızca sosyal ve çevresel sorunla-
rın ele alınmasına katkıda bulunuyor. 
Aynı zamanda şirketlerin çevre dostu 
ticari araçlar sunarak kârlılıklarını ve 
rekabet güçlerini artırmalarını sağladı-
ğını göstermeyi amaçlıyor.

eDaily ayrıca Axel Springer’in 
İspanya’da yayınlanan online medya 
ve otomobil dergilerinin binlerce oku-
yucusu tarafından Motor Axel Springer 

Ödülleri’nin bu kategorideki ilk edis-
yonunda En İyi Sürdürülebilir Ticari 
Araç seçildi. Bu unvan, serinin elektro 
mobiliteyi benimsemek ve filolarını bu 
sürdürülebilir tahrik sistemine geçir-
mek isteyen operatörler için mükemmel 
bir çözüm olduğunu doğruluyor.

ELEKTRİKTEN DAHA FAZLASI!
Kısa süre önce performansını daha 

da yükseltmek üzere geliştirilmiş olan 
eDaily, elektrikli hafif ticari araçlara 
yönelik uygulama yelpazesini genişle-
terek ulaşımın karbonsuzlaştırılmasına 
ve kentsel alanlarda hava kirliliğinin 
azaltılmasına önemli ölçüde katkıda 
bulunuyor. Şehir içi gerçek dünya kul-
lanımında 400 km’ye kadar menzil sağ-
layan öncü modüler batarya teknolojisi 
ile öne çıkıyor. Dördüncü bir akü 72C 
üzerinde 7,2 ton GVW ve 5100 mm şasi 
kabin modelleri ile yapılandırılabiliyor. 
115 kW hızlı şarj ile üç ve dört bataryalı 
versiyonlar 20 dakika gibi kısa bir süre-
de 100 km hıza ulaşabiliyor.

IVECO’nun elektrikli hafif aracı, 
Daily serisinin iddialı sağlam şasisne 
sahiptir ve üst şasiden hiçbir parça 
çıkıntı yapmaz. Dijital ve analog ara-
yüzler (CAN BUS 2.0B gibi) ile birlikte 

eDaily’yi dönüşümler için en çok yön-
lü ve eksiksiz EV tabanı haline getirir. 
Araç, 50 kW’a kadar yeni ePTO serisi 
sayesinde her görev için mükemmel 
bir sıfır emisyonlu çözüm sunuyor.

AIR-PRO pnömatik süspansiyon, 
eDaily’nin öne çıkan bir diğer özelliği. 
Bu benzersiz sürekli sönümlemeli 
süspansiyon yumuşak bir sürüş 
sağlarken gövde yalpalamasını da 
azaltıyor. Buna ek olarak, hafıza fonk-
siyonu ile boşaltma için araç şasi yük-
sekliği ayarlanabiliyor ve tekrarlanan 
teslimatlar için kaydedilebiliyor. 

100 bağlantılı eDaily, müşteri-
lerin aracın çalışma süresini ve iş 
verimliliğini en üst düzeye çıkarma-
sını sağlıyor. Yeni tanıtılan dinamik 
dijital sürücü ekranına ve etkileyici 
multimedya ekranına sahiptir ve 
bilgi-eğlence sistemi veya eDaily Ro-
uting uygulaması aracılığıyla Akıllı 
Yönlendirme özellikleri sunuyor. 
Sürücüye tahmini menzil hakkında 
veri sağlamak ve ara şarj konusunda 
tavsiyelerde bulunmak için Yapay 
Zekâ kullanılıyor ve sürücünün tama-
men görevine odaklanmasını sağlanı-
yor. eRemote kontrolleri, sürücülerin 
ve filo yöneticilerinin Easy Daily 
uygulaması veya IVECO ON portalı 
aracılığıyla aracın ayarlarını uzaktan 
yönetmelerini sağlıyor. Filo yöneticisi, 
aracın aktif ve pasif güvenliğini sağ-
lamak için ADAS ayarlarının yanı sıra 
Hi-Matic ayarları ve Eco Modu gibi 
araç işlevlerinin durumunu uzaktan 
kontrol edebiliyor. 

Iveco eDaily, Avrupa Sürdürülebilir Taşımacılık Ödülü 2024 ve İspanya’da Motor Axel Springer Iveco eDaily, Avrupa Sürdürülebilir Taşımacılık Ödülü 2024 ve İspanya’da Motor Axel Springer 
Ödülleri 2023’te kazandığı En İyi Sürdürülebilir Ticari Araç unvanıyla ödüllerine yenilerini ekledi. Ödülleri 2023’te kazandığı En İyi Sürdürülebilir Ticari Araç unvanıyla ödüllerine yenilerini ekledi. 

IVECO eDaily, Avrupa’da 
sürdürülebilirlik ödüllerini topluyor 
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11
998 yılında pazara sunulan, hafif 
kamyon segmentinin en güçlü 
modellerinden Mercedes-Benz Atego, 
25’inci yaşını kutladı.

Mercedes-Benz Atego, 25’inci yaşını 
kutladı. İlk kez 1998 yılında RAI Uluslararası 
Ticari Araç Fuarı’nda tanıtılan ve farklı taşı-
macılık amaçlarına uygun olarak geliştirilen 
Atego, 14 yıl içinde segmentinin vazgeçilmez 

MERCEDES-BENZ ATEGOMERCEDES-BENZ ATEGO 25 yaşında25 yaşında

töreninde 10 farklı kategoride ödüller 
takdim edildi.  

Çevresel, sosyal, yönetişim alanla-
rında sorumlu, paydaş katılımını göze-
ten Otokar, sürdürülebilirlik çalışmaları 
kapsamında iş stratejisini güçlendirecek, 
çevreye, insana ve geleceğe saygılı bir 
yol haritası izliyor. Elektrikli ve alternatif 
yakıtlı araçların geliştirilmesine yönelik 
projelerin yanı sıra, üretimde sera gazı 
emisyonlarının azaltılmasına odaklanan 
teknolojilere de yatırım yapan Otokar, 

organizasyonda “Çevre Ödülü” nün 
sahibi oldu.

Çalışanlarını en büyük sermayesi 
olarak değerlendiren, kurumsal politika 
ve uygulamalarını insanı merkeze alan 
bir yaklaşımla geliştiren Otokar, ikinci 
ödülünü ise İnsan Kaynakları alanın-
da aldı. 2022 yılı Türkiye İş Kurumu 
(İŞKUR) verilerine göre Sakarya’da en 
fazla istihdam gerçekleştirerek 1’inci sı-
rada yer alan Otokar, törende “İstihdam 
Ödülü”nün de sahibi oldu.

O
tokar, kuruluşunun 106. yılını 
kutlayan Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası (SATSO) 
tarafından geleneksel hale 

getirilen “Sakarya’nın Yıldızları Ödül 
Töreni”nde 2 ödüle birden layık görüldü. 

Sakarya Valisi Yaşar Karadeniz, Sakar-
ya Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem 
Yüce, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, SATSO 
Başkanı Akgün Altuğ katılımıyla Sakarya 
Radisson Blu Hotel’de gerçekleştirilen ödül 

SATSOSATSO’dan’dan OTOKAROTOKAR’a 2 ödül birden’a 2 ödül birden 

modellerinden biri haline geldi. Sınıfının 
en geniş ve konforlu kabinine sahip Ate-
go, Türkiye pazarının ihtiyacına yönelik 
4 x 2 tahrik düzeninde 10, 15 ve 16 ton; 
6 x 2 tahrik düzeninde ise 24 ton olmak 
üzere toplamda 4 farklı tonaj alternatifiyle 
müşterilerinin beğenisine sunuluyor. 
Hem kamu uygulamaları hem de dağıtım 
taşımacılığı ve inşaat sahası gibi farklı 
kullanımlara yönelik olarak, özel tasa-
rım seçenekleriyle sunulan Atego’nun, 
kompakt tasarımlarının yanı sıra, hafif 
yük uzun mesafe taşımacılığına özgü bir 
tasarımı da bulunuyor.

Pazara sunulduktan sonra 1 yıl 
içinde karayolu taşımacılık dünyasını 
kendine hayran bırakan Mercedes-Benz 
Atego, 1999 yılında “Yılın Uluslararası 
Kamyonu” ödülünü kazandı. Atego, ilk 
defa 2004 yılında gerçekleştirilen model 
revizyonu kapsamında, teknolojide çığır 
açan yeni bir şanzıman sistemiyle dona-
tıldı. ABS ve ASR emniyet sistemleri, Fren 
Yardımcısı Sistemi ve Telligent otomatik 

vites değiştirme sistemine sahip 
G85-6 şanzıman, sürüş konforunu 
sadece Mercedes-Benz’in ağır hizmet 
kamyonlarında sunulan bir seviyeye 
çıkardı. Motor serisi, geliştirilmesi-
nin yanı sıra, BlueTec SCR emisyon 
teknolojisi sayesinde de Euro IV ve V 
veya EEV emisyon standartları gerek-
lilikleriyle uyumlu hale getirildi.

Mercedes-Benz yıldızını taşıyan, 
dağıtım taşımacılığında uzman aracın 
2. nesil Euro VI uyumlu motora sa-
hip model serisi 2013 yılında üretim 
hattından indirildi. Motor güç çıkışı 
seçenekleri 115 kW ile 220 kW arasın-
da değişen modelde yüksek emisyon 
kalitesi gerekliliklerine rağmen, yakıt 
tüketimi ortalama yüzde 5 oranın-
da azaltıldı. Atego’nun “ağır abisi” 
Mercedes-Benz Actros model serisin-
de sunulan Powershift 3 şanzıman, 
Atego’da da EcoRoll moduyla birlikte 
müşteri beğenisine sunularak yüksek 
sürüş konforunu standart hale getirdi.
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DD
AF Trucks Başkanı Harald Seidel, 
Avrupa Otomobil Üreticileri 
Birliği’nin (ACEA) Ticari Araç 
Kurulu Başkanı olarak seçildi. 

Seidel, görevi geçtiğimiz iki yıl boyunca 
başkanlık yapan Volvo Group CEO’su 
Martin Lundstedt’ten devraldı. 

Yeni Başkan Seidel, 2024 yılının Avrupa 
kamyon endüstrisi için oyunun kurallarının 

DAFDAF Başkanı Seidel ACEA Ticari Araç Kurulu’na liderlik edecekBaşkanı Seidel ACEA Ticari Araç Kurulu’na liderlik edecek 

artıran eyleme geçirilebilir bilgiler sunan 
ortak bir çözüm için pazar araştırması 
ve teknik keşif sürecinde. 

TDK gibi etkili kuruluşlarla çalış-
manın, bilgi toplama alanında daha 
fazla yenilik yapmak için çok önemli 
olduğunu söyleyen Goodyear Küresel 
Operasyonlar ve Teknolojiden Sorumlu 
Kıdemli Başkan Yardımcısı Chris Helsel 

“TDK’nın sensör ve elektronik alanında-
ki uzmanlığı, bir lastiğin sağlayabileceği 
faydayı en üst düzeye çıkarmada etkili 
olacaktır. Araçların kendilerinin daha 
akıllı, daha güvenli ve daha sürdürü-
lebilir olduğu bir mobilite geleceğine 
doğru ilerliyoruz. Bunun gibi işbirlikleri 
bu hedeflere ulaşmada kritik bir rol 
oynayacaktır” diye bilgi verdi. 

G
oodyear ve TDK Corporation 
lastiklere ve araç 
ekosistemlerine entegre akıllı 
donanım ve yazılımların 

geliştirilmesini, benimsenmesini 
hızlandırmak amacıyla yeni nesil lastik 
çözümlerini ilerletmek için bir iş birliğine 
gitti. İşbirliğiyle, Goodyear’ın lastik 
geliştirme, akıllı çözümler ve endüstri 
trendleri konusundaki bilgi birikiminin, 
TDK’nın yazılım, sensör ve elektronik 
bileşen konularındaki uzmanlığıyla 
birleştirerek pazara gelişmiş bir lastik 
algılama sistemi sunması hedefleniyor.

 Otomotiv endüstrisinin teknolojik 
olarak gelişmeye devam ettiğinin ve bunun 
da yoldan lastiğe ve araca kadar tüm bile-
şenlerinde gerçek zamanlı bilgi toplamaya 
daha çok ihtiyaç duyulmasını beraberinde 
getirdiğini söyleyen TDK Corporation 
Amerika Genel Merkezi Genel Müdürü 
Jim Tran, “Bu iş birliği, hem teknolojiyi 
hem de müşterilerin pazardaki en yüksek 
performanslı sensör teknolojisine erişimini 
hızlandıracak. Otomotiv sektöründe dünya 
çapında bir pazar lideri olan Goodyear ile 
bu işbirliğini dört gözle bekliyoruz” dedi.

 İki sektör lideri hali hazırda, araç per-
formansını, güvenliğini ve verimliliğini 

GOODYEARGOODYEAR’dan ’dan TDKTDK ile  ile 
lastik zekası teknolojisi için işbirliğilastik zekası teknolojisi için işbirliği

değişeceği bir yıl olacağını aktararak, 
“Öncelikle, kamyon ve otobüsler için daha 
iddialı karbonsuzlaştırma hedeflerini 
yasaya dahil eden ağır hizmet araçlarına 
yönelik CO2 yönetmeliği müzakereleri-
nin önümüzdeki aylarda tamamlanması 
gerekiyor. Hiç kimsenin şüphesi olmasın: 
kamyon ve otobüs üreticileri karayolu taşı-
macılığının karbonsuzlaştırılmasına yar-
dımcı olmak için tüm çabalarını harcıyor. 
Ancak politika yapıcılar, araç üreticilerine 
yönelik iddialı hedefleri, pazara girişlerini 
sağlamak için eşit derecede iddialı koşul-
larla eşleştirmelidir.” 

“Avrupa’nın tüm ağır hizmet taşıma-
cılığı ekosistemi, sadece kamyon üreticile-
rinin değil, çok çeşitli kamu ve özel sektör 
aktörlerinin çabalarını içeren hızlı bir 
dönüşüme ihtiyaç duyuyor” uyarısında 
bulunan Seidel sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Ancak çabalarımız üç önemli unsurun 
eksikliği nedeniyle sekteye uğruyor: şarj 

ve hidrojen dolum altyapısı, etkili kar-
bon fiyatlandırma planları ve taşımacılık 
operatörlerinin geleneksel araçları sıfır 
emisyonlu modellerle değiştirmelerini 
destekleyecek tedbirler.” 

“Kamyonlar, malların tüketicilere 
ulaşmasını sağlayan ve toplumu hare-
ket halinde tutan en esnek, duyarlı ve 
ekonomik taşıma şekli olmaya devam 
ediyor. Avrupalı politika yapıcılar, kritik 
Avrupa seçimleri ve 2024’teki yeni Av-
rupa Komisyonu görevi öncesinde bunu 
gözden kaçırmamalıdır” diye ekledi 
Seidel. “Birlikte, daha iyi bir iş birliği ile 
hem iklim değişikliği ile mücadele edebi-
lir hem de rekabetçiliği koruyabiliriz.”

DAF Trucks Başkanı Harald Seidel, 
DAF Trucks, Daimler Truck, Ford Trucks, 
Iveco Group, MAN Truck & Bus, Scania 
ve Volvo Group CEO’larını bir araya 
getiren ACEA Ticari Araç Kurulu üyeleri 
tarafından kurul başkanı olarak seçildi.Harald Seidel
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II
suzu Motors Limited ve Honda 
Motor Co. Ltd tarafından ortak 
olarak geliştirilen ağır hizmet 
kamyonu GIGA FUEL CELL’in 

Japonya’daki halka açık yollarda 
testlerine başlandı. Eylül 2024’e kadar 
sürmesi planlanan bu tanıtım testi 
sayesinde iki şirket, aracı 2027’de 
piyasaya sürmeden önce veri toplama, 
bilgi biriktirme ve teknik sorunları 
belirleme konularında ilerleme 
kaydetmeye devam edecek. 

Isuzu ve Honda, yakıt olarak 
hidrojen kullanan ve CO2 salınımı 
yapmayan yakıt hücresi teknolojisinin, 
uzun mesafeli sürüş, büyük yük 
kapasitesi, hızlı yakıt ikmali gerektiren 
verimli taşımacılık için gerekli 
olan ağır hizmet kamyonlarının 
karbon nötrlüğünü sağlamak için 
etkili olacağına inanıyor. Hidrojen 
yakıt hücresi ile çalışan ağır hizmet 
kamyonları üzerinde ortak araştırma 
yapmak üzere Ocak 2020’de bir 
anlaşma imzalanmasından bu 
yana, iki şirket yakıt hücresi sistemi 
ile ağır hizmet kamyonlarının 
uyumluluğunun doğrulanması 
ve araç kontrol teknolojileri gibi 
temel teknolojiler için bir dayanak 
oluşturulması üzerinde çalışıyor. 
İki şirket, ortak araştırma sayesinde 
elde edilen teknoloji, deneyim ve 
bilgi birikiminden tam anlamıyla 

ISUZUISUZU veve HONDAHONDA’nın hidrojenli kamyonu teste çıktı’nın hidrojenli kamyonu teste çıktı

Lisansı’nı tamamladı. 12 yılı aşkın 
süredir lastik sektöründe çalışan ve 
son olarak Prometeon Türkiye İş 
Geliştirme Müdürü olan Bor daha 
önce Ticari Pazarlama Müdürü 
olarak Prometeon’un Türkiye, Rusya 
ve Bağımsız Devletler Topluluğu’nu 
(BDT) kapsayan 11 ülkedeki 
büyümesinde önemli rol üstlendi. 

İlke Bor’un Kuzey Avrupa 
Pazarlama Müdürü olarak atanması 
Prometeon Türkiye’nin Grup içinde 
önemli bir yönetim ve üretim 
merkezi olmasının yanında bir 
yetenek merkezi olduğunu da ortaya 
koyuyor. Yıllar içinde şirketin birçok 

global pozisyonuna Türk yöneticiler 
tercih edildi. İlke Bor da bu atamayla 
Prometeon Tyre Group’un üstü düzey 
global pozisyonlarında görev alan 
Türk yöneticiler arasında yerini aldı. 

P
rometeon Türkiye İş 
Geliştirme Müdürü olarak 
görev yapan İlke Bor, Kuzey 
Avrupa Pazarlama Müdürü 

olarak atandı. Bor, İngiltere, İrlanda 
ve İskandinavya’nın içinde yer aldığı 
Kuzey Avrupa Bölgesi’nde şirketin 
pazarlama stratejisinden sorumlu 
olacak. Bor, Prometeon’un bölgedeki 
satışlarını ve pazar payını artırmanın 
yanında bölgedeki müşterileri yaygın 
SuperTruck bayi ağı ile destekleyecek.

İlke Bor, Yıldız Teknik 
Üniversitesi’nde Makine Mühendisliği 
bölümünden mezun olduktan sonra 
Koç Üniversitesi’nde İşletme Yüksek 

PROMETEONPROMETEON Kuzey Avrupa Pazarlama Müdürlüğüne Kuzey Avrupa Pazarlama Müdürlüğüne 

İLKE BOR İLKE BOR atandıatandı  

yararlanarak ilk kamyonu 2027 
yılında piyasaya sunmayı planlıyor.

Honda’nın yakıt hücresini 
sağladığı kamyon altyapısının ise 
ISUZU’dan alındığı GIGA FUEL 

CELL, 25 tonluk 8x4 rijit bir kamyon 
olarak öne çıkıyor. 320 KW güç üreten 
elektrikli motora sahip olan kamyonun 
800 kilometreden fazla menzile sahip 
olması hedefleniyor. 
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SCANIA

S
cania, taşımacılık sektöründe trendleri belirleyen SUPER mo-
delinin ilk teslimatlarına başladı. 2023 yılının son döneminde 
Scania, ulusal ve uluslararası taşımacılık hizmeti gerçekleş-
tiren 20 farklı Scania kullanıcısı firmaya 21 adetlik teslimat 

gerçekleştirildi. Beykoz Kundura Fabrikası’nda gerçekleştirilen teslimat 
töreninde İntegral Lojistik, Sultantur Uluslararası Nakliye, Sinan Aydın 
Kardeşler Tarım Ürünleri, Transtur Uluslararası Nakliyat, Öz Mumcu 
Gıda, Ftm Lojistik, Ug Demir Çelik, İmamoğulları Lojistik, Öztorunlar 
Uluslararası Taşıma, İbrahim Şeflek Nakliye, Aktur Taşımacılık, Alper 
Frigo Lojistik, Aslan Uluman, Karaerler Nakliye, Ereli Grup Lojistik, Erçal 
Fındık, Nev Anka Nakliye, Zelal Uluslararası Nakliyat ve Ayyıldız Hazır 
Beton yeni araçlarını Scania Türkiye Ülke Müdürü Per Stümer ve Doğuş 
Otomotiv Scania Satış Müdürü Bayazıt Canbulat’tan teslim aldılar. 

Scania Satış Müdürü Bayazıt Canbulat “Düşük yakıt tüketimi ile 
pazarda merakla beklenen ve bugüne kadar aldığı, “En Tasarruflu 
Kamyon”, “Yeşil Kamyon” gibi ödüllerle ünvanını tescil ettiren Super 
modelimiz, uluslararası ve yurtiçi taşımacılık gerçekleştiren filoların ve 
bireysel taşımacılık yapan kullanıcıların tercih nedeni oluyor. Bugün tes-
lim ettiğimiz araçların hepsi 5 bakım anlaşmalı 4 yıllık servis kontratına 
sahip” şeklinde konuştu. 2023 yılını da değerlendiren Canbulat “2023 
yılı ağır ticari araç pazarı 37 bin adedin üzerinde kapanacak. Scania 
olarak 2.700 adetlik satışla başarılı bir yılı geride bırakıyoruz. Kasım 
sonu TAID rakamlarına baktığımızda Scania, ithal markalar arasında 
yine en çok tercih edilen marka oldu. Aynı şekilde toplam pazarda da 
3. sırada yer alıyoruz. 2024 yılında ise pazarın bir miktar daralmasını 
öngörüyoruz. Ancak Scania olarak biz satış adedi ve pazar payı olarak 
konumumuzu korumak istiyoruz” dedi. Scania Türkiye Ülke Müdürü 
Per Stümer ise “Türkiye, Scania için önem verilen bir pazar. Çünkü 
Türkiye, stratejik bir lokasyonda yer almaktadır. 2023 yılı Scania için iyi 
bir yıldı. 2024 yılını zorlukların olabileceği bir yıl olarak düşünüyoruz. 
Özellikle Super modelimizin pazarda çok beğenileceğini düşünüyoruz. 
Lojistik eko sisteminde sürdürülebilirliğin de sözünü veriyoruz. Yeni 
ürünümüzle zorlu yılı atlatacağımızı düşünüyoruz” dedi.

Scania SUPER 
Türkiye’de sahipleriyle 

buluşmaya başladı

DSV, filosunu Volvo FH Electric 
kamyonlarla güçlendirdi

M
arubeni Dağıtım ve Servis A.Ş. distribütörlü-
ğünde temsil edilen Volvo Trucks’ın “2024 
Uluslararası Yılın Kamyonu” ödüllü Volvo FH 
Electric modelinden oluşan filo teslimatı DSV 

Lojistik firmasına yapıldı. İlk defa bir elektrikli kamyon filo 
teslimatına ev sahipliği yapan İTÜ Fuat Külünk Yüksek Gerilim 
Laboratuvarı’nda gerçekleştirilen törende konuşan Marubeni 
Dağıtım ve Servis A.Ş. Genel Müdürü Eşref Zeka, “Bugünkü 
teslimatımız sektörde bir ilk ve büyümenin bir parçası ama 
onun ötesinde sürdürülebilirlik hedeflerimize doğru atılan 
çok değerli bir adım. Teslimatımızın tüm lojistik sektörüne 
farkındalık anlamında, özellikle elektromobilitenin gelecek 
için vazgeçilmez olduğunu hatırlatmasını diliyorum” dedi. 
Bunun uzun bir yolculuk olduğunu ve tüm ekosistemin, tüm 
paydaşların birlikte ortak anlayış ile hareket etmesi gerektiğini 
ifade eden Zeka, bu ortak anlayışın Marubeni, Volvo Trucks 
ve DSV Lojistik ile hayata geçmiş olduğunu vurguladı. DSV 
Lojistik CEO’su Ozan Önder, kısa ve uzun vadeli hedeflerin-
den söz ederek, “Karbon emisyonlarımızı azaltmak, DSV’nin 
gelecek hedefinin merkezinde yer almaktadır. Sürdürülebilirlik 
hedeflerimize ulaşmaya çalışırken bizi destekleyecek yeni 
girişimler ve teknolojileri uygulamak için departmanlarımız ve 
ülkeler genelinde sektör ortaklarımızla birlikte çalışmaktayız. 
Volvo Trucks markasıyla yapılan bu anlaşma, doğru ticari ve 
çevre koşulları sağlandığında elektrikli filo değişiminin önemli 
bir örneğidir” dedi. Volvo Trucks Uluslararası Kıdemli Başkan 
Yardımcısı Per-Erik Lindström de konuşmasında, “Hedefimiz, 
2030 yılına kadar küresel olarak sattığımız tüm kamyonların 
%50’sinin elektrikli olmasıdır. Elektrikli kamyonlarımız, farklı 
uygulamalar ve segmentler için çoklu dingil konfigürasyonları, 
değişken pil konfigürasyonları ve toplam enerji depolama 
kapasitesine sahip ve şu anda tek bir şarjla yaklaşık 300 km 
gidilebilmektedir ve bu menzil daha da artacaktır” dedi. Mar-
kanın uluslararası başarılarından söz eden Marubeni Dağıtım 
ve Servis A.Ş. Ticari Araçlar COO’su Kıvanç Kızılkaya ise, 2024 
yılında tarihinde ilk kez Uluslararası Yılın Kamyonu ödülünün 
seri üretimdeki bir elektrikli kamyon olan Volvo FH Electric 
modeline verildiğini söyledi.  

TARAÇLAR
İCARİ 

VOLVO TRUCKS
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A
dapazarı fabrikasında teslimatlarına 
devam eden Tırsan; İstanbul 
merkezli TTS Uluslararası Nakliyat’a 
21 adet Tırsan Tenteli Perdeli 

Maxima Plus teslim etti. Teslimat töreninde 
açıklamalarda bulunan Tırsan Treyler Yönetim 
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, “TTS 
Uluslararası Nakliyat ile kurulduğu günden bu 
yana başarılı bir iş birliği içerisindeyiz, bundan 
gurur duyuyoruz, bu iş birliğimizin daha uzun 
yıllar devam edeceğine inanıyorum” dedi. TTS 
Uluslararası Nakliyat Yönetim Kurulu Başkanı 
Ferhan Demirel ise, “Tırsan, kurulduğumuz 
günden bu yana en büyük iş ortağımız. Son 
yapmış olduğumuz yatırımla birlikte tamamı 
Tırsan araçlarından oluşan filomuzdaki Tırsan 
araç sayısını 75 adede yükselttik. Ayrıca, Tırsan 
SCS X+’ın Mekanik çatı kaldırma imkanının 

olması operasyonlarımızı daha da hızlandırdı. 
Bu sayede, en kısa sürede müşterilerimizin 
ihtiyacına tam olarak karşılaya biliyoruz.  Öte 
yandan aracın güçlü üst yapısı ve KTL kaplı 
şasisi ile uzun ömürlü bir yatırım yapmış olduk 
ve araçlarımızı 10 yıl garanti altına aldık” 
açıklamalarında bulundu.

ENVEROĞLU NAKLİYAT  
50. TIRSAN ARACINI TESLİM ALDI 

Enveroğlu Nakliyat, 16 adet Tırsan Tenteli 
Perdeli Maxima Plus yatırımıyla, Tırsan araç 
sayısı 50 adede çıkardı. Teslimat töreninde 
açıklamada bulunan Tırsan Treyler Yönetim 
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, “Tam 46 yıldır 
müşterilerimizi dinleyerek; sürekli geliştiriyor 
yaptığımız her işe değer katıyoruz. Sektörün 

değişen ihtiyaçları doğrultusunda en verimli 
ve en kaliteli çözümü sunarak, yurt içi ve yurt 
dışında her sektörden müşterimizin rekabet 
gücünü artırıyoruz” dedi. Enveroğlu Nakliyat 
Yönetim Kurulu Başkanı Süleyman Gencer, 
“Tırsan ile iş birliği içerisinde olmaktan çok 
memnunuz. Tırsan’ı tercih etmemizdeki en 
önemli neden, Tırsan’a duyduğumuz güven, 
araçların kalitesi ve 2. el değerinin yüksekliği. 
Tırsan araçlarının sahip olduğu yüksek iç net 
özelliği ile daha fazla ürün yükleme imkanına 
sahibiz. Treylerlerde bulunan ekstra çatı kaldır-
ma özelliğiyle yükleme esnasında daha hızlı ve 
verimli operasyon yapabiliyoruz. Öte yandan 
Tırsan Tenteli Perdeli Maxima Plus araçlarında 
bulunan patentli K-Fix sistemi sayesinde yük-
lerimizi güvenli şekilde taşıyabiliyoruz” diye 
konuştu. 

TTS Uluslararası Nakliyat’a 21 adet Tırsan Tenteli Perdeli Maxima Plus

TIRSAN 

TARAÇLAR
İCARİ 

Z
iver İnşaat, tüm inşaat endüstrisi 
yelpazesini kapsayan faaliyetlerinde 
kullanmak üzere tamamı ADR’li 
10 adet Renault Trucks T480 

çekici, 5 adet C520 ve 35 adet K520 
kamyon olmak üzere toplam 50 adet araç 
alımı gerçekleştirdi. Ankara’da Ceyhan 
Otomotiv’in tesislerinde düzenlenen teslimat 
töreninde açıklamalarda bulunan Ziver İnşaat 
Yönetim Kurulu Başkanı Veysel Demirci; 
“Şantiye sahalarımızda en büyük görev, 
deneyimli ekibimiz kadar araç filomuza 
düşüyor. Deneyimlerimiz doğrultusunda 
yeni araç yatırımlarımızda Renault Trucks’ın 
gelişmiş T,C ve K serilerini araştırıp, inceledik. 
Kullanıcılarından da aldığımız referanslarla 
ihtiyaçlarımızı karşılayacağına inanarak bu 
araçların alımlarını yaptık. Söz konusu olan 
sadece araç alımı değil tabi ki. Araçların 
zorlu sahalarda ağır yüklerin altına girmesi 
nedeniyle projelerimizin sorunsuz devam 

etmesi için satış sonrası hizmetleri de 
önemli bir nokta. Renault Trucks ve Ceyhan 
Otomotiv’in yaklaşımları nedeniyle yalnızca 
araçlara değil aynı zamanda iyi bir çözüm 
ortaklığına yatırım yaptığımıza inanıyoruz” 
diye belirtti. Veysel Demirci, her proje 
şantiyesinin farklı dinamikleri olduğuna dikkat 
çekerek; “Türkiye’nin farklı noktalarında 
projelerimiz kesintisiz devam ediyor. Her 
projenin de alanında kendine has zorlukları 
bulunuyor. Örneğin bir bor maden sahası 
çalışmamızda çıkan maden, diğer sahalara 
göre daha akıcı ve yapışkan yapısı nedeniyle 
araçlarımızın bakım ve görev ömrünü çok 
olumsuz etkilemişti. Böyle durumlarda 
araçların dayanıklı olması son derece önem 
taşıyor. Bu anlamda Renault Trucks K 
serisinin performansından çok etkilendiğimizi 

söylememiz gerekir. Tam bir şantiye aracı” 
şeklinde açıkladı. Teslimat sırasında Ziver 
İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı Veysel Demirci 
ile görüş alışverişinde bulunan Renault Trucks 
Türkiye Başkanı Sebastien Delepine ise; “Ziver 
İnşaat’ın T, C ve K serimizdeki güçlü araçlar ile 
filosuna yeni bir soluk getirdiğine inanıyoruz. 
Eminim araçlarımızın dayanıklılığından, 
düşük operasyon maliyetlerinden, güçlü 
performanslarından ve yol tutuşlarından 
çok memnun kalacaklar. Yeni iş birliğimizde 
her süreci kendileriyle titizlikle takip ediyor 
olacağız” dedi. Ceyhan Otomotiv Genel 
Müdürü Emre Kirazcı ise; “Ziver İnşaat, 
kullanacağı Renault Trucks araç gamı çeşitliliği 
ile alanında pek çok firmaya referans olacak. 
Stratejik proje ortaklığımızın artarak devam 
etmesini temenni ediyoruz” diye konuştu. 

Ziver İnşaat’tan 
50 adetlik 

Renault Trucks 
yatırımı 

RENAULT TRUCKS
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TICARI ARAÇLAR

YY
eşil Anlaşma Hükümleri ve 
‘Sürdürülebilir Büyümenin 
Finansmanına İlişkin Eylem 
Planı’ kapsamında AB, 

sürdürülebilir ekonomik faaliyetler için AB 
Taksonomisi adı verilen bir sınıflandırma 
sistemini uygulamaya koydu. AB 
Taksonomisi, yatırımcıların yatırımlarını 
çevre açısından sürdürülebilir olarak 
kabul edilen faaliyetlere yönlendirmeyi 
amaçlıyor. Bu sayede Avrupalı şirketlerin 
ekonomik faaliyetlerini giderek daha 
sürdürülebilir hale getirmesi teşvik ediliyor. 
Sınıflandırma sistemi, şirketlerin ticari 
faaliyetlerini çevresel etkileri açısından 
değerlendirmelerine imkân vererek 
faaliyetlerinin çevre ve iklim üzerindeki 
olumsuz etkilerini azaltmaya devam 
etmeleri için teşvikler yaratıyor. Taksonomi, 
sektörde şeffaflığı da kolaylaştırarak 
müşterilerin kıyaslama yapabilmelerini, 
örneğin; iklim hedeflerinin karşılanmasına 
aktif olarak katkıda bulunan şirketlerden 
ürün ve hizmet almalarını mümkün hale 
getiriyor. Bu şirketlere yatırım yapmak 
isteyen finansörlere de benzer faydalar 
sağlıyor.

 
AB TAKSONOMİSİ TAŞIMACILIK 
SEKTÖRÜ İÇİN DE GEÇERLİ

Toplam 6 çevresel hedef ortaya koyan 
Taksonomi, bu hedeflere ulaşmada önemli 
katkısı bulunan ekonomik faaliyetleri 
tanımlıyor. Avrupa Birliği İstatistik Ofisi 
Eurostat verilerine göre, 2021 itibarıyla 
taşımacılık sektörü, AB’de üretilen toplam 
yaklaşık 3,54 milyar metrik ton CO2 
emisyonunun yaklaşık dörtte birinden 
sorumludur. Karayolu taşımacılığından 
yaklaşık 740 milyon metrik ton, kamyon 
ve otobüslerden ise 207 milyon metrik 
ton CO2 açığa çıkıyor. Bu çerçevede 

iklim eylemi ve karbon emisyonlarının 
azaltılması, yönetmelik kapsamına 
giren taşımacılık ve lojistik sektöründeki 
şirketler için de önemli hedefleri 
oluşturuyor.

 Şirketler, ekonomik faaliyetlerinin 
karbon ayak izini azaltmak amacıyla 
çeşitli önlemler alıyor. Düşük emisyonlu 
veya sıfır emisyonlu tahrik sistemlerine 
yatırım yapmak, enerji tasarruflu 
lastiklerle araçların enerji verimliliğini 
artırmak bu önlemlerden bazıları... AB 
lastik etiketi, hangi ürünlerin Taksonomi 
uyumlu olarak kabul edildiğini gösteriyor. 
Bu ürünlerin, EPREL ürün veri tabanına 
göre birden fazla lastik modelinin mevcut 
olduğu pazarlarda yuvarlanma direnci ve 
dış gürültü kategorilerinde birinci veya 
ikinci en iyi olarak derecelendirilmeleri 
gerekiyor.

 
YÖNETMELİKLERİ 
AÇIKLAYARAK UYUMLU 
ÜRÜNLERİ BİLDİRİYOR

Continental, En Düşük Toplam 
Sürüş Maliyetleri (LODC) danışmanlık 
hizmeti doğrultusunda, tüm nakliye 
filolarına Taksonomi’nin gerekliliklerine 
nasıl hazırlanacakları ve sınıflandırma 
sistemindeki yeni gelişmeler hakkında 
bilgi veriyor. Ayrıca, Continental müşteri 
danışmanları filo operatörlerine hangi 
ürünlerin yönetmeliğin gereklerini 
karşıladığı konusunda kişisel tavsiyelerde 
bulunacak. Taksonomi, kademeli olarak 

uygulanıyor. Raporlama hala çoğu 
şirket için isteğe bağlı olsa da lojistik 
sektöründeki pek çok şirket şimdiden 
kılavuz ilkeler uyarınca raporlama 
yapmaya başladı. 2025 yılından itibaren 
raporlama yükümlülüğü giderek daha 
fazla şirketi kapsayacak, düzenlemelerin 
önümüzdeki günlerde de geliştirilmesi 
bekleniyor.

 
TAKSONOMİ UYUMLU FİLOLAR 
REKABET AVANTAJI ELDE 
EDİYOR

Taksonomi’nin şartları doğrultusunda 
filolarını şimdiden geleceğe hazırlayan 
nakliye şirketleri, filolarının azaltılmış 
karbon ayak izini özellikle de 
büyüklükleri nedeniyle Taksonomi 
için gerekli raporlamayı yükümlü 
olan müşterilerine satış argümanı 
olarak kullanabiliyor. Dolayısıyla, AB 
Taksonomisi uygulama aşamasında başta 
taşımacılık sektöründe faaliyet gösteren 
şirketler için bir zorluk oluştursa da, 
rakiplerine karşı avantaj da sağlıyor. Diğer 
yandan, daha düşük yakıt/enerji tüketimi 
araç işletme maliyetlerini de azalttığından, 
araçların enerji verimliliğine yapılan 
yatırım kendini amorti ediyor. Bu noktada 
lastikler önemli bir rol oynuyor, çünkü 
lastiklerin etkilediği işletme maliyetleri, 
bir filonun toplam işletme maliyetlerinin 
yüzde 50’sini oluşturuyor.

CONTINENTALCONTINENTAL lojistik filolarını  lojistik filolarını 
AB Taksonomisi’ne hazırlıyor! AB Taksonomisi’ne hazırlıyor! 

Continental, hazırladığı yeni bilgi portalıyla 

taşımacılık ve lojistik sektöründeki filolara 

Avrupa Birliği (AB) Taksonomisi’nin şartlarını 

nasıl yerine getirebilecekleri hakkında 

kapsamlı bilgi sağlıyor. 
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PROGRAM LAUNCH

Win new business and help save the planet
WCAworld’s eco program is designed to help our members positively impact the environment
and boost their business opportunities. This innovative program allows our members to identify 
partners who have full carbon emissions measuring capabilities and work together to win new 
business from shippers and producers committed to sustainability. By recognizing their
environmental commitment, our members can attract more environmentally conscious
customers and grow their businesses while saving the planet!
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ISTANBUL 

IZMIR

MERSIN 
BRANCH

• HEAD OFFICE
• AIRPORT BRANCH
• AMBARH PORT BRANCH

• BRANCH
• AIRPORT BRANCH

ISTANBUL

ANKARA

SAMSUN TRABZON

KAYSERI

GAZIANTEP
ISKENDERUNMERSIN

KONYA

ANTALYA

BURSA

IZMIR

AIR FREIGHT OCEAN FREIGHT
ROAD FREIGHT

INTERMODAL

SPECIAL SERVICES

Live animals

Heavy Lift
& Projects

Ship spares & 
Marine logistics

INDUSTRY FOCUS

Fashion &
Garments

Chemicals

Automotive

E-Commerce

Aerospace
& AOG

Health Care & 
Life science

info@geneltransport.com.tr 
www.geneltransport.com.tr

CERTIFICATESMEMBERSHIPS

Since 1988




